
آملی لاریجانی در جلسه مسوولان عالی قضایی تاکید کرد:

حفظ  اقتدار ، وحدت ملی 
وانسجام بین مردم و مسوولان؛ 

لازمه مرحله اجرای توافق

دبیر شوراي نگهبان در دیدار با رییس شوراي اسلامي شهر و شهردار اصفهان:

انتصاب دكتر جـمالي نــژاد را با آرامـش قلب
 به مـردم اصفـهان تـبريك مي گويـم 

دبير ش��وراي نگهبان با تاكيد بر اينكه اصفهاني ها شايسته خدمت هستند، 
اظهارداشت: وظيفه ش��رعي، قانوني و اخلاقي سه ش��رط اصلي در كار براي 
مردم است كه مي بايس��ت در ادارات رعايت ش��ود. آيت الله جنتي در ديدار 
با رييس شوراي اسلامي ش��هر و ش��هردار اصفهان با بيان اين مطلب، گفت: 

انتصاب دكتر جمالي ن��ژاد را به عنوان ش��هردار اصفهان ب��ا آرامش قلب به 
مردم اين كلانش��هر تبريك مي گويم. وي با اش��اره به اينك��ه مردم اصفهان 
مردمي مومن و نجيب هس��تند، افزود: مردم اين ش��هر براي انقلاب و ولايت 

3جان فش��اني مي كنند؛ لذا اصفهاني ها شايس��ته خدمت هس��تند...
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راهروهای دادگاه خانواده در معرض انفجار

طـلاق  توافـقی
 با ارتباطـات ناسـالم اوج گرفت

10

ــــــــران 2اي

ـــه ـــع ـــام 10ج

9اقـــتـــصـــاد

11ورزش

بیمه های تکمیلی دبه كردند

سنگینی درمان  سرپايی
 روی جیب مردم

امیر پوردستان: 

گروهك های تروريستی 
قصدشان نزديکی 

به مرزهای ايران است 

صنعت آهن؛ صنعت استراتژيك كشور 

لغو تحريم ها به رونق و 
شکوفايی بازار آهن كمك می كند

نگاهی به تیم های لیگ برتر در هفته اول

نه برد قاطع داشتیم 
نه شکست تلخ!

ـــه ـــام ـــــــــژه ن وي
ــــــــــــــــــــــــش دان

]حمیدرضا نیکومرام/اصفهان زیبا[

رقابت گردشگری جایگزین رقابت صنعتی  میان اصفهان و دیگر  شهرها شود 

توسعه گردشگری
ـــــرتنها راه نجات اصفهان از مشکلات  ـــــب 8خ

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:
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همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی
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پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
3000483088
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 رییس قوه قضاییه حفظ قدرت و اقتدار کشور 

ان
��ر

ه ای
رو

را در مرحله اجرای توافق بسیار ضروری خواند گ��
و اظهار کرد: اگر م��ی خواهیم در مقام اجرای 
توافق هم به خوبی پیش بروی��م باید اقتدار و 
وحدت ملی وانسجام بین مردم و مسوولان را 

حفظ کنیم.
آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلس��ه مسوولان 
عالی قضایی با اش��اره به روز حقوق بش��ر اس��امی 
به تبیین تف��اوت دیدگاه های مبنایی حقوق بش��ر 
پرداخت و گفت: بحث حقوق بش��ر به لحاظ مبنای 
عقانی و فلسفی و براساس نوع ایدئولوژی و نگاه به 
عوالم هستی متفاوت است و طبیعی است که وقتی 
جامعه ای به وجود خداوند متعال معتقد شد و وقتي 
او را در همه عوالم حاضر و ناظر دانست و همه نعمات 
و فیوضات عالم را مس��تند به وي دی��د، نگاهش به 
حقوق بشر نحوه خاصي خواهد بود و متفاوت است 
با حقوق بشری که براس��اس گرایش های غیرالهی 

بنا شده است.

  حقوق بشر، تحمیلی نیست
آیت الله آملی لاریجانی اتخاذ مباني حقوق بش��ری 
را بدون ماحظ��ه دی��ن و معتقدات دین��ي و نگاه 
دین به حقوق بش��ر غیر قابل قبول دانست و افزود: 
طبیعی است که جوامع مختلف براساس دیدگاه ها 
و اعتقادات خود نگاه متفاوتی به مقوله حقوق بش��ر 
دارند و کس��ی که حقیقت متعال الهی را قبول دارد 
نمی تواند ف��ارغ از آن منبع، حقوق بش��ر و کرامت 

انسانی را تعریف کند.
رییس دس��تگاه قضا تاش غربی ها ب��رای تحمیل 
حقوق بش��ر مورد قبول خود به جوام��ع مختلف را 
خاف حقوق بش��ر کثرت گرا توصیف کرد و گفت: 
حالا که جوامع نگاه هاي مختلف��ي به مقوله حقوق 
بشر دارند طبیعتاً کشورهای غربی حق ندارند نگاه 
حقوق بش��ری خود را به جوامع دیگر تحمیل کنند 
که این تحمیل خ��اف عقانی��ت و عدالت و حتی 
خاف حقوق بش��ر اس��ت. آیت الله آملی لاریجانی 
تاکید کرد: غربی ها با ک��دام منطق و بر چه مبنایی 

 حقوق بش��ر تدوینی خود را به تم��ام دنیا تحمیل 
می کنند و اگر کسی آن را نپذیرفت توبیخ و تحریم 
می کنند. رییس دس��تگاه قضا اس��تفاده ابزاری از 
حقوق بشر غربی ها را مساله ای کاما روشن و اثبات 
ش��ده دانس��ت و افزود: حتی در همین حقوق بشر 
ترس��یمی غربی که در س��طح دنیا حاکم و تحمیل 
شده اس��ت، در مقام اجرا نگاه های دوگانه و خاف 
عدال��ت وج��ود دارد و کش��ورهای مدع��ی حقوق 
بش��ر غربی در س��ال های اخیر همواره با اقدامات 
ضدانسانی و وحش��یانه موجب کشته شدن هزاران 
نفر در کشورهای مختلف از جمله عراق و فلسطین 
و افغانس��تان ش��ده اند که این امتداد جنایت های 
استعماري آنان در قرن هاي گذشته است. آیت الله 
آملی لاریجانی افزود: غربی ها جمهوری اس��امی 
ایران را که در طول ۳۵ س��ال گذش��ته همواره و به 
صورت منظ��م ان��واع انتخابات برگزار کرده اس��ت 
محکوم می کند و حتی مدعی هس��تند که رعایت 
حقوق مردم کشور خود را نمی کند در حالي که در 

کشوری مانند عربستان و یا بحرین که حتی سابقه 
برگزاری یک انتخابات هم ندارند، به نظر آنها مشکل 

حقوق بشری وجود ندارد.

  گزارش های مغرضانه علیه ایران
رییس ق��وه قضاییه با اش��اره به اینکه بس��یاری از 
گزارش های ضد حقوق بشری علیه ایران مغرضانه 
و مربوط به اجرای حدود الهی اس��ت ک��ه در تمام 
کشورهای اس��امی مشترک اس��ت، تصریح کرد: 
برخی از گزارش های مغرضانه غرب علیه ایران نیز 
از طریق اطاعات و دروغ های طیف های مخالف و 
تروریست های مخالف جمهوری اسامی ایران است 
که این مطلب کاما روشن شده است. به عاوه حتي 
گفته ش��ده در گردآوری این گزارش ها رشوه های 

کان هم نقش داشته است.
آیت الله آملی لاریجانی افزود: مردم مسلمان ایران 
همواره عاق��ه مند و پش��تیبان کش��ور و دولت و 
حاکمیت خود بوده اند و رفتارهای نامعقول دشمنان 
بر روی آنان تاثیر ندارد آن هم در حالی که می بینیم 
غربی ها با سعودی هایی که به دنبال سیطره بر مردم 
یمن هستند، کاری ندارند و حتی از جنایت های آنان 
علیه مردمی که می خواهند بدون وابستگی زندگی 
کنند حمایت ه��م می کنند. رییس ق��وه قضاییه با 
طرح این پرسش که آیا مردم فلسطین و کودکان این 
کشور که مظلومانه از سوی صهیونیست ها به آتش 
کشیده می شوند، حق زندگی ندارند و دارای حقوق 
بشر نیستند، افزود: پیشنهاد می کنیم که کشورهای 
اسامی خودشان در بحث حقوق بشر پیشگام باشند 
و با همکاری و همدلی حقوق بشر متناسب با مبانی 
اس��امی را تبیین کند. آیت الله آملی لاریجانی در 
ادامه با اشاره به موضوع توافق هسته ای به سخنان 
و موضع گیری ه��ای برخی از غربی ها اش��اره کرد 
و گفت: در ای��ن مدت سیاس��تمداران غربی دوباره 
برخی حرف ها و س��خنان یاوه را درب��اره تحریم ها 
و محدودیت ها مطرح کردند و این س��خنان نشان 
می دهد که مردم ومسوولان ما همچنان باید در این 
مساله و سایر مسائل به اقتدار داخلی خود تکیه کنند 
و روی پای خود بایس��تند؛ چرا که اگر اقتدار کشور 
نبود مساله هسته ای تا این مرحله پیش نمی رفت و 

خود غربی ها هم نشان داده اند که منطقشان منطق 
قدرت و زور اس��ت و اذعان کرده اند که آنچه آنها را 

پای میز مذاکره کشاند، اقتدار ایران بود.

  اقتدار و انسجام؛ عامل پیشرفت
رییس قوه قضایی��ه حفظ قدرت و اقتدار کش��ور را 
در مرحل��ه اجرای توافق بس��یار ض��روری خواند و 
اظهار کرد: اگر می خواهیم در مق��ام اجرای توافق 
هم به خوبی پیش برویم بای��د اقتدار و وحدت ملی 
و انس��جام بین مردم و مس��وولان را حفظ کنیم و 
مردم، مسوولان، نظامیان همه و همه باید همچنان 
به هوش باش��ند. آیت الله آملی لاریجانی خواستار 
پرهیز از افراط و تفریط در ارزیابی توافق هس��ته ای 
در داخل کشور شد و افزود: ضمن بررسی و توجه به 
نقاط مثبت توافق هسته ای در عین حال باید نقاط 
ابهام و محدودیت ها نیز بررسی شود تا چیزی فراتر 
از خطوط قرمز نظام مورد پذیرش قرار نگرفته باشد.

رییس قوه قضاییه اظهار نظرهای عجولانه و همراه 
با بداخاقی را غیرقابل پذیرش دانس��ت و افزود: هر 
گونه ذوق زدگی نیز نادرست است و توقع این است 
که همه مسوولان و دلسوزان نظام منصفانه نسبت 
به این توافق اظهارنظر کنند و زحمات شبانه روزی 
تیم مذاکره کننده را نیز در نظر داشته باشند و آن را 

به راحتی زیرسوال نبرند.

  پرهیز از واکنش های صنفی عجولانه
آیت الله آملی لاریجانی در بخش پایانی سخنان خود 
 با اش��اره به برخی حوادث اخیر در کشور و جنجال های 
صنفی و رس��انه ای متعاقب آن علیه دستگاه قضایی 
ضمن پرهیز دادن صن��وف از » واکنش های هیجانی 
و عجولانه صنفی« نس��بت به برخی ح��وادث گفت: 
دس��تگاه قضایی در طول س��ال به ۱۵میلیون پرونده 
رس��یدگی می کند که کار طاقت فرس��ایی است و در 
واقع این یک��ي از بالاترین خدمت رس��اني ها به مردم 
عزیز کش��ور اس��ت پس نباید به بهانه یکی، دو حادثه 
این خدمات زیر سوال برود و هجمه علیه قوه قضاییه 
و کارکن��ان قضایي ص��ورت گیرد. دف��اع و حمایت از 
دس��تگاه قضایی به نفع همگان اس��ت؛ چرا که اقتدار 
صحیح قوه قضاییه موجب امنیت و اقتدار کشوراست.

سردار حسین اش��تری با حضور در جمع خبرنگاران از راه اندازی قرارگاه جهادی 
تربیت و آموزش در ناجا خبر داد و در توضیح بیش��تر آن به ایسنا گفت: به منظور 
ارتقای مهارت ها و توانمندی های فردی و جمعی کارکنان پلیس، از همان نخستین 
روزهای فعالیتم در س��مت فرماندهی ناجا این قرارگاه راه اندازی شد. وی ارتقای 
سطح دانش و مهارت جمعی کارکنان، ارتقای مهارت کارکنان به منظور بهره برداری 
مطلوب از تجهیزات، استفاده از روش های نوین آموزشی و... را از اهداف این قرارگاه 
اعام کرد. فرمانده ناجا در پاسخ به سوالی در خصوص انسداد برخی از گذرگاه های 
مرزهای غربی اظهار کرد: مسدود شدن مرزها موقتی و برحسب اباغ شورای عالی 

امنیت ملی صورت می گیرد.

 ما نیز بر حس��ب وظیفه و قانون می بایست این دس��تور را پیگیری کنیم و درباره 
علت آن نیز می بایست از شورای امنیت سوال شود. من فکر می کنم شاید اتفاقاتی 
که در ترکیه رخ داده یکی از دلایل این انسداد باشد. اشتری همچنین در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه علی رغم تاکیدات فراوان پلیس در خصوص استاندارد رفتاری 
متاسفانه در حوزه راهور شاهد این هستیم که ماموران با استفاده از بلندگوی داخل 
خودرو ش��هروندان و رانندگان را خطاب می کنند، گفت: استانداردسازی و تعالی 

رفتار از سال های گذشته در نیروی انتظامی آغاز شده و گام های خوبی نیز در این 
خصوص برداشته شده است. البته ممکن است نارسایی هایی نیز وجود داشته باشد 

که در این خصوص ما تذکرات لازم را خواهیم داد. 
اشتری همچنین در سخنانی بر ضرورت استفاده از تجهیزات نو و به روز در نیروی 
انتظامی تاکید کرد و گفت: ناجا سازمانی انسان محور است و بالاترین سرمایه  هر 
سازمانی نیز نیروی انسانی آن اس��ت. وی با بیان اینکه سیاست گذاری، هدایت و 

نظارت بر همه امورات ناج��ا از جمله وظایف معاونت آموزش و تربیت ناجاس��ت، 
اظهارکرد: در این راستا می بایست از روش های نوین و دانش روز استفاده کنیم تا 
سازمانی چابک و ورزیده داشته باشیم. اشتری با تاکید بر اینکه باید از نظر آموزشی 
به روز باش��یم گفت: آمارها نش��ان می دهد که همکاران من در هر سال نسبت به 
سال های گذش��ته ارتقای علمی و دانش داشته اند. اش��تری همچنین بر ضرورت 
 اس��تفاده از تجهیزات و نیز ش��ناخت آس��یب ها، چالش ها و فرصت های پیش رو

در حوزه های مختلف اعم از سیاس��ی، فرهنگی، سایبری، اجتماعی و... تاکید کرد 
و گفت : هر چه  در ح��وزه آموزش و ارتقای توانمندی ه��ای ناجا تاش کنیم عین 

سوددهی و استفاده بهینه خواهد بود. 

همراهی دموکرات های کنگره با اوباما 
در تایید توافق با ایران

رایزنی های فشرده باراک اوباما، رییس جمهور و بقیه اعضای دولت 
آمریکا با اعضای دموکرات کنگره به حمایت شمار قابل توجهی از آنها 
از توافق با ایران منجر شده است. به گزارش خبرگزاری آسوشیتدپرس 
از واشنگتن، باراک اوباما، رییس جمهور آمریکا که مصمم به اجرایی 
شدن توافق هسته ای با ایران است، به هم حزبی های خود در کنگره 
نزدیک تر شده تا رای مثبت آنها را به توافق تضمین کند. براساس این 
گزارش، شماری از اعضای ارشد دموکرات کنگره چند ساعت بعد از 
دیدار با اوباما در کاخ سفید حمایت خود را از توافق ایران اعام کردند. 
بقیه دموکرات ها نیز نسبت به توافق خوش بین هستند البته تعدادی 
از آنها نیز مردد بوده و منتظر رای گیری در ماه سپتامبر هستند. به 
نوشته آسوشیتدپرس این توافق، بیش از آنکه مساله اختاف اوباما با 
 جمهوری خواهان را مطرح کند مساله اختاف اوباما با دموکرات های

کنگره اس��ت. اوباما با 80 عضو کنگ��ره در دیدارهای خصوصی یا به 
صورت گروه های کم تعداد صحبت کرده است. وی روز چهارشنبه هم 
در یک دانشگاه آمریکایی صحبت می کند که در این نشست نیز ۱00 

دموکرات عضو مجلس سنا و نمایندگان حضور دارند. 

تحت هیچ شرایطی سامانه های 
موشکی خاموش نمی شوند

فرمانده قرارگاه پدافند هوایی گفت: پدافن��د هوایی همواره در حال 
مأموریت است و تحت هیچ شرایطی سیستم های راداری و الکترونیکی 
و سامانه های موشکی و دیده بانی آن خاموش نمی شوند و به طور مداوم 
در حال انجام وظیفه هستند. امیر فرزاد اسماعیلی، فرمانده قرارگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( به همراه چند تن از معاونان به منظور 
ارزیابی سامانه های پدافندی موجود در منطقه پدافند هوایی جنوب 
غرب کشور از این منطقه پدافندی بازدید کرد. فرمانده قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیاء)ص( پس از بازدید از سایت های راداری و موشکی 
این منطقه گفت: پدافند هوایی همواره در حال مأموریت است و تحت 
هیچ شرایطی سیستم های راداری و الکترونیکی و سامانه های موشکی 
و دیده بانی آن خاموش نمی شوند و به طور مداوم در حال انجام وظیفه 
هستند. وی افزود: قرارگاه پدافند هوایی 24 ساعته و بدون تعطیلی 
همواره در حال رصد نقطه به نقطه آس��مان کش��ور است به طوری 
که امروز با تاش تمامی همکاران به گسترش بالای ۳600 نقطه در 
کشور رسیده است و ما بسته به نوع تهدیدات و نوع گسترش نیروهای 

فرامنطقه ای، فضای کشور را رصد می کنیم.

 پیشنهاد تشکیل مجمع 
گفت وگوی منطقه ای

وزیر امورخارجه کشورمان تاکید کرد: تأسیس یک مجمع گفت وگوی 
منطقه ای در منطقه ما و در مرحله بعدی بین کشورهای مسلمان 
خاورمیانه به منظور تس��هیل تعامات، نیازی اساسی است که می 
بایس��ت از مدت ها قبل به آن پرداخت. به گزارش خبرگزاری مهر، 
وزیر امور خارجه طی یادداشتی که به طور همزمان در چهار روزنامه  
الشروق مصر، السفیر لبنان، الرأي کویت و الشرق قطر منتشر شده 
است،  به ضرورت گفت وگوهای منطقه ای تاکید کرد و نوشت: امروز 

به تأسیس یک مجمع گفت وگوی منطقه اي نیاز داریم.  

انواع پهپاد و زیردریایی در صنعت 
دفاعی کشور در حال تولید است

معاون آماد و امور تحقیقاتی وزارت دفاع گفت: در حال حاضر، انواع 
پهپاد و زیردریایی با بهترین کیفیت توس��ط صنعت دفاعی در حال 
تولید است. سردار سرتیپ پاسدار سیدمهدی فرحی  با بیان اینکه امروز 
وزارت دفاع با روحیه خوداتکایی، خودباوری و خداجویی مجموعه ای 
از تجهیزات دفاعی مدرن را پس از تولید  در اختیار نیروهای مسلح قرار 
می دهد ، گفت: بعد از پیروزی انقاب اسامی با  تحریم های ظالمانه و 
محدودیت های شدیدی که دشمنان و استکبار جهانی برای کشورمان 
به وجود آورده ا ند، با تاش و پش��تکار متخصصان کش��ورمان امروز 
بحمد الله تمام تجهیزات دفاعی مدرن، پیشرفته و کاما بومی توسط 
جوانان برومند و فرهیخته ایران اسامی ساخته ش��ده و در اختیار 

نیروهای مسلح قرار می گیرد.

اخبار کوتاه
آملی لاریجانی در جلسه مسوولان عالی قضایی تاکید کرد:گروه ایران

حفظ  اقتدار و وحدت ملی وانسجام بین مردم و مسوولان؛ لازمه مرحله اجرای توافق

انسداد برخی مرزها با دستور شورای امنیت

دکتر حسن روحانی، رییس جمهور یکشنبه شب در 
گفت و گوی زنده تلویزیونی با مردم درباره موضوعاتی 
همچون توافق وین، مذاک��رات ایران و ۱+۵، رش��د 
اقتصادی و مسائل منطقه ای سخن گفت. مهم ترین 
 محور صحب��ت های ریی��س جمهور به ش��رح ذیل

 است:
  امنیت ملی از دستاوردهای توافق هسته ای برای 
کشور ماست؛ در قطعنامه 22۳۱ حقوق هسته ای ملت 
ایران و برداشته شدن تحریم ها تثبیت شده و دستاورد 

بزرگ سیاسی و حقوقی ماست.
  مقاومت ملت یک س��رمایه بزرگ ب��ود؛ اگر مردم 
ایس��تادگی نمی کردند، حتم��ا پی��روز نبودیم، کار 
 دانشمندان ما یک دستاورد بود؛ اگر در زمینه هسته ای

پیش��رفت نمی کردیم در همان زنجیره اول یا تولید 
آب سنگین ناموفق بودیم و نمی توانستیم در ساخت 
راکتور حرکت کنیم، معنا نداشت دنیا با ما مذاکره کند.

  دیروز هم به موفقیت و پیروزی امید داش��تیم، اما 
آنچه امروز به دس��ت آوردیم، بیش از آن است که دو 
س��ال پیش فکر می کردم و ای��ن موفقیت، موفقیت 
ملت بزرگ ایران، موفقیت هدایت های رهبر معظم 
 انقاب و از همه مهم تر عنایات حق و توجهات حضرت 
ولی عصر )عج( و فداکاری، ایثار، شهامت، منطق و هنر 

و دانش لازم مذاکره کنندگان است.
  ما در توافق موقت ژنو که مربوط ب��ه اوایل آذر 92

 می شود و تا امروز هم ادامه دارد در مقام عمل آزمایش 
کردیم؛ ما عمل کردیم و آنها هم عمل کردند، آنها قول 
دادند برخی از تحریم ه��ا را بردارند و ما هم قول داده 
بودیم که برخی از محدودیت ها را بپذیریم که هر دو 

عمل کردیم، پس معلوم است که می شود.
  توافقی که با ۱+۵ کردیم یک توافق ۱0 ساله است، 
توافق گذشته هم توافقی است که هنوز دو ساله نشده 
اس��ت؛ بنابراین پنج برابر همان است، اگر یک پنجم 
توافق امروز را ما انجام دادیم و دیدیم عمل می شود، 
می تواند یک عامتی باش��د برای اینکه ما می توانیم 

کار را پیش ببریم.
  به تعامل س��ازنده در چارچوب منافع ملی و توافق 
برد - برد به جد معتقدم و همیش��ه هم معتقد بودم، 
توافق برد - باخت اولا شدنی نیست، ثانیا اگر هم بشود 

پایدار نمی ماند.
  توافق باید یک توافق برد - برد باشد که ما ببینیم 

به اهداف اصلی مان دست پیدا کردیم و طرف مقابل 
هم اگر یک هدف مهم دارد احساس کند به آن هدف 
دست پیدا کند و الا، یا توافق نمی شود یا توافق پایدار 
نمی ماند، در این توافق ما سه هدف مهم داشتیم و به 
آن دست پیدا کردیم، طرف مقابل ما نیز به اعتقاد من 
یک هدف مهم داشته که می گوید به آن دست پیدا 

کرده است.
  ما بدون جنگ، بدون خواهش و بدون تسلیم در برابر 
سازمان ملل متحد کاری کردیم که در مسیر حقوقی 
با منطق، مذاکره و دیپلماس��ی به موفقیت برسیم و 
سازمان ملل نیز خودش عنوان را عوض کرده و شش 
قطعنامه قبلی را لغو کرد؛ این دستاورد بزرگ سیاسی 

و حقوقی ماست و برایش نظیر نمی شناسم.
  ما به هر سه هدف تثبیت حقوقمان، خروج از فصل 
هفت و خروج از تحریم رسیدیم که اهداف بزرگی بود؛ 
البته طرف هم می گوید: پیروزی به دس��ت آوردیم 
و ایران را برای رس��یدن به بمب اتم یک سال فاصله 
انداختیم؛ خ��ب این پیروزی آنها و ای��ن هم پیروزی 

ماست.
  روی امنیت ملی خودمان خیلی حساسیم؛ یکی از 
دستاوردهای این توافق امنیت ملی ماست؛ کشور ما 
البته از تهدید هیچ وقت نمی ترسد، اما در سال های 
گذشته یک شبه تهدیدی یا شبح تهدیدی برای این 
مردم بود، امروز با این توافق نه شبه تهدید و نه شبح 
تهدید وجود دارد و امنیت ملی ما ب��ه مراتب بهتر از 

گذشته است.
  خدا را شکر گذارم که هم عنایت حق و هم حمایت 
مردم اس��ت؛ قول هایی که این دولت ب��ه مردم داده؛ 
یعنی از روز اول به مردم گفتیم که تا پایان 92 تورم را به 
۳۵ درصد می رسانیم، دوباره در آغاز سال 9۳ به مردم 
گفتیم تا پایان سال تورم را به 2۵ درصد می رسانیم و 

عما به ۱۵ درصد رساندیم
  به مردم گفتیم در سال 9۳ از رکود خارج می شویم 
و رشد اقتصادی خواهیم داشت و اوایل سال 9۳ من 
اعام کردم که رشد ۳ درصد خواهیم داشت و به رشد 

۳ درصد رسیدیم.

  من البته به مردم قول دادم تا پای��ان این دولت به 
توفیق الهی با حمایت خود این مردم به تورم یک رقمی 
خواهیم رسید، تورم یک رقمی پایدار که آرزوی 40 
ساله این مردم است که ان ش��اءالله به آن دست پیدا 

خواهیم کرد.
  من در طول ای��ن مدت حدود 2۳ م��اه، لحظه ای 
در موفقیت تردید نکردم. امروز هم هیچ تردیدی در 

موفقیت این ملت ندارم.
  خادم این مردم هس��تیم، تمام مشکات سیاست 
داخلی را به حول و قوه الهی و با کمک این مردم حل 
خواهیم کرد، چرا نتوانیم حل کنیم؟ ما رهبر بزرگ و با 
کفایتی داریم، ملت بزرگ و منسجمی داریم، ملت ما 

باهوش هستند، ما فرهنگ بزرگی داریم.
  اگر می خواهید در اقتصاد موفق باشیم، باید همدل 
و همزبان باشیم، رهبر معظم انقاب امسال را به خوبی 
سال همدلی و همزبانی دولت و ملت نامیدند و همه 
باید همدل و همزبان باشیم و ان شاءالله به اهداف مورد 

نظر ملت برسیم.
  پیروزی ما پیروزی غرور ملی و عزت ملی ماس��ت، 
مردم ما احساس می کنند با ش��ش قدرت بزرگ رو 
به رو ش��دند، توافقی را امضا کرده ان��د که این توافق 

برد- برد است.

مهم ترین محورهای گفت وگوی رییس جمهوردر  برنامه زنده تلویزیونی 

از تهدید نمی هراسیم  و تقویت امنیت ملی و قدرت دفاعی را جزو اصول خود می دانیم
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فرمانده ناجا در جمع خبرنگاران اعلام کرد:

روابط عمومی 
شرکت توزیع برق 

استان اصفهان

 فرمانده نی��روی زمین��ی ارتش گف��ت: گروهک های 
تروریستی قصدش��ان نزدیکی به مرزهای کشور است 
اما نیروهای مسلح جمهوری اسامی ایران آماده هستند 
و این اجازه را ب��ه هیچ کس نخواهند داد. نس��خه قابل 
چاپ به گزارش حوزه دفاعی خبرگزاری تس��نیم، امیر 
احمدرضا پوردس��تان فرمان��ده نی��روی زمینی ارتش 
در جمع دانش��جویان س��یزدهمین دوره رزم مشترک 
دانشجویان دانشگاه افسری ارتش، گفت: مراتب احترام 
خود را به شما فرزندان کشور و ذخیره های امید و آینده 
س��ازان ارتش اعام می کنم و حضور ش��ما را در جمع 
دلاورمردان ارتش جمهوری اس��امی ایران خیر مقدم 
عرض می کنم و امیدوارم این حضور شما برای نیروهای 
مسلح منشأ خیر باشد. وی با اشاره به اینکه فرصت ها زود 

گذر هستند و باید قدر آنها را دانست، اظهار داشت: تاش 
کنید از لحظه لحظه های حضور خود در این مکان برای 
کس��ب دانش و تقویت معنویت و خودس��ازی استفاده 
کنید. وقتی که روح متعالی شد جسم به زحمت می افتد. 
این ثمره یک روح بزرگ است که انسان در زمستان سرد 
از بستر گرم بیرون می آورد و به نماز می دارد. این ثمره 
یک روح بزرگ است که انسان آرامش و آسایش دیگران 
را بر خود ترجیح دهد. این ثمره یک روح بزرگ است که 
انسان برای دفاع از کشور باورها و اعتقادات سینه خود را 
آماج گلوله های دشمن کند تا مردم آرامش داشته باشند 
و شما با پوشیدن لباس مقدس سربازی ثابت کرده اید که 
روح بزرگی دارید.فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه 
با اشاره به زندگی سراس��ر افتخار شهید صیاد شیرازی  

شهید عباس بابایی و و شهید مصظفی چمران، گفت:  این 
عزیزان به خودسازی و تهذیب نفس اهمیت ویژه ای می 
دادند و توانستند خدمات بزرگی را برای کشور عزیزمان 
انجام دهند و با درس گرفتن از مکتب حضرت ابا عبدالله 
الحسین )ع( با استحکام و اقتدار و صابت ندای هیهات 
من الذله را سر دهند. من به ش��ما فرزندانم توصیه می 
کنم کتاب دست نوشته های شهید چمران و کتاب در 
کمین گل سرخ که درباره شهید صیاد شیرازی است را 
مطالعه کنید.وی در ادامه افزود: دکترین نیروهای مسلح 
جمهوری اس��امی ایران دفاعی و امنیت��ی و مبتنی بر 
بازدارندگی است و نیروهای مسلح بر مبنای  این نقشه راه 
 هدف گذاری و برنامه ریزی کرده و در این مسیر حرکت 
می کند. یعنی ما قصد حمله به هیچ کشوری را نداریم در 

جنگ با صدام هم به کشور ما حمله شد و ما از خود دفاع 
کردیم. ما با س��اختن انواع ساح و تجهیزات و نیروهای 
آم��اده، بازدارندگی ایجاد می کنی��م تا هیچ کس خیال 
خام تجاوز به کشورمان را در سر نپروراند. پوردستان در 
بخش دیگری از سخنان خود گفت: امروز ما با تهدیدات 
تازه ای روبه رو هستیم و دش��من متوجه شد که قطب 
قدرت اسام از وحدت بین شیعه و س��نی در جهان در 
حال شکل گیری است. عراق و افغانستان را اشغال کرد 
ولی هدف اصلی آنه��ا ایران بود که هرگز موفق نش��د و 
بعد از اینکه در عراق و افغانستان زمین گیر شد، راهبرد 
خود را تغییر داد و راهبرد مذهب علیه مذهب را برگزید 
و در همین راس��تا گروهک های تکفیری تروریس��تی 
را راه اندازی کرد تا چهره اس��ام را تخری��ب کند. این 

گروهک های تروریستی قصدشان نزدیکی به مرزهای 
کش��ور اس��ت، اما نیروهای مس��لح جمهوری اسامی 
ایران آماده هستند و این اجازه را به هیچ کس نخواهند 
داد.وی در پایان گفت: شما خون تازه ای هستید که در 
رگ های یگان های ارتش جاری می ش��وید. این لباسی 
که امروز برتن شماس��ت دیروز بر تن شهید آبشناسان 
شهید صیاد ش��یرازی و دیگر ش��هدای عزیزمان بوده 
اس��ت پس ما باید راه آن ها را ادامه دهیم. اگر الان مردم 
احساس امنیت و آرامش دارند می دانند شما در پادگان ها 
 آماده اید. مسوولان ما هم بعد از خدا و مقام معظم رهبری

 )حفظه الله( پشتشان به نیروهای مسلح گرم است که 
در جوامع بین المللی با ع��زت از حقوق ملت ایران دفاع 

می کنند.

امیرپوردستان: 
گروهک های تروریستی قصدشان نزدیکی به مرزهای ایران است 
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خام�وش ک�ردن لامپ ه�ای اضاف�ی، س�اده تری�ن راه صرف�ه جوی�ی در مصرف برق اس�ت. 
روابط عمومی 

شرکت توزیع برق 
استان اصفهان

بدینوس��یله از کلیه اعضاء هیات مدی��ره کانون بانوان 
کوثر ولای��ت چرمهین دع��وت بعمل م��ی آید مورخ 
94/5/14 روز چهارشنبه در مکان دبیرستان دخترانه 
فرزانگان چرمهین جنب حسینیه سید الشهدا جهت 
تشکیل مجمع عمومی هیات مدیره همراه با دو نفر از 
نمایندگان فرمانداری شهرس��تان لنجان حضور بهم 

رسانید. 
کانون بانوان کوثر ولایت چرمهین 

فراخوان 
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خام�وش ک�ردن لامپ ه�ای اضاف�ی، س�اده تری�ن راه صرف�ه جوی�ی در مصرف برق اس�ت. 
روابط عمومی 

شرکت توزیع برق 
استان اصفهان

بدینوس��یله از کلیه اعضاء هیات مدی��ره کانون بانوان 
کوثر ولای��ت چرمهین دع��وت بعمل م��ی آید مورخ 
94/5/14 روز چهارشنبه در مکان دبیرستان دخترانه 
فرزانگان چرمهین جنب حسینیه سید الشهدا جهت 
تشکیل مجمع عمومی هیات مدیره همراه با دو نفر از 
نمایندگان فرمانداری شهرس��تان لنجان حضور بهم 

رسانید. 
کانون بانوان کوثر ولایت چرمهین 

فراخوان 



 اصفهان می تواند به جای رقابت در صنعتی شدن با 
دیگر کلانشهرهای کشور، در حوزه توسعه صنعت 
گردشگری با دیگر شهر ها رقابت کند. اکنون که  
گردشگری به عنوان محور توس��عه اصفهان در 
برنامه ششم تو سعه کشور انتخاب شده و به عنوان 
یکی از سیاست های کلان ش��هرداری اصفهان از سوی 
 شهردار اصفهان اعلام شده اس��ت، باید زیر ساخت های

 لازم برای تو س��عه این صنعت در اصفهان فراهم شود. 
در شرایطی که تدوین پنجمین برنامه پنج ساله شهر؛ 
اصفهان1400 آغاز می ش��ود،تو سعه زیر ساخت های 
گردشگری و تو سعه گردشگری می تواند به عنوان یکی 

از او لویت های این برنامه  انتخاب شود . 
ش��هرها به دلیل دارا ب��ودن تاریخ طولاني و اس��تقرار 
نمادهاي باستاني، تاریخي و فرهنگي، ارزش هاي ملي 
هر کش��وري به حس��اب می آیند  و با دارا بودن مناظر 
طبیعي از مکان هاي جذاب براي گردشگران محسوب 
مي شوند. ارتقا و گسترش گردشگري در فضا هاي شهري 
مستلزم ایجاد شرایط و زیرساخت هاي سیاسي، فرهنگي، 

اجتماعي و اقتصادي است .
با توسعه گردش��گری و بازدید گردشگران از حوزه هاي 
جذاب شهري نیاز گردش��گران به بخش هاي شهري و 
گردشگري بیشتر مي ش��ود و توسعه گردشگري باعث 

پویایي اقتصاد شهر می شود. 
عنا صر گردشگری شهری شامل جاذبه ها و عناصر ثانویه 
است. عناصر ثانویه گردشگری آن دس��ته از خدمات و 
تسهیلات را در برمی گیرد که رفاه گردشگران را فراهم 
می کند؛ مانند هتل ها، مسافرخانه ها، رستورا ن ها. این 
مراکز به عنوان مبدأ و مقصد گرد ش های روزانه در شهر 

اهمیت فو ق العاده ای دارند.
امروزه بیشتر  شهرهای دنیا چنان جذابیتی را به دست 
آورده اند که هر ساله میزبان جمع بسیاری از گردشگران 
داخلی و خارجی هس��تند و جاذبه های این شهرها به 

قدری هستند  که توانایی جذب گردشگر از نقاط دور و 
نزدیک را  دارند. تا حدود یک قرن پیش کمتر به شهرها 
به عنوان یکی از مقاصد گردشگری نگاه می شد و بسیاری 
از شهرهای دنیا محلی برای توسعه هرچه بیشتر صنعت 
بودند. اما امروزه، با توسعه دیدگاه ها و نظریه های علمی 
در زمینه  شهرها و صنعت گردشگری، نگاه گذشته تغییر 
کرده اس��ت.  بدین معنی که  در دوره معاصر شهرها از 
رقابت صنعتی به رقابت گردشگری روی آورده اند، زیرا 
گردشگری چنان پتانسیلی دارد که می تواند به راحتی 
جایگزین ویژگی صنعتی شدن  شود و شهرهای بسیار 
زیبا و مقصد  گردش��گران  را به وجود آورد تا از یک سو  
شهروندان و گردشگران از زیبایی شهرها  لذت ببرند و از 
سوی دیگر  تو سعه گردشگری  منبع درآمدی برای شهر 

باشد و شهرها را به شیوه ای پاکیزه و پایدار توسعه دهد.
در واقع این مزایای بسیار ارزشمند گردشگری باعث به 
وجود آمدن شهرهایی زیبا، پاکیزه، پردرآمد و مرفه شده 
است. گردشگری باعث توسعه پایدار شهرهای گردشگر 
محور شده است. از سوی دیگر پایداری شهرها نیز خود 

عاملی در توسعه گردشگری به شمار می آید.
در ش��رایطی که آلودگي، ترافیک و  خشکس��الي بلای 
جان اصفهان شده اس��ت و این شهر تاریخی دیگر برای 
 تو سعه صنایع ظرفیت ندارد، تو سعه صنعت گردشگری

 می توان��د راه نج��ات اصفهان از این معضلات باش��د و 
این ش��هر تاریخی می تواند، به جای رقابت در صنعتی 
ش��دن با دیگر کلانش��هرهای کش��ور در حوزه توسعه 
صنعت گردشگری با دیگر ش��هرها رقابت کند. اکنون 

که  گردشگری به عنوان محور توسعه اصفهان در برنامه 
ششم توسعه کش��ور انتخاب ش��ده و به عنوان یکی از 
سیاست های کلان شهرداری اصفهان از سوی شهردار 
اصفهان اعلام شده است باید زیر ساخت های لازم برای 
توسعه این صنعت در اصفهان فراهم شود. در شرایطی که 
تدوین پنجمین برنامه پنج س��اله شهر؛ اصفهان1400 
 آغاز می شود،توس��عه زیر س��اخت های گردشگری و 
توسعه گردشگری می تواند به عنوان یکی از او لویت های 

این بر نامه  انتخاب شود . 

  هویت از دست رفته بوم شهر اصفهان در حوزه 
میراث فرهنگی احیا می شود 

شهردار اصفهان در مراسم معارفه  با تاکید بر اینکه  شهر 

اصفهان دیگر طاقت آلودگي، ترافیک، خشکسالي ندارد، 
به حاکم ش��دن رویکرد توس��عه عادلانه و دانایي محور 
در اداره شهر اصفهان که می تواند بسیاری از معضلات 
ش��هر اصفهان را حل کند،تاکید کرد و از تقویت حس 
تعلق ش��هروندان برای جلب همکاری و مشارکت آنها  
در حفاظت از موجودیت شهری که به آن تعلق دارند و 
بازیابی بخشی از هویت از دست رفته بوم شهر اصفهان در 

حوزه میراث فرهنگی و معنوی گفت.

  توجه به ظرفیت هاي نهفته و غني گردشگري 
اصفهان كه ثروتي ماندگار و همیشه پویاست

به گفته دکتر جمالی نژاد اگر توسعه اي که قریب به بیش 
 از نیم قرن است در شهر آغاز شده است، مبتني بر پایه هاي

علمي، کاوش��گري و متکي به دانش مح��وري بود و به 
ظرفیت هاي نهفته و غني گردشگري که ثروتي ماندگار و 
همیشه پویاست، توجه  مي شد، امروز اصفهان در حسرت 
کم آبي نمي سوخت و اوضاع زنده رود اینچنین به وخامت 
کشیده نمي شد و آلودگي زیس��ت محیطي وبال جان 

شهروندان این شهر نمی شد.

  در توسعه زیر ساخت های گردشگری اصفهان 
خست به خرج ندهیم 

دکتر جمالی نژاد در مراس��م معارفه معاونان و مدیران 
 ش��هرداری اصفه��ان ت��و س��عه گردش��گری رایکی از 
سیاست های کلان  ش��هرداری اصفهان اعلام کرد و  بر 
توسعه زیر ساخت های گردشگری در اصفهان تاکید کرد 
و گفت: نباید خست به خرج داد؛ زیرا در شرایط ویژه ای 
به سر می بریم و تنها راه برون رفت از مشکلات توسعه  

گردشگری است. 
ش��هردار اصفهان گفت که اگر به  گردشگری به عنوان 
محور توسعه اصفهان تاکید داریم باید برای فراهم شدن 

زیر ساخت های گردشگری هزینه کنیم.

 ویژگی ها و  زنجیره خلاق فرهنگ

 در ادامه سلس��له مقالات مدیریت جامع فرهنگ پس از بیان 
ضرورت موضوع، چند س��وال کلیدی درب��اره فرهنگ مطرح 
کردیم و س��پس به تعریف مدیریت و ابع��اد آن و نیز فرهنگ و 

سطوح آن پرداختیم.
 اینک در مقاله پنجم و در ادامه بحث فرهنگ، به موضوع ویژگی های 

فرهنگ و زنجیره خلاق فرهنگ می پردازیم.

  ویژگی های فرهنگ
در باب ویژگی های فرهنگ اسناد علمی زیادی بررسی شدند؛ 
و بر این اس��اس به طور خلاصه می توان گف��ت، فرهنگ دارای 

ویژگی های زیر است.
1. فرهنگ خاص انسان است؛ و ش��امل گذرازمرحله غریزی به 

رفتارِآموخت هاست.
2. فرهنگ اکتسابی و آموختنیاست و پیرو قانون یادگیریاست؛ 
لذا فرهنگ مقوله ای موروثی، غریزیوذاتینیست؛ و از راه آموختن 
وتجربه کسب می شود. ولی فراترازسواد وتحصیلات است؛زیرا با 

فطرت و سرشت انسان ها مرتبط است.
3. فرهنگ )میراث فرهنگی اجتماعی(ازیک نسل به نسل دیگر 

انتقال می یابد. 
4. فرهنگ دارای نظام ارزشی، زنده و پویاست؛ وتوقف فرهنگ 

مساوی با مرگ آن است.
5. خصوصیات فرهنگی و رفتار افراد یک جامعه منتج و ناشی از 

مبانی ادراک های آنهاست. 
6. فرهنگ عام، ولی خاص است.

7. فرهنگ متغیر )همیشه در حال تغییر و دگرگونی هستند(، 
ولی ثابت است. 

8. فرهنگ پدیده ای ذهنیوتصوریاست.
9. پذیرش فرهنگ، اجباری، ولی اختیاری است.

10. فرهنگ اجتماعیو اش��تراکی است؛ریش��ه اجتماعیدارد، 
قابل اش��اعه اس��ت وتعامل موثر و خودبه خود بین افراد جامعه را 
میسر می سازد. افراد درآن سهم دارند و هرفردی به عنوان عضوی 
 از اعضای یک گروه،یک سازمان و یا یک جامعه در فرهنگ سهیم

است.
11. فرهنگ منبع هویت انس��ان ها و هویت دهنده است؛یعنی 
تنظیم کنن��ده روابط اجتماع��ی وتضمین کننده ن��وع بینش 

ونگرش فرهنگ پذیراست.
12. ارتباط منطقی و وابستگی های معنی دار بین اجزای نظام 

اجتماعی و فرهنگی وجود دارد.

  زنجیره خلاق فرهنگ
بر اس��اس تعاریف موجود در فرهنگ، مفهوم��ی تحت عنوان 

زنجیره خلاق  فرهنگ مطرح است.
 بر این اس��اس خدم��ات و محصولات فرهنگی ط��ی گام های 
تعریف شده زیرکه به زنجیره خلاق فرهنگ نام نهاده شده اند، 

موضوعیت می یابند. 
)2004 ,Canadian Framework for Culture Statistics(

1. آفرینش
2. تولید

3. ساخت
4. توزیع

5. کالا و خدمات فرهنگی
6. مصرف کنندگان

7. اثرات اجتماعی فرهنگی و اقتصادی
در این فرآین��د زنجیره ای مراحل خل��ق و تولید یک محصول 
فرهنگ��ی و انتق��ال آن به مش��تری و اثرات بع��دی فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی آن مشخص شده است؛ ضمن اینکه در این 
فرآیند، فعالیت های پشتیبانی تعریف شده که می تواند باعث 

توسعه کمی و کیفی این محصولات شود.
موضوع آموزش نیز برای مش��تریان باعث شناخت محصولات، 
کاربری آن برای رفع نیاز مشتری و... می شود، که به عنوان یک 
خدمت جانبی مطرح اس��ت. مدل مفهومی ای��ن زنجیره را در 

نمودار ادامه ملاحظه می کنید.

 در آخر یادآور می شود که مجموعه مقالات ارائه شده به مثابه 
دانه های تس��بیح به دنبال هم آمده و سعی در انتقال مفهومی 
تحت عنوان مدیریت جامع فرهنگ دارد؛ ل��ذا از همه صاحب 
نظران و نخبگان عرصه مدیریت و فرهنگ تقاضا می شود ضمن 
توجه به مجموعه آنها، نقدها و نظرات تکمیلی خود را از طریق 

سایت www.amaher.ir با نگارنده در میان گذارند.

یادداشت
رقابت گردشگری جایگزین رقابت صنعتی  میان اصفهان و دیگر  شهرها شود 

توسعه  گردشگری تنها راه نجات  اصفهان از مشکلات 
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مناطق
گروه شهر

اجرای بی�ش از 10پ�روژه عمران�ی در منطقه 9 

منــطقـه
اصفهان

مدیرمنطقه 9 شهرداری اصفهان از اجرای بیش از 10 
پروژه شاخص برای رفاه و آسایش همشهریان این منطقه خبرداد. 
عباس روحانی گفت: آزادسازی خیابان بهشت با خط بدنه 36متری 
و همچنین اصلاح میدان خیابان بهشت )روبه روی خدمات شهری 
منطقه9( درحال انجام اس��ت. وی ادامه داد: آزادسازی کندروی 
خیابان آتشگاه و پیاده روسازی این خیابان و خیابان آیت الله اشرفی 
اصفهانی در فازهای سه و چهار درحال انجام است. مدیر منطقه 
9 شهرداری اصفهان افزود: از دیگر پروژه های عمرانی می توان به 
راه اندازی پارکینگ شهرداری منطقه 9،روکش آسفالت درسطح 
 کوچه های این منطقه و همچنین راه ان��دازی پارک در خیابان 

آیت الله اشرفي اصفهاني در کوچه گل نثار اشاره کرد.
روحانی اضافه ک��رد: این پروژه ه��ا برگ زرینی ب��رای رفاه حال 
همشهریان از طرف خدمتگذاران ش��ان در شهرداری منطقه 9 

خواهد بود.

كلنگ زنی خط 2 قطارش�هری اصفهان؛ ارزش 

منــطقـه
افزوده ای برای منطقه 14 اصفهان

مدیر منطق��ه 14 ش��هرداری اصفهان گف��ت: خط 2 
قطارش��هری اصفهان که از انتهای خیابان آیت الله غفاری )بعد 
از حرم زینبیه( ش��روع ش��ده، ارزش افزوده ای برای منطقه 14 

محسوب می شود. 
حسین کارگر با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاران برای سرمایه 
گذاری در بخش های مختلف در ای��ن منطقه، افزود: منطقه 14 
اصفهان شامل 12 محله اس��ت که 10 محله آن استعداد احداث 

مجموعه های مشارکتی را دارد.
وی تصریح کرد: موضوع اساسی در شهرداری ها مشارکت مردم در 
امر آبادانی هر منطقه است و یکی از راهکارهای اساسی برای توسعه 
ورود سرمایه گذاران به مناطق مختلف شهرداری به شمار می رود.

مدیر منطقه 14 ش��هرداری اصفهان با اشاره به اینکه این منطقه 
شرایط خوبی را برای فعالیت سرمایه گذاران بخش خصوصی فراهم 
کرده است، اظهارداشت: یکی از این پتانسیل های مهم این منطقه  

وجود حرم مطهر و زیارتی زینبیه است.
 وی اضافه کرد: طرح 30 هکتاری توس��عه حرم زینبیه در دست 
مشاور و تملک زمین آن در حال انجام است که با توجه به شرایط 
فیزیکی محل، فرصت مناسبی برای ورود س��رمایه گذاران برای 

سرمایه گذاری دربخش های تجاری و مهمانسراهاست. 
کارگر، عبور رینگ چهارم ترافیکی ش��هر اصفه��ان از منطقه 14 
شهرداری اصفهان را  از فرصت هاي مناسب برای سرمایه گذاری در 
این منطقه خواند و بیان داشت: بخشی از رینگ چهارم از بزرگراه 
شهید اردستانی )اتوبان فرودگاه( به طول 4200 متر عبور می کند 
که زمین های اطراف آن بستری مناسب برای سرمایه گذاری است. 
وی به وجود پلاک های ریزدانه در منطقه 14 شهرداری اصفهان 
اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاران با تجمیع پلاک های ریزدانه می 
توانند نسبت به ساخت و ساز آپارتمان ها و واحدهای مسکونی به 

صورت انبوه درچهار تا پنج طبقه اقدام کنند.
 مدیر منطقه 14 شهرداری اصفهان یادآور شد: قیمت زمین های

این منطقه با توج��ه به بافت فرس��وده ای که دارد بس��یار ارزان 
و مناسب س��رمایه گذاری اس��ت. وی اظهارداش��ت: منطقه 14 
 اصفهان شامل 12 محله اس��ت که 10 محله آن استعداد احداث 

مجموعه های مشارکتی را با تجمیع واحدهای ریزدانه دارد.

ش�هرداری منطقه 12 دس�ت س�رمایه گذاران 

منــطقـه
را به گرمی می فشارد

کارگر با تاکید بر اینکه ش��هرداری منطقه 12 دس��ت 
س��رمایه گذاران را به گرمی می فش��ارد، تصریح ک��رد: در صدد 
هستیم موانع موجود  بر سر راه سرمایه گذاران را هموار کنیم.مدیر 
منطقه 14 شهرداري اصفهان در پایان گفت: اولویت فعالیت های 

شهرداری محرومیت زدایی از مناطق کم برخوردار است.

دبیر ش��وراي نگهبان با تاکید ب��ر اینکه اصفهاني ها شایس��ته خدمت هس��تند، 
اظهارداشت: وظیفه شرعي، قانوني و اخلاقي سه شرط اصلي در کار براي مردم است 
که مي بایست در ادارات رعایت شود. آیت الله جنتي در دیدار با رییس شوراي اسلامي 
شهر و شهردار اصفهان با بیان این مطلب گفت: انتصاب دکتر جمالي نژاد را به عنوان 

شهردار اصفهان با آرامش قلب به مردم این کلانشهر تبریک مي گویم.
وي با اشاره به اینکه مردم اصفهان مردمي مومن و نجیب هستند، افزود: مردم این 
شهر براي انقلاب و ولایت جان فش��اني مي کنند؛ لذا اصفهاني ها شایسته خدمت 
 هس��تند. دبیر ش��وراي نگهبان با تاکید بر اینکه مسوولان این ش��هر با قصد قربت 
مي توانند براي خدمت به مردم کمر ببندند، اذعان داشت: لازم است روي مباحث 
قانون و شرع از سوي مسوولان تاکید شود؛ چرا که وظیفه شرعي، قانوني و اخلاقي سه 

شرط اصلي در کار براي مردم است که مي بایست در ادارات رعایت شود.
وي با بیان این که در مسیر خدمت به مردم باید از بیشترین اختیارات شورا استفاده 

شود تصریح کرد: ارتباط اعضاي شوراي شهر و شهردار با مردم باید آسان باشد.
آیت الله جنتي اظهار امیدواري کرد: عملکرد ش��وراي شهر و شهرداري اصفهان در 

سال آینده درخشان باشد به طوري که خدا و مردم رضایت داشته باشند.
وي بر بازرسي ویژه به منظور جلوگیري از بروز مشکل در روند خدمت رساني به مردم 

در شهرداري ها تاکید و عنوان کرد: لازم است در این زمینه بازرسي ها قوي تر شود 
و پاسخگویي در این زمینه صورت گیرد.

دبیر شوراي نگهبان ادامه داد: لازم است بازرسان نظرات مردم در رابطه مشکلات و 
اشکالات موجود را جویا شوند و اشکالات وارده را بررسي و رفع کنند.

گفتني است؛ در این دیدار رییس شوراي اسلامي شهر و شهردار اصفهان گزارشي از 
عملکرد مدیریت شهري را ارائه کردند.

انتصاب دكتر جمالي نژاد را با آرامش قلب به مردم اصفهان تبریك مي گویم
دبیر شوراي نگهبان در دیدار با رییس شوراي اسلامي شهر و شهردار اصفهان:

علی ماهر النقش

70تا کنون  درصد قلعه »گو وارت دژ«شناسایی 
و نی��از به عملیات باس��تان شناس��ی اس��ت 
تا تاریخچه آن به درس��تی ش��نا سایی شود و 
این قلعه  تاریخ��ی به یکی از پتانس��یل های 

گردشگری اصفهان تبدیل شود.
مدیر عامل س��ازمان نوسازی وبهس��ازی شهرداری 
اصفهان با اشاره به اینکه قلعه گو وارت در پانزدهمین 
 منطقه اصفهان قرار دارد، عن��وان کرد: قلعه تاریخی

 »گ��و وارت دژ« بر فراز کوه نخودی یک��ی از بناهای 
تاریخی اصفهان است که کمتر مورد توجه قرار گرفته 
است.  حسین جعفری  گفت که قلعه »گو وارت دژ« 
در شرق اصفهان حد فاصل باغ رضوان و دانشگاه آزاد 

اسلامی، در شمال ش��رقی میدان میوه و تره بار قرار 
دارد.  مدیر عامل سازمان نوسازی وبهسازی شهرداری 
اصفهان عنوان کرد: در 2 سال اخیر بررسی هایی در 
زمینه شنا سایی  قلعه»گو وارت دژ«توسط سازمان 
نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان و سازمان میراث 
فرهنگی اصفهان انجام ش��ده و اخیرا بازدیدی از آن 
محل انجام شده اس��ت.  جعفری گفت که قلعه »گو 
وارت دژ«در مقابل قلعه» ش��ا ه دژ« بر فراز کوه صفه 
قرار گرفته و این قلعه متعلق به دوره ساسانیان است و 

قدمت آن به 1600 سال پیش باز می گردد. 
مدیر عامل س��ازمان نوسازی و بهس��ازی شهرداری 
اصفهان عنوان کرد: با بررسی های انجام شده مشخص 

شد برای دسترسی به این قلعه 170 پله از سنگ های 
کوه تراشیده شده و مسیر دست یابی به قلعه صعب 
العبور است و امکان حضور افراد  در این قلعه تاریخی به 
صورت عادی وجود ندارد. جعفری گفت که دسترسی 
به این قلعه به سادگی امکان پذیر نیست و پله ها قابل 
 شناسایی نیس��ت و باید مس��یری را طی کنیم تا به

 پله ها برسیم و مسیر دسترسی به قلعه در زمان ساخت  
به عمد اینگونه طراحی شده است تا دسترسی به آن به 
راحتی امکان پذیر نبا شد. مدیر عامل سازمان نوسازی 
و بهسازی شهرداری اصفهان  با بیان اینکه در این قلعه 
15 اتاق به صورت پلکانی در خط الرأس قله قرار گرفته 
است، گفت: دو آتشکده مربوط به دوره ساسانیان در 

قلعه قرار دارد و برج های نگهبانی  نیز در سمت شرق 
قلعه وجود دارد. وی با اش��اره به اینک��ه بقایای قلعه 
مو جود اس��ت، عنوان کرد: در این قلعه آب انبار و تا 
لاری نیز و جود دارد. مدیر عامل س��ازمان نوسازی و 
بهسازی شهرداری  اصفهان گفت که 70 درصد قلعه 
گو وارت شناسایی شده است و نیاز به عملیات باستان 
شناسی اس��ت تا تاریخچه آن به درستی شنا سایی 
 ش��ود. جعفری عنوان کرد: قلعه گ��و وارت به یکی از 
پتانسیل های گردش��گری اصفهان تبدیل می شود 
و س��ازمان نوس��ازی وبهسازی ش��هرداری اصفهان 
با حمای��ت های ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان 
و س��ازمان می��راث فرهنگ��ی اصفه��ان ب��ه ابعاد 

مختلف ای��ن قلع��ه تاریخ��ی توج��ه می کن��د تا 
گردش��گران بتوانند از ای��ن قلعه بازدی��د کنند. این 
 قلعه ک��ه در ارتفاع��ات جن��وب منطق��ه »گورت«

)GAVART ( در ش��رق ش��هر اصفهان قرار دارد، 
به دلیل صعب العب��ور بودن، مدت زمان بس��یاری از 
 شناس��ایی آن نمی گذرد و ش��باهت زیادی به قلعه 
» شاه دژ« اصفهان واقع در کوه  صفه دارد و به احتمال 
زیاد به نوعی این دو قلعه در جنوب و ش��رق اصفهان 
به عنوان مرکز دفاعی ش��هر محسوب می شده است. 
قلعه گو وارت دژ در زمان ساسانیان به عنوان سازه ای 
 نظامی برای حفاظت از محدوده شهر مورد استفاده قرار 

می گرفته است . 

قلعه ای بر فراز کوه نخودی در شرق اصفهان

قلعه »گو وارت دژ«به یکی از پتانسیل های گردشگری اصفهان تبدیل می شود 
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صدای شهروند
گروه شهر

خوانن�دگان صدای ش�هروند م�ی توانند ب�رای بیان 
معضلات شهری همه روزه با شماره تلفن 32218182 
تماس بگیرند یا با پیامك   3000483088 مشکلات خود 

را با ما در میان بگذارند.

0913---5479
اغلب جمعه ها اتوبوس های بین ش��هری محدود است و این 
موضوع نش��ان می دهد که برخی از اتوبوس ها برای حمل و 
نقل نمازگزاران در نظر گرفته شده است. این موضوع درست 
است، اما چرا پس از پایان نماز جمعه و حتی در ساعات اتمام 
روز همشهریان با کمبود اتوبوس در شهر مواجه هستند. دلیل 
این موض��وع چه چیزی م��ی تواند باش��د در حالی که بخش 
خصوصی هم وارد شده است و نباید مسافران با کمبود اتوبوس 

مواجه باشند.

0935---4615
در خیابان سپاه چند پاس��اژ کفش فروشی وجود دارد. یکی از 
این پاس��اژها نمازخانه ای دارد که در شأن نمازگزاران نیست. 
نمازخانه ای در کنار سرویس های بهداشتی که بوی نامطبوعی 
از آن استشمام می شود و باعث ناراحتی نمازگزاران می شود. 
در این پاساژ با آن عظمت که مشتریان قابل توجهی هم دارد 
باید نمازخانه ای در خور و شایسته بنا شود تا افرادی که برای 
خرید می آیند رغبت کنند در ای��ن نمازخانه نماز بخوانند. از 
متولیان این موضوع درخواس��ت می ش��ود تا به این موضوع 

رسیدگی کنند.

0938---1278
در خیابان چهارباغ فروش��گاه ها وپاس��اژهای بسیاری وجود 
دارد. در برخی از این پاساژها که فروش��نده ها بانو هستند از 
لحاظ حجاب وضعیت نادرستی دارند به گونه ای که وقتی وارد 

فروشگاه می شویم فروشنده آن قدر جلب توجه می کند که 
اصلا فراموش می کنیم چه می خواستیم. به راستی که در شهر 
مذهبی اصفهان وجود این بانوهایی که خودشان را شبیه مدل 
های اروپایی تزیین کرده اند، نادرست اس��ت. از متولیان این 
موضوع در شهر درخواست می شود نسبت به این موضوع توجه 
بیشتر داشته باشند و آیین نامه و دستورالعملی برای فروشنده های 

مغازه ها طرح کنند تا از این موضوعات جلوگیری شود.

0913---5435
جوی های آب برخی از خیابان ها بسیار کثیف است به طوری 
که هنگامی که در اوایل صبح آب در آنها جاری می شود مقدار 
زیادی زباله همراه باآب به جوی های دیگر می آید و هنگامی که 
آب را قطع می کنند این زباله ها در یک جا می ماند، از مسوولان 
شهری تقاضا  می شود تا این موضوع را بررسی و آن را رفع کنند.

0913---5698
من یک ش��هروند اصفهانی هس��تم. ش��هروندی که ساعات 
بسیاری از زمان خود را در طول یک روز در اتوبوس ها هستم 
و می بینم که تا چه اندازه وجود سطل های زباله در اتوبوس ها 
لازم و ضروری است. دیده می ش��ود که برخی از شهروندانی 
که کودک دارند و در طول روز با اتوبوس در تردد هس��تند به 
کودکانشان خوراکی می دهند و برخی از آنها زباله های خود را 
 داخل اتوبوس می اندازند. چرا اتوبوس های شهری نباید شبیه 
اتوبوس های بین شهری در کنار صندلی هایش سطل داشته 

باشد.
  اگر اینگونه باش��د در پای��ان روز راننده تنها س��طل را خالی 
می کند در حالی که اگر بدون سطل باشد راننده باید همیشه 
کف اتوبوس را جارو کند البته این موضوع منوط به رعایت همه 
همشهریان برای پاکیزه نگه داش��تن اتوبوس هایی است که 

وسیله حمل و نقل عمومی است و در رعایت آن باید کوشید.
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در هفدهم مرداد ماه سال 1377، محمود صارمی 
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خبرنگار خبرگزاری جمهوری اس��امی به همراه 
 هش��ت نف��ر از اعض��ای کنس��ولگری ای��ران در 
مزار شریف افغانستان به دست گروهک تروریستی 
طالبان به شهادت رسید. به همین مناسبت، شورای 
فرهنگ عمومی، هفدهم مرداد ماه هر س��ال را به عنوان 
»روز خبرنگار« نام گذاری کرد. سال ها از این نام گذاری می 
گذرد و ام��روز بیش از ه��ر زمان دیگر هم��گان بر نقش 
تاثیرگذار خبرنگاران اذعان دارند. خبرنگار چش��م بینا و 
آیینه تمام نمای جامعه است، با این حال هنوز جایگاهی 
 که شایسته و بایس��ته این مقام اس��ت را در نظام کان 
تصمیم گیری نیافته و کوزه گ��ری را می ماند که از کوزه 
شکس��ته آب می خورد. هر چند اصفهان در حوزه های 
مختلف گوی سبقت را از دیگر استان ها و حتی از پایتخت 
ربوده است، اما باید اعتراف کرد که رسانه ها و خبرنگاران 
اصفهان آن جایگاهی را که شایسته دیار نصف جهان است 
 نیافته. دلای��ل مختلف نرم افزاری و س��خت اف��زاری را 
می توان برای این موضوع برش��مرد. آنچه در زیر می آید 
دیدگاه برخی از اعضای شورای اسامی شهر اصفهان در 
رابطه با جایگاه رسانه های اصفهان در مقایسه با گذشته و 
دیگر استان ها و همچنین وظیفه مسوولان در قبال این 

قشر تاثیرگذار و مظلوم جامعه است. 

  رس�انه ها با تحلیل های خود تاثی�ر زیادی بر 
برنامه ها داشته اند

عضو ش��ورای اسامی ش��هر  اصفهان با اش��اره به اینکه 
طی س��ال هایی که در پس��ت های مختلف مسوولیت 
داشته و اطاع رسانی و مش��ارکت محور تمام برنام های 
ما بوده است، گفت: بخش اعظمی از این اطاع رسانی ها 
 توسط اصحاب رسانه بوده و نکته مهم تر اینکه رسانه ها با 
 تحلیل های خ��ود تاثیرگ��ذاری زی��ادی ب��ر برنامه ها 
 داش��ته اند. عباس ح��اج رس��ولیها اف��زود: خبرنگاران 
انسان های زحمتکشی هستند و باید با عزت و بزرگواری 
با آنها برخورد شود و خدای ناکرده مجبور نباشد به خاطر 
مسائل سیاسی، خبرهای مهم را که مورد نیاز مردم است 

اطاع رسانی نکنند. 

  استقلال رسانه ها حفظ شود
وی با تاکید بر اینکه باید استقال رسانه حفظ شود، تصریح 
کرد: مسوولان باید به طور ویژه از رسانه ها و خبرنگاران 
حمایت کنند، به خصوص در مجل��س و دولت باید این 
موضوع در نظر گرفته شود. حاج رسولیها با بیان این مهم 
که نباید بین رسانه ها در حمایت تبعیض صورت بگیرد 
 گفت: با یک برنامه ریزی مشخص می توان این حمایت ها

صورت بگیرد که متاسفانه در سال های اخیر این حمایت 
از رس��انه ها کم ش��ده و دیگر همانند س��ابق نیست که 

مساعدت شود. 

  بخش دولتی و خصوصی از رس�انه ها حمایت 
کنند

 این عضو ش��ورا با اش��اره به اینک��ه به واس��طه افزایش
 قیمت ها هزینه های کار رس��انه اعم از چاپ و توزیع و ...

افزایش داش��ته اس��ت، خاطر نش��ان کرد: برای جبران 
افزایش هزینه ها هم بخش دولتی و هم بخش خصوصی 
باید از رسانه ها حمایت کنند. حاج رس��ولیها ادامه داد: 
 در مدیریت شهری نیز هم ش��ورا و هم شهرداری ردیف

ویژه ای از گذشته برای حمایت از رسانه ها در نظر گرفته 
شده و این وظیفه ماست که به عنوان یک کار فرهنگی از 

رسانه ها حمایت کنیم.

  پویایی و تحرک جوامع به واسطه رسانه هاست
رییس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسامی شهر 
اصفهان با اشاره به اینکه رسانه ها نقش مهمی در ارتقای 
س��طح آگاهی و دانش عمومی جوامع دارند، گفت: این 
نقش از جمله مهم ترین نقش های رسانه هاست و یکی از 
عوامل توسعه یافتگی و پویایی و تحرک جوامع رسانه ها 
هستند که جایگاه ویژه و ممتازی است. اصغر آذربایجانی با 
اشاره به نام گذاری 17 مرداد به عنوان روز خبرنگار تصریح 
کرد: خبرنگاران از اصلی ترین ستون های مجموعه های 
رسانه ای هس��تند و این روز به نام  خبرنگاران نام گذاری 

شده است. 
آذربایجانی با تاکید ب��ر اینکه نگاه به خبرن��گار و اینکه 
باید با تشخیص درس��ت اساس خواس��تگاه نظام، آن را 
در معرض سیاست گذاران و مس��وولان قرار دهند نشان 
می دهد که چه نق��ش مهمی در توس��عه جامعه دارند، 
خاطرنش��ان کرد: یکی از ش��اخص های توسعه یافتگی 
 جوامع در می��زان آزادی اس��ت که به خبرن��گاران داده 
می شود؛ چرا که اگر این بستر فراهم باشد خبرنگاران مانع 
از فساد در قدرت و ثروت می شوند و اجازه نمی دهد منافع 

قدرت و ثروت در دست یک گروه قرار بگیرد. 

  مس�وولان ش�رایط فعالی�ت مناس�ب برای 
خبرنگاران را فراهم کنند

وی با تاکید بر اینکه خبرنگار زبان گویای وجدان عمومی 
جامعه اس��ت، گفت: خبرن��گاران این ظرفی��ت را دارند 
که ش��رایط لازم را برای جامعه ایجاد کنند ت��ا به دور از 
وابستگی ها سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی افزایش 
یابد. آدربایجانی ادامه داد: از طرفی بای��د دانش و مهارت های 
تخصصی خبرن��گاران نیز افزای��ش یابد ت��ا از خاقیت 
لازم برخوردار ش��وند و در این صورت می توانند تبیین 
 و تحلیل صحیح تری داشته باش��ند. رییس کمیسیون 
فرهنگی اجتماعی شورای اسامی شهر اصفهان با اشاره 
به وظایف مسوولان نس��بت به خبرنگاران خاطر نشان 
 کرد: اگر به دنبال ایفای نقش حقیقی رسانه ها که همان 
آگاه سازی جامعه است هستیم، باید شرایطی مهیا شود 
که به دور از وابستگی ها و دغدغه ها خبرنگاران آزادانه فکر 
کنند و سوپاپ اطمینانی برای جامعه باشند؛ چرا که در غیر 
این صورت اگر شرایط از سوی مسوولان به گونه ای فراهم 
نشورد که واقعیات جامعه در منظر آنها قرار بگیرد جامعه 

به سمت قهقرا خواهد رفت.

  ضرورت حضور جدی رس�انه های اصفهان در 
عرصه ملی و بین المللی

آذربایجانی به رس��انه های اصفهان اش��اره کرد و اظهار 
داش��ت: رس��انه های اصفهان طی چند س��ال اخیر به 
 لحاظ کمیت رشد خوبی داشته اس��ت، اما باید در عرصه 
رسانه های کش��ور جایگاه ویژه خود را پیدا کند؛ چرا که 

اصفهان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اس��امی است و 
باید به جایگاه شایس��ته خود در عرصه رسانه ای کشور 
 نیز برس��د. وی ادامه داد: بای��د به لح��اظ محتوایی نیز 
 رس��انه ه��ای اصفه��ان در جه��ت تربی��ت نیروه��ای 
عاقه مند در این عرصه و ایج��اد جریان صحیح حرکت 
کنند. رییس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسامی 
شهر اصفهان خاطرنشان کرد: امیدواریم این ظرفیت ویژه 
 برای رسانه های اصفهان ایجاد شود که بتوانند در عرصه 
رسانه های مکتوب و مجازی در بعد ملی و بین المللی به 

جایگاه شایسته خود برسند.

  همه کمک کنند وضعیت رسانه  های اصفهان 
ارتقا پیدا کند

نایب رییس شورای اسامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه 
امیدواریم هر چه سریع تر شاهد رشد و توسعه رسانه ای 
اصفهان باش��یم، گفت: راه اندازی مجتم��ع مطبوعاتی 
اصفهان به عنوان کار خوبی بوده که در اصفهان آغاز شده 
و این پروژه فرهنگی باید در اصفهان توس��عه پیدا کند. 
احمد شریعتی اضافه کرد: همواره فعالیت های بسیاری 
در فرهنگسرای رسانه انجام می شود که اگر به دنبال انجام 
کار خوب و مناسب در حوزه رسانه ای در اصفهان هستیم 
باید از ظرفیت های موجود در مجتمع مطبوعاتی اصفهان 
به خوبی اس��تفاده ش��ود. وی با بیان اینکه فرهنگسرای 
رسانه باید در راستای انجام فعالیت های خود در اصفهان 
از ظرفیت های مجتمع مطبوعاتی به صورت ویژه استفاده 
کند، تصریح کرد: تمام فعالان عرصه فرهنگی در اصفهان 
باید دست به دست یکدیگر بدهند تا وضعیت رسانه  های 

اصفهان ارتقا پیدا کند. 

  رس�انه ها نقش مهم�ی در توس�عه فرهنگ 
اصفهان دارند

 وی ادامه داد: واحد های رس��انه ای و مطبوعاتی اصفهان 
نقش مهمی در توسعه فرهنگ اصفهان دارند و ما باید برای 
حمایت از این مجموعه ها خدمات رفاهی را برای واحد های 
رسانه ای در اصفهان ایجاد کنیم.  شریعتی تاکید کرد:  در 
حال حاضر اصفهان با کمبود جای��گاه توزیع مطبوعات 
مواجه اس��ت.  وی افزود: مجتم��ع مطبوعاتی اصفهان با 
هدف مکان توزیع مطبوعات در اصفهان راه اندازی شده 
و امیدواریم راه اندازی این مجتمع راهکاری برای توسعه 
وضعیت رسانه ها و مطبوعات اصفهان باشد.  نایب رییس 
شورای اسامی شهر اصفهان گفت: راهکار های لازم باید 
برای ارتقای جایگاه رسانه های اصفهان با راه اندازی مجتمع 
مطبوعاتی اصفهان ارائه شود و امیدواریم هر چه سریع تر 

شاهد رشد و توسعه رسانه ای اصفهان باشیم.

  هنوز با جایگاه مطلوب و شایسته فاصله داریم
دیگر عضو شورای اسامی شهر  اصفهان با تاکید بر اینکه 

خبرنگاری کاری پرمسوولیت و سخت است، گفت: هرچه 
جلوتر آمده ایم، وضعیت مطبوعات اصفهان بهتر شده و 
مردم نیز به مطبوعات محلی توجه بیش��تری نشان داده 
اند. ابوالفضل قربانی با بیان این مطلب که باید بین جایگاه 
مطلوب و موجود رسانه تفاوت قائل شد، افزود: رسانه های 
اصفهان نسبت به گذشته پیشرفت های خوبی داشته اند؛ 
هم تعداد رسانه های مکتوب و دیجیتال استان بیشتر شده 
و هم نوع کار حرفه ای تر شده اس��ت، اما هنوز با جایگاه 
مطلوب و شایسته فاصله داریم و باید کار بیشتری انجام 
بگیرد.  وی با اش��اره به اینکه مطبوع��ات اصفهان بعد از 
 تهران، وضعیت خوبی دارد تصریح ک��رد: این موضوع را 
می تو ان در نمایش��گاه های مختلفی ک��ه در این رابطه 
برگزار می شود مشاهده کرد. قربانی خاطر نشان کرد: با 
 توجه به اینکه فعالیت در کار مطبوعاتی کار سختی است، 
پیش��رفت هایی که در این زمینه در اس��تان رخ داده، با 

ارزش است. 

  مس�وولان باید نوع ن�گاه خ�ود را در رابطه با 
رسانه ها ارتقا دهند

این عضو شورای اسامی شهر  اصفهان با تاکید بر اینکه 
مس��وولان باید نوع نگاه خود را در رابطه با رسانه ها ارتقا 
دهند گفت:  برخی مسوولان از رسانه ها انتظاراتی دارند که 
رسانه ای نیست و چنانچه نگاهشان این باشد که خودشان 
یا دستگاه مطبوعشان را معرفی کنند کافی نبوده و شاید 
سخیف ترین حرف یک مسوول این باشد که چرا عکس و 
مطلب او در رسانه ها چاپ نشده است که متاسفانه چنین 

افرادی امروزه کم نیستند. 
قربانی با تاکید بر اینکه خیلی از اوقات انتظار مس��وولان 
از رسانه ها شخصی است، ادامه داد: این نگاه به رسانه ها 
باید از بین برود و مسوولان نباید از رسانه ها بعنوان نردبان 
 ترقی خود استفاده کنند یا  اقدامات پوپولیستی را از طریق 

رسانه ها به نمایش بگذارند. 

  از نقد رسانه ها ناراحت نشوید
 وی با یادآوری این مطلب که مس��وولان از نقد رسانه ها

نباید ناراحت شوند، خاطرنش��ان کرد: اگر مسوولی دید 
رسانه ای عملکرد او را نقد می کند، نه تنها نباید ناراحت 
 ش��ود بلکه از این نقد باید اس��تقبال کند؛ چ��را که نقد 
رس��انه ها فرصتی برای توضیح آن مس��وول در رابطه با 
عملکردش است. هرچند ممکن است نقد نیز اشکالاتی 
داشته باشد که راهکار خود را دارد. قربانی افزود: رسانه ها 
و مسوولان باید رابطه ای صمیمی تر و دوستانه تر داشته 
باشند و از طرفی رس��انه ها نباید از مسوولان مچگیری 
کنند و جایگاه و وظیفه رسانه به این خاطر است که مهم 
بوده و اهمیت دارد که همچون نقش پیامبر است؛ یعنی هم 
مسوول هدایت و هم رسالت انتقال آنچه از جانب خدا تاکید 

شده، است و این مسوولیت بسیار سنگینی است.

  به بیراهه نرویم
دیگر عضو ش��ورای اسامی ش��هر  اصفهان در خصوص 
جایگاه رس��انه های اصفه��ان، گفت: چنانچه براس��اس 
آمار صحب��ت کنیم پاس��خ این س��وال واضح اس��ت، به 
 طوری که اگ��ر تیراژ مطبوعات اس��تان افزایش داش��ته

نشان دهنده اقبال و رضایت مندی مردم است، اما واقعیت 
این است که تیراژ مطبوعات اصفهان کاهش داشته و فروش 
آنها عمدتا غیرمردمی و دستگاهی است. پس پیداست که 
خوب عمل نکرده ایم. عدنان زادهوش افزود: شاید برخی 
این کاهش را ناشی از ظهور رسانه های جدید همچون وایبر 
و واتس اپ و سایر شبکه های اجتماعی بدانند که حتی اگر 

اینگونه باشد، تیراژ مطبوعات استان پایین آمده است. 

  خبرنگار زبردس�ت ش�هر را به س�مت اصلاح 
هدایت می کند

وی با تاکید بر اینکه رس��انه ها عزیز، محترم و تاثیرگذار 
هستند و کسی نمی تواند منکر این جایگاه باشد، تصریح 
کرد: یک خبرنگار و مطبوعاتی زیردس��ت می تواند شهر 
را به س��مت اصاح هدایت کند، اما ما ش��اهد این تحول 
نیس��تیم و متاس��فانه این تاثیرات آنگونه که باید باش��د 
 نیس��ت. زادهوش با تاکید ب��ر اینکه انتظ��اری که من از 
رسانه ها برای اصاح دارم دیده نمی شود، گفت: نه اینکه 
اصحاب رسانه و خبرنگاران انسان های مصلحی نباشند 
ام��ا عواملی همچ��ون ورود افراد غیر متخص��ص در بین 
خبرنگاران، قرار داشتن تحت فش��ارهای مادی و مالی یا 
شکایت مسوولان از خبرنگاران و دادگاهی کردن آنها و ... 
می تواند زمینه ساز این عدم تحول باشد و ما حصل آن به 
هر دلیلی که باشد،  این است که کاریایی شایسته و بایسته 

از مطبوعات شهر اصفهان دیده نمی شود. 

  باید سختی کار به اصحاب رسانه تعلق بگیرد
این عضو شورا با اشاره به اینکه از دیگر سو دیده می شود 
برخی مطبوعات به نفع یک ش��خص یا مجموعه خاص 
 عمل می کنند خاطر نش��ان کرد:  این موضوع هم دلیلی

می ش��ود که جایگاه شایس��ته مطبوعات محقق نشود. 
زادهوش با یادآوری این مهم که کار مطبوعاتی کار سختی 
است و باید سختی کار به اصحاب رسانه تعلق بگیرد، ادامه 
داد: متاسفانه حق الزحمه هایی که به اصحاب رسانه داده 
می شود کفاف زندگی آنها را نمی کند و این امر ممکن است 
باعث ش��ود خبرنگاران در روند دیگری وارد شوند. وی با 
مقایسه کار خبرنگاری با معلمی گفت: معلمی کار بسیار 
شایسته ای است، اما اگر حقوق کافی به آنها داده نشود به 
سمتی می روند که شایسته معلمی نیست، نه اینکه معلمی 
 شایسته نباش��د. زادهوش با اش��اره به اینکه در اصفهان

کم و بیش شاهد این مساله هس��تیم، تصریح کرد: شاید 
برخ��ی از این گفت��ه ناراحت ش��وند، اما احتم��ال اینکه 

خبرنگاری در این روند وارد شود وجود دارد.

  اشکالاتی نیز به مسوولان وارد است
این عضو شورا با تاکید بر اینکه اشکالاتی نیز به مسوولان 
وارد اس��ت اظهار داشت: مسوولی را س��راغ دارم که خود 
به مطبوعات زنگ می زند و اشکالات دستگاهش را بیان 
می کند تا با نقدی که از سوی رسانه ها صورت می گیرد 
مجموعه خود را اصاح کند ک��ه اینها جزو مدیران خوب 
 هس��تند، اما در عوض آن ه��م مدیرانی داری��م که پول 
می دهند تا رس��انه ها تبلیغش��ان کنند و هر دو این نوع 
مدیران ج��ود دارد. زادهوش خاطر نش��ان کرد: خبرنگار 
خوب به اصاح روندها و فرایندها در شهر کمک می کند و 
امیدواریم رسانه های اصفهان به این سمت حرکت کنند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان خبر داد:
 تخفیف 10 درصدی عوارض

برای متقاضیان پروانه ساختمانی

سخنگوی ش��ورای اسامی ش��هر اصفهان در نشس��ت خبری این 
هفته خود با اش��اره به اهم موضوعات مطرح شده در نود و هفتمین 
 جلس��ه علنی ش��ورای دوره چهارم گف��ت: از جمله نکات��ی که در

 نطق ها و تذکرات این هفته اعضا مطرح ش��د م��ی توان به مواردی 
همچون توجه ویژه مدیریت شهری به معضات اجتماعی و جرایمی 
که در ش��هر رخ می دهد و تاش برای از بین ب��ردن آن با همکاری 
دستگاه های مربوطه، قابل توجه بودن تغییرات در شهرداری و اینکه 
تغییر در افراد مدنظر نبوده بلکه تغییر رویکردها مهم اس��ت، توقع 
شورا از شهرداری برای کار و مدیریت جهادی اشاره کرد. ندا واشیانی 
پور افزود: در حوزه عمرانی عل��ی رغم اینکه پروژه های کان خوبی 
اجرا شده، اما می بایست به پروژه های محلی توجه ویژه ای شود. وی 
 ادامه داد: از دیگر مباحث مطرح شده در جلسه علنی توجه ویژه به 
پروژه های حمل و نقل و به ویژه مترو و رفع مشکات آن بود تا هر چه 
زودتر به بهره برداری برسد و در حال حاضر که شهر از نعمت حمل 
و نقل ریلی محروم است می بایس��ت ناوگان حمل و نقل عمومی و 

اتوبوسرانی ارتقا یابد.
سخنگوی شورای اسامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه در جلسه 
علنی این هفته شورا در خصوص توجه به حوزه برنامه ریزی تاکید 
شد، تصریح کرد: توجه به بودجه ریزی عملیاتی در برنامه ریزی ها و 
اینکه شاهد عدالت در توسعه شهر باشیم از جمله تذکرات اعضا بود. 
وی ادامه داد: ضروت وجود تفریحات سالم و نشاط اجتماعی در شهر 
و ارتقای کیفیت این برنامه ها، ارتقای جایگاه بازرسی و حراست در 
شهرداری به جهت سام نگه داشتن سیستم و اینکه کیفیت عملکرد 
خدمات شهری حتما باید ارتقا یابد و همچنین توجه ویژه به تکریم 
ارباب رجوع در حوزه شهرس��ازی از دیگر موضوعات مطرح شده در 

جلسه علنی این هفته شورا بود.
واشیانی پور در ادامه به لوایح تصویب شده اشاره کرد و گفت: لایحه 
یک فوریتی به منظور کمک به شهروندان و ایجاد رونق ساختمانی 
 و تس��ریع بخش��ی به پروژه های عمرانی معادل 10 درصد از مبلغ

ارزش افزوده بر تراکم ک��ه عاوه بر تخفیفات قبل��ی به متقاضیان 
دریافت پروانه ساختمانی داده شود، به تصویب رسید.

وی لایحه بعدی را تصویب اجاره یک هتل آپارتمان در مشهد مقدس 
عنوان و گفت: این لایحه به منظور گشترش امور رفاهی و تشرف به 
مشهد مقدس برای پرسنل ش��هرداری با اعتباری 5 میلیارد و 40 
میلیون تومان مصوب شد. سخنگوی شورای اسامی شهر اصفهان 
لایحه بعدی را در رابطه با تجهیز باغ پرن��دگان ذکر و تصریح کرد: 
لایحه تجهیز باغ خزن��دگان در آکواریوم ناژوان به مبلغ 24 میلیارد 
ریال جهت احداث یک سالن بزرگ و متنوع تا پایان سال جاری به 

تصویب اعضای شورا رسید.
واش��یانی پور همچنین به تصویب 9 بند در جلسه علنی این هفته 
شورا اش��اره کرد و گفت: 8 بند از این موارد مربوط به آزاد سازی بود 
که مصوب شد و یک بند مربوط به تفریغ بودجه سال 93 بود که قرار 
شد شهرداری در یک فرصت یک مانه ابهامات آن را برطرف کرده و 

راهکارهای مربوطه را به شورا ارائه دهد.
وی همچنین به مراس��م تقدیر از 5 رتبه برتر کنکور سراسری سال 
جاری اصفهان و 4 نفر از برگزیدگان جهانی المپیاد فیزیک و نجوم و 
زیست اشاره و خاطر نشان کرد: علت تقدیر از این برگزیدگان جایگاه 
ویژه علم و دانش در فرهنگ ایرانی واسامی و رویکرد ویژه شورای 

دوره چهارم برای ترغیب و تشویق علم آموزان است. 

خبر
در آستانه روز خبرنگار و در گفت و گو با برخی از اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان مطرح شد؛

خبرنگار زبان گویای وجدان جامعه است 
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رییس کمیس��یون عمران، معماري و شهر س��ازي ش��وراي اسامي ش��هر اصفهان گفت: 
فرهنگ سازي براي استفاده از سیما و منظر شهري در ش��أن اصفهان امري مهم و ضروري 
است و باید در این حوزه اقدامات اساس��ي صورت بگیرد. عبدالرسول با اشاره به اینکه بحث 
فرهنگ سازي کار را براي قانون گذار و مجریان قانون آسان تر مي کند، اظهار کرد: در صورتي 
که فرهنگ سازي در حوزه هاي مختلف براي مردم انجام شود، بسیاري از مشکات برطرف 
مي شود. وي با بیان اینکه در بحث سیما و منظر شهري مقاومت هاي خاصي وجود دارد و در 
برخي از موارد در بحث هاي قانوني کار به اش��د مجازات مي رسد، اضافه کرد: فرهنگ سازي 

براي استفاده از سیما و منظر شهري در شأن اصفهان امري مهم و ضروري است و باید در این 
حوزه اقدامات اساسي صورت بگیرد. رییس کمیسیون عمران، معماري و شهر سازي  شوراي 
اسامي شهر اصفهان با تاکید بر اینکه صدا و س��یما باید در این حوزه فرهنگ سازی کند، 
تصریح کرد: ما باید بنا هاي خوب و در شأن اصفهان را به مردم معرفي کنیم. وي با اشاره به 
اینکه در بحث هاي ماده 100 و برخورد با خاف سازي ها نیز باید فرهنگ سازي شود، ادامه داد: 
در بحث هاي مدیریت بحران نیز باید براي مردم فرهنگ سازي شود و کار هاي با عمق بالا باید 

در این حوزه ها صورت بگیرد.

عضو شورای اس��امی ش��هر اصفهان گفت: تمام برنامه ریزی های مسوولان شهری در 
خصوص کاهش سفرهای درون شهری در حد ش��عار صورت گرفته و تاکنون اقدامات 
اجرایی دراین راستا صورت نگرفته است. محمدرضا فاح با بیان اینکه مسوولان مدیریت 
شهری اصفهان بارها در خصوص کاهش سفرهای درون شهری و به ویژه در هسته مرکزی 
شهر اصفهان برنامه ریزی هایی را انجام داده اند، اظهار داشت: این در حالی است که تمام 
این برنامه ریزی ها تنها در قالب ش��عار انجام ش��ده و تاکنون اقدامی موثر در این راستا 
 صورت نگرفته است. وی افزود: سازمان نظام مهندسی باید در خصوص کاهش سفرهای 

درون شهری برنامه ریزی ها و اقدامات لازم را در دستور کار قرار دهد.عضو شورای اسامی 
شهر اصفهان در ادامه با بیان اینکه نظارت مهندسان ناظر بر فعالیت های ساختمانی آنطور 
که باید صورت نمی گیرد، ادامه داد: باید توجه داشته باشیم که هزینه نظارت بر ساختمان 
از مالک دریافت می ش��ود و از این رو ضروری است که این نظارت دقیق و مستمر باشد. 
وی با بیان اینکه نظام مهندسی باید فعالیت لازم را در خصوص نظارت بر کیفیت مصالح 
ساختمانی  نیز در دستور کار خود قرار دهد، افزود: همچنین این سازمان باید در تحقق 

معماری ایرانی اسامی پیشگام شود.

رییس کمیسیون عمران، شهرسازی و معماری:

لزوم فرهنگ سازي برای استفاده از سیما و منظر شهري در شأن اصفهان
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

کاهش سفرهای درون شهری در حد شعار باقی مانده است
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 مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان گفت: پیکر مطهر شهدای 
اس��تان اصفهان، ۱۵ مرداد در قالب یک کاروان وارد استان اصفهان شده و کاشان نخستین 
شهری است که میزبان شهدا خواهد بود.  به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان، سردار مجتبی شیروانیان در تشریح جزئیات تشییع 
شهدای غواص و خط شکن، اظهار داشت: 48 شهید غواص و خط شکن در این استان تشییع 
می ش��وند که از این جمع پیکر مطهر ۱8 تن از شهدا احراز هویت ش��ده است. وی تصریح 
کرد: پیکر مطهر شهدای استان اصفهان، ۱۵ مرداد در قالب یک کاروان وارد استان اصفهان 

شده و کاشان نخستین شهری است که میزبان شهدا خواهد بود.  مدیرکل حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس اس��تان اصفهان افزود: در 4 روز، شهرهای مختلف استان اصفهان 
میزبان کاروان شهدا خواهد بود و بعدازظهر نوزدهم مرداد پیکر مطهر شهدا با استقبال مردم 
وارد شهر اصفهان خواهد شد. وی با بیان اینکه شب وداع با شهدا در شب شهادت حضرت امام 
صادق )ع( در گلستان شهدای اصفهان برگزار می شود، گفت: صبح بیستم مردادماه شهدا در 
شهر اصفهان تشییع و پس از آن تعدادی از پیکر شهدا برای خاک سپاری به شهرهای مختلف 
اعزام خواهد شد. سردار شیروانیان خاطرنشان کرد: شهدای گمنام در 8 نقطه از استان به خاک 

؟؟؟

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اصفهان:

کاروان شهدای غواص ۱۵ مرداد وارد استان اصفهان می شود
؟؟؟

؟؟؟

روابط عمومی منطقه 1 شهرداری اصفهان 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی نوبت اول 
اطلاعیه منطقه یک شهرداری اصفهان تاریخ انتشار آگهی : 1394/05/13

نظر به اینکه شش�دانگ پلاک ثبتی 238بخش یک ثبت اصفهان به انضمام سرقفلی و حق کسب و پیشه 
به کد نوس�ازی 29-11111متعلق به آقایان عبدالغفار، رحیم، عبدالرس�ول همگی صادقی و عبدالرسول، 
فرج اله، صفرعلی همگی محمد زاده بابوکانی در طرح ایستگاه و تاسیسات قطار شهری قرار دارد و با 
توجه به اینکه توافقی حاصل نگردیده، لذا به جهت ضرورت اجرای طرح و برابر ماده واحده قانون نحوه 
تقویم ابنیه و املاک و اراضی مورد نیاز ش�هرداری مصوب 28 آبان 1370 بدینوس�یله به نامبرده و کلیه 
مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک 
نفر کارشناس به عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه یک واقع 
در صائب- جنب پل مارنان اقدام نمایند. لازم به ذکر است که کارشناسان می بایست جزء کارشناسان 

رسمی دادگستری و متخصص در رشته ساختمان  بوده و در مهلت قانونی تعیین شده معرفی گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

هیات مدیره شرکت تعاونی  مسکن کارکنان احیا و تکادو

جلس�ه مجم�ع عموم�ی ع�ادی نوبت اول ش�رکت 
تعاونی مس�کن کارکنان احیاء و تکادو راس س�اعت 
15  روز س�ه شنبه مورخ 1394/06/3 در محل سالن 
اجتماعات ش�رکت تکادو به آدرس: اصفهان خیابان 
هزارجریب، مقابل درب ش�رقی دانش�گاه اصفهان 

تشکیل می گردد. 
ل�ذا از کلی�ه اعض�ا دعوت می ش�ود با در دس�ت 
داش�تن کارت و یا دفترچه عضویت راس س�اعت 
مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل/ 

نماینده خود را کتباً معرفی نمایید.
ضمن�اً به اطلاع می رس�اند که به موج�ب ماده 19 
آیین نامه نحوی تش�کیل مجامع عمومی، تعداد آراء 
وکالتی هرعضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیرعضو 
تنه�ا یک رای خواهد بود. و اعض�ای متقاضی اعطای 
نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر 
تا تاریخ 94/05/31 در محل دفتر  ش�رکت  واقع در 
خیابان هزارجریب س�اختمان تکادو حاضر یا پس از 
 احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را 

دریافت دارند. 

 گزارش هیات مدیره و بازرسان 
 طرح و تصویب صورت های مالی سال 1393/12/29

   انتخاب بازرسان اصلی و علی البدل 
 طرح و تصمیم گیری در خصوص گزارش حسابرس 

قانونی شرکت تعاونی مسکن
 ارایه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی
 ط�رح و تصویب آیی�ن نامه پاداش هی�ات مدیره و

 حق الزحمه بازرس 
 طرح و تصویب آیین نامه وظایف، اختیارات، حقوق و 

مزایای مدیر عامل 
 ط�رح و تصویب آیی�ن نامه نحوه برگ�زاری مجامع 

عمومی
 تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی

 ط�رح و تصمیم گی�ری در خصوص خری�د زمین در 
اصفهان یا بهارستان در چارچوب اساسنامه

داوطلبان تصدی س�مت بازرس�ی به موجب ماده )2( 
دستورالعمل موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار 
آگه�ی دعوت ف�رم داوطلبی را تکمی�ل و تحویل دفتر 

تعاونی نمایند. 
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اغلب مشکلات کاربران سیستم عامل اندروید را می توان تنها با چند گام ساده برطرف کرد و لذت کار با اندروید را بیش 

از پیش ساخت. با ما و ارائه 20 راهکار برای حل 20 مورد از این مشکلات همراه شوید.

اگر د�ر اج�رای پلی است�ور با مشک�ل مواجه شدی�د، ممک�ن است ی�ک حافظه پنه�ان خراب 

شده وج�ود داشت�ه باش�د.  اکثر اوق�ات، ب�ا پاک کرد�ن ای�ن حافظ�ه مشکل ح�ل می شود.  

ب�رای ای�ن ک�ار ب�ه مس�یر settings/apps/all بروی�د .گوگ�ل پل�ی است�ور را پید�ا کنی�د و 

wipe cache anشd data را بزنی�د. بع�د از ای�ن مرحل�ه گوشی خ�ود را ریس�تارت کنید.

گاهی اوقات دانلودها )downloads( کار نمی کنند. اندروید یک مدیریت دانلود اختصاصی دارد 

که ممکن است حافظه پنهان آن آسیب دیده باشد. در این صورت  با پاک کردن حافظه پنهان آن، 

می توانید این مشکل را برطرف کنید. برای این کار، به مسیر settings/apps/all  رفته و از سربرگ 

downloads ،all را انتخاب کنید. سپس wipe cache را بزنید و دس�تگاه را ریستارت کنید.

در ابتدا برداشتن باتری را امتحان کنید. اگ�ر باتری را نمی توانید بردارید، دکمه پاور دس�تگاه را فشار 

دهید و به مدت ۱۵ ثانیه نگه دارید. اگر این راه هم موثر نبود، دس�تگاه را به شارژر متصل کنید و دوباره
 

۱۵ ثانیه دیگر نگه داری�د و اگر باز هم موثر نبود پس نیاز دارید ت�ا آن را به یک مرکز خدمات برای تعمیر 
ببرید.

گاهی اوقات گوگل پلی قادر به نصب برنامه   ها نیس�ت. در چنین مواقعی د�و راه برای حل این 

مشکل وجود دارد . اولین راه این است که حافظه پنهان گوگل پلی )cache( را پاک کنید)همانند 

روش ب�الا(،  و راه دیگ�ر  آن، این است ک�ه تاریخچ�ه پلی است�ور)clear history( را پ�اک کنید.

ب�رای ای�ن ک�ار شم�ا م�ی توانی�د از VLC player ی�ا MX player استفاد�ه کنی�د.  

کنن�د.  م�ی  پشتیبان�ی  را  ویدئوی�ی  فرمت ه�ای  هم�ه  تقریب�ا  اپلیکیش�ن  د�و   ای�ن 

گاه�ی اوق�ات فیلم ه�ا د�ر ی�ک فرم�ت اختصاص�ی پخ�ش نم�ی شون�د ک�ه د�ر ای�ن 

ص�ورت هی�چ راه ح�ل واقع�ی ب�رای ای�ن مشک�ل وج�ود ند�ارد. ام�ا م�ی توانی�د د�و ک�ار 

را انجام دهی�د؛ یا اینک�ه از یک پلیر دیگ�ر استفاده کنی�د و یا اینکه فرم�ت آن ویدئ�و را تغییر دهید.

 Android Debug ( د�و روش برای وص�ل کرد�ن گوش�ی ب�ه کامپیوت�ر وج�ود د�ارد : استفاد�ه از

ADB(Bridge  و ی�ا استفاد�ه از)Media Transfer protocol)MTP. سیس�تم ADB ب�ه 

 MTP کاربران اندروید اج�ازه می دهد که با این سیس�تم عامل بیشتر تعامل داشته باشن�د، در حالی که

تنها اجازه می دهد ک�ه به بخش های  خاصی دس�ترسی داشته باشید.همچنین ب�رای آموزش وصل 

کردن می توانید ای�ن مقاله را بخوانی�د: چگونه یک تبلت اندروید�ی را با USB به رایان�ه متصل کنیم؟

اگ�ر مشک�ات شم�ا ب�ا هی�چ از ای�ن راهکاره�ا برط�رف نش�د و ی�ا اینک�ه نتوانس�تید از کس�ی کم�ک 

reset( را انتخ�اب کنی�د. ب�رای ای�ن ک�ار ب�ه  بگیری�د، می توانی�د گزین�ه آخ�ر یعن�ی ریس�ت )

کنی�د. انتخ�اب  را   reset گزین�ه  بع�د  و  رفت�ه    settings/ Backup  & reset مس�یر 

برخ�ی از گوش�ی ه�ای هوشمند ممک�ن است گوگ�ل پلی است�ور ب�ر رویشان نص�ب نباشد. 

بنابراین شما باید آن را دانلود کرده و بر روی دس�تگاه نصب نمایید. ام�ا قبل از نصب باید به بخش 

تنظیمات رفته و در آنجا از قسمت security، تیک گزینه unknown sources را فعال کنید. 

اغلب مشک�ات اینترن�ت، به ای�ن علت اس�ت که تنظیم�ات APN ب�ه درست�ی پیکربندی 

نشده اس�ت. اگ�ر شم�ا از MVNO برای دس�ترسی ب�ه اینترن�ت استفاده م�ی کنی�د، احتمالا 

به تنظی�م کردن یک VPN برای دس�ترسی ب�ه اینترنت نی�از دارید. اگ�ر تنظیم�ات اینترنت به 

درست�ی پیکربند�ی نشد�ه اس�ت، شم�ا بای�د ب�ه ص�ورت دس�تی آن را تنظی�م کنی�د.

منظ�ور از حافظه هم�ان بخ�ش  RAM گوش�ی  است. هر چ�ه قدر که تعد�اد برنامه ه�ای روی 

گوشی  کمت�ر باشد، سیس�تم عامل اندروی�د بهتر و روان ت�ر کار می کن�د. برخی برنامه ه�ا هر چند 

که شما آن را اج�را نکرده اید، اما باز هم د�ر پس زمینه اجرا می شون�د و فضای رم را اشغ�ال می کنند. 

با این توصی�ف، هرچه قد�ر که برنامه ه�ای کمتری نص�ب کنید، حافظ�ه رم بیشتری د�ر اختیار 

خواهید داشت. ساد�ه ترین راه ب�رای حل ای�ن مشکل، ح�ذف برنامه های غیر ض�روری است.

اگ�ر ب�رای حفاظ�ت از گوش�ی از پس�ورد استفاده م�ی کنی�د و د�ر ح�ال حاض�ر آن پس�ورد را فرام�وش کرده ای�د، می توانید از مس�یر 

bootloader و از طری�ق factory reset دوب�اره آن را بازیاب�ی کنی�د. در واق�ع Bootloader یک محی�ط preboot بر روی 

اندروید است ک�ه به شما این اج�ازه را می دهد که سیس�تم عامل خود را دوب�اره بازسازی کنی�د. برای این ک�ار اول نیاز دارید که وارد مس�یر 

bootloader شوید. مس�یرهای مختلفی بر روی دس�تگاه ها برای ورود به آن وج�ود دارد، اما در اغلب آنها می توانید از این مس�یر 

استفاده کنی�د:اول گوشی را خام�وش کنید، بع�د از با فشردن همزم�ان کلید + )ی�ا افزای�ش volume( و کلی�د پ�اور )Power ( وارد 

بوت لودر شوید. پ�س از ورود ب�ه این بخش، ب�ا انتخ�اب گزین�ه  factory reset گوشی را ریس�ت کرده و دوب�اره آن را ریس�تارت کنید.

بعض�ی مواق�ع ورژن ه�ای جدی�د پلی است�ور ب�ر روی دس�تگاه اندروید�ی  ک�ار نم�ی کن�د. 

د�ر چنی�ن شرایط�ی شم�ا م�ی توانی�د از ی�ک ورژن قدیم�ی ت�ر پلی است�ور استفاد�ه کنی�د 

ک�ه معمولا با یک جس�تجوی ساده د�ر اینترنت م�ی توانی�د ورژن های قدیم�ی تر را پید�ا کنید.

گاهی اوقات رابط کاربری گوشی کار نمی کند. اگر خاموش کردن دس�تگاه مشکل را حل نکرد، 

 /settings/apps/allمی توانی�د حافظه  پنه�ان آن را پ�اک کنید. ب�رای پاک سازی ب�ه  مس�یر

بروی�د، از سرب�رگ system UI ، all را انتخ�اب کنی�د، سپ�س wipe cache را انتخاب کنید.

د�ر ای�ن رابطه احتم�ال د�ارد ک�ه router ب�ه درست�ی ک�ار نکن�د. بهترین ک�ار در ای�ن رابطه 

این است ک�ه ه�م router و ه�م دس�تگاه را ی�ک بار ریس�تارت کنی�د و دوب�اره وص�ل شوید.

شما بد�ون روت هیچ وقت نمی توانی�د گوگل پلی است�ور را حذف کنید. بیشت�ر کاربرانی که فکر 

 
فع�ال  غی�ر  را  آن  فق�ط  واق�ع  د�ر  ان�د،  کرد�ه  ح�ذف  را  پلی است�ور  کنن�د  م�ی 

مس�یر  ب�ه  توانی�د  م�ی  دوب�اره  فعال س�ازی  ب�رای  کرده ان�د.   )disable (

کنی�د.  )  re-enable ( فع�ال  را  آن  دوب�اره  و  بروی�د    settings/apps/all

برخی از بازی ها یا برنامه های کرک شده، بدافزارهایی را درون خودشان دارند که با نصب آنها دستگاه شما 

آلوده می شود. در این موارد، تنها راه خاص شدن از شر این بدافزارها، حذف این برنامه ها یا بازی های آلوده 

است. اما اگر نمی دانید که کدام یک از برنامه های شما به بدافزار آلوده  شده است می توانید از آنتی ویروس 

استفاده کنید. یکی از بهترین آنتی ویروس ها برای اندرویدlookout security & antivirus است. 

این آنتی ویروس عاوه بر اینکه رایگان است، سبک بوده و می تواند بسیاری از بدافزارها را شناسایی کند.

در اندروی�د ی�ک پوش�ه ذخی�ره پیش ف�رض ب�رای دانل�ود وج�ود د�ارد. ب�رای اینک�ه آن را پیدا 

file manager( نی�از داری�د. بع�د از نص�ب آن  کنی�د شم�ا ب�ه ی�ک مدیری�ت فای�ل )

ب�ا رفت�ن ب�ه مس�یر ک�ارت حافظ�ه ی�ا حافظ�ه خ�ود گوش�ی می توانی�د آن را پید�ا کنی�د.

د�ر اندروی�د ی�ک پوش�ه ذخی�ره پیش ف�رض ب�رای دانل�ود وج�ود د�ارد. ب�رای اینک�ه آن را 

پید�ا کنی�د شم�ا ب�ه ی�ک مدیری�ت فای�ل )file manager( نی�از داری�د. بع�د از نص�ب 

آن ب�ا رفت�ن ب�ه مس�یر ک�ارت حافظ�ه ی�ا حافظ�ه خ�ود گوش�ی می توانی�د آن را پید�ا کنید.

اندروید معمولا یک فضای ذخیره سازی ثابت را برای برنامه ها اختص�اص می دهد که کاربران نمی توانند آن را 

افزایش دهند، بنابراین گاهی اوقات ممکن است با وجود اینکه فضای ذخیره سازی زیادی هم داشته باشید 

با این ارور مواجه شوید. آسان ترین راه برای آزادکردن فضا، حذف کردن برنامه هاست.  با این حال، اگر شما از 

برنامه های موزیک مانند برنامه Spotify استفاده می کنید شاید پیدا کردن محل ذخیره فایل های این برنامه 

زیاد آسان به نظر نرسد. سریع ترین راه برای آزادسازی حافظه، استفاده برنامه   های آزادسازی مثل ccleacer است

 Google play store  کار نمی کند

دانلودها کار نمی کنند

گوشی من روشن نمی شود

 insufficient( فضا کافی نیست

) space on device

نمی توانم فایل های دانلود شده ام 

را پیدا کنم

کارت حافظه توسط دستگاه خوانده نمی شود

پلی استور  برنامه   ها را دانلود نمی کند

ویدئوهای دانلود شده را 

نمی توانم پخش کنم

نمی توانم دستگاه را به کامپیوتر 

وصل کنم

چگونه می توانم حافظه  دستگاه

 اندرویدی ام را زیاد کنم؟

چگونه می توانم رمز عبور اندروید را بشکنم؟

رابط کاربری)UI( کار نمی کند

دستگاه بر روی boot کار نمی کند

چگونه دوباره پلی استور را نصب کنیم؟

من یک بدافزار نصب کردم

ریست کردن

  چگونه می توانم پلی استور را نصب کنم؟

اینترنتم کار نمی کند

  به یک ورژن قدیمی تر گوگل پلی استور نیاز دارم

نمی توانم به شبکه وای فای متصل شوم

چند گام ساده برای رفع مشکلات 
اندروید 

 Safe .می توانید این مشکل را حل کنید ،safe mode کار نکرد، از طریق مس�یر )boot( اگر گوشی شما بر روی بوت

mode به کاربران اجازه می دهد تا همه برنامه هایی که خودبه خود اجرا می شوند و باعث اختال در عملکرد گوشی 

می شوند را از کار بیندازد. همچنی�ن از Safe mode می توانید مواقعیکه دس�تگاه اندروید�ی بصورت مداوم هنگ 

میکند نی�ز استفاد�ه کنی�د.برای ورود به حالت Safe Mode، کافی اس�ت که کلید Power را نگه د�اشته تا پنجره 

خاموش شود. حالکافی است که دست خود را بر روی Power Off نگه د�ارید تا پیغام دیگری برای شما نمایش داده 

شود که آیا تمایل به ورود به Safe Mode دارید؟ در این زمان می توانید برنامه هایی را که به درستی کار نمی کنند را بردارید.
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شرکت سونی در یک اقدام غیرمنتظره تصمیم گرفته است که فروشگاه آنلاینش را در تاریخ ششم شهریور ماه ببندد. پس 
از این تاریخ هیچ خریدی از طریق این وب سایت انجام نخواهد گرفت و علاقه مندان به خرید از این فروشگاه باید محصولات 
سونی را به روش دیگری تهیه کنند. علت چنین تصمیمی در هاله ای از ابهام قرار دارد. مسوولان سونی در حال حاضر درباره  
این موضوع اظهار نظری نکرده اند، اما در وب سایت آنها درج شده که آنها می خواهند: »تجربه  خرید آنلاین را بهتر کنند« و 
اینکه»یک وب سایت جدیدی برای محصولات خواهند داشت که در آن لیست فروشگاه های معتبر هم آورده شده است«. 
به عبارت دیگر این تولیدکننده  ژاپنی دیگر محصولاتش را به طور مستقیم به مشتریان نخواهد فروخت و در عوض آنها را 
به سمت فروشگاه های معتبری که محصولات سونی را عرضه می کنند، هدایت می کند. فروشگاه سونی محصولات بسیار 
متنوعی را عرضه می کند که شامل دوربین های دیجیتال فیلم برداری و عکاسی، محصولات صوتی و تصویری، گجت های 
پوشیدنی و البته گوشی ها و تبلت ها می شود. سونی در وب سایت آمریکا به آن دسته از افرادی که گیفت کارد دارند یادآوری 

می کند که قبل از بسته شدن فروشگاه آنلاین، از گیفت کارد خود استفاده کنند.

براساس گفته  »ایلان ماسک« یکی از نوابغ و مخترعان برتر قرن 21 و مدیرعامل شرکت خودروسازی تسلا موتورز، قرار است 
نرم افزار سیستم عامل به کاررفته در مدل S خودروی تسلا به روزرسانی شود. این به روزرسانی کمک می کند تا تسلا S بتواند 
به طور اتوماتیک و بدون نیاز به راننده خود را پارک کند و در بزرگراه ها حرکت کند. ماسک این برنامه را در صفحه  رسمی اش در 
توییتر اعلام کرد و گفت: آخرین مرحله برای راه اندازی این قابلیت، این بود که به خودرو توانایی تشخیص آن خطوطی را دهند 
که تضاد کمی با جاده دارند.گرچه شرکت تسلا اخیرا بیانیه های مختلفی درباره  ویژگی های مدل S در نسخه 7 سیستم عامل 
آن صادر کرده، اما هنوز مشخص نکرده است که چنین خودروهایی خارج از ایالت کالیفرنیا چگونه قانونی خواهند بود. بدون 
شک این به روزرسانی خبر خوبی برای دارندگان خودروی تسلا محسوب می شود. ناگفته نماند که هم اکنون خودروهای 
بسیاری هستند که قابلیت کروز کنترل اتوماتیک دارند و خودروی Audi RS7 نمونه  یکی از آنهاست. همچنین خودروهایی 
که به طور اتوماتیک خود را پارک می کنند به زمان قبل از ظهور گوشی های هوشمند مربوط می شوند؛ تویوتا اولین خودرویی 

بود که با مدل Priuse این تکنولوژی را برای اولین بار در ژاپن به بازار آورد.

 خودروهای تسلا 
خود را پارک می کنند!

گوشی Doogee F3 Pro با بدنه ای چوبی قیمت های جدید برای گوشی های گلکسی S6 و S6 اج

به تازگی شایعاتی به بیرون درز کرده که براساس آنها ش��رکت موتورولا قصد دارد دو مدل جدید از گوشی های 
Droid را راهی بازار کند. البته ش��ایعات درباره این گوش��ی ها کم نبوده و قبلا اطلاعاتی از آنه��ا لو رفته بود. 
 2 Droid Turbo در دست ساخت است، با نام Droid براساس این شایعات مدل جدیدی که از گوشی های
 راهی بازار می شود. همچنین در بخش دیگری از این شایعات به مدل دیگری از خانواده Droid اشاره شده که

 Droid Maxx 2 نام خواهد داشت. متاسفانه هنوز مشخصات سخت افزاری این محصولات مشخص نشده، اما 
به احتمال زیاد گوشی Droid Turbo 2 جزو محصولات سطح بالای بازار به حساب می آید. همچنین به نظر 
می رس��د که گوش��ی Droid Turbo Maxx 2 هم جزو محصولات میان رده بازار قرار می گیرد. البته تمام 
صحبت ها براساس سخت افزاری است که برای نسل اول این گوشی ها در نظر گرفته شده بود و باید به این موضوع 

اشاره کنیم که هنوز هیچ چیزی از ساخت افزار آنها مشخص نشده است. 

به تازگی خبرهای زیادی درباره گوشیDoogee F3   منتشر ش��ده است. تا این لحظه مشخص شده که این 
گوشی از یک چیپست مدیاتک MT6753 بهره می برد که یک پردازنده چهار هسته ای با سرعت 1.5 گیگاهرتز 
برای آن در نظر گرفته شده است. همچنین یک پردازنده گرافیکی Mali-T760 هم روی این گوشی مشاهده 
می شود. به نظر می رسد که این محصول در دو مدل عرضه می ش��ود که یکی از آنها دو گیگابایت و دیگری سه 
گیگابایت رم خواهند داشت. همچنین برای این گوشی ها یک باتری 2200 میلی آمپری در نظر گرفته شده است. 
از دیگر مشخصات این گوشی می توان به دوربین اصلی 13 مگاپیکسلی و یک دوربین جلوی هشت مگاپیکسلی 
اشاره کرد. لازم به ذکر است که این گوشی از دو سیم کارت و شبکه LTE پشتیبانی می کند. شرکت سازنده این 
 Pro Doogee F3 محصول، از اندروید 5.1 برای آن استفاده کرده است. شایعاتی حاکی از آن  است که گوشی

از بدنه ای از جنس چوب بهره می برد. 

گزارشی از کشور هلند نشان می دهد که تا چه میزان قیمت این دستگاه ها پایین آمده است.گوشی 32 گیگابایتی 
گلکسی S6 در کشور هلند تاکنون با قیمتی معادل 782 دلار به فروش رفته است؛ اما وقتی قیمت های جدید 
این دستگاه رسمی شود، با مبلغی معادل 657 دلار آمریکا فروخته خواهد شد. اگر شما تصمیم به خرید گوشی 
گلکسی S6 اج دارید، خوشحال خواهید شد که بدانید میزان کاهش قیمت برای این گوشی بیشتر بوده و از 932 
دلار به 782 دلار خواهد رسید. نسخه 64 گیگابایتی گوشی ها که طبیعتا گران تر هستند برای S6 و S6 اج به 
ترتیب 782 و 877 دلار خواهد بود. از سوی دیگر اخیرا شایع شده که نسخه  32 گیگابایتی فبلت گلکسی S6 اج 
پلاس هم قیمتی معادل 877 خواهد داشت. بدیهی است که S6 و S6 اج با وجود این کاهش قیمت همچنان جزو 
گوشی های گران قیمت محسوب می شوند، اما این اقدام ممکن است در آینده فروش بیشتری برای سامسونگ 

به ارمغان بیاورد. 

ی موبایل 
پ ها

ا

سونی فروشگاه آنلاینش
 را می بندد

موتورولا 2 گوشی جدید معرفی می کند

 از زمانی ک��ه در ماه ژانویه هولولنز برای اولین بار معرفی ش��د و بس��یاری از 
علاقه مندان دنیای فناوری را شگفت زده کرد یک سوال همیشه ذهن بسیاری 
از ما را به خود مشغول کرده و آن هم این است که چه زمانی هولولنز به بازار 
عرضه خواهد شد؟ به تازگی ساتیا نادلا در مصاحبه ای پاسخ این سوال را داده 
است تا به امروز یک پاسخ عمومی به این سوال که چه زمانی هولولنز عرضه 
خواهد شد از سوی مایکروسافت وجود داش��ت و آن هم این بود که هولولنز 
در چارچوب زمانی ویندوز 10 به بازار عرضه می شود. پاسخی که بیش از این 
که به زمان عرضه دقیق هولولنز اش��اره کند به این اشاره می کرد که ویندوز 
10 آخرین نسخه ویندوز خواهد بود. مایکروسافت در نظر دارد تا نسخه اول 
هولولنز خود را با نام V1 زودتر از آنچه که انتظار می رفت عرضه کند. ساتیا 

نادلا، مدیر عامل مایکروسافت اعلام کرده است که نسخه  اولیه  این دستگاه 
برای توسعه دهندگان طی سال آینده میلادی عرضه خواهد شد. او افزود که 
V1 بیشتر حول فعالیت های توس��عه دهندگان و شرکت های توسعه دهنده 
تمرکز یافته اس��ت و هولولنز س��فری پنج س��اله را تا آماده  ارائه شدن برای 
مش��تریان در راه دارد که این یعنی هنوز خیلی زود اس��ت که انتظار داشته  
باشیم یک هولولنز بخریم. به هرحال این اظهارات نادلا  درک بهتری از زمان 
خروج هولولنز از آزمایشگاه های مایکروسافت و عرضه  عمومی در بازار به ما 
می دهد. اوایل امس��ال بود که نادلا در مصاحبه ای اعلام کرد که هولولنز یک 
محصول مهم برای بازی اس��ت. او در این زمینه گفته بود:من می خواهم که 
هولولنز کارکرد شرکتی داشته باشد، ولی در کل سیاست مایکروسافت این 

است که تمرکز اس��تفاده دو گانه یا چندگانه را برای هولولنز حفظ 
کند. چیزی که فقط ما قادر به انجام آن هستیم این است که ارتباط 
بین کارکردهای مصرفی و شرکتی را برقرار کنیم؛ این در خون ما 
است. در ابتدا نسخه های توسعه دهندگان هوولنز را عرضه می کنیم 
و بعد نسخه های تجاری آن هم در راه خواهند بود. شاید در کنفرانس 

بعدی Build مایکروس��افت که کمتر از یک س��ال دیگ��ر برگزار 
می شود شاهد رونمایی از اولین نسخه هولولنز برای توسعه دهندگان باشیم. 
به نظر می رسد مایکروسافت برای معرفی نسخه  توسعه دهندگان  هولولنز، 
پرچمداران جدید سری لومیا، عرضه و توسعه  بیشتر ویندوز10 و ...  ماه های 

پر مشغله ای را پیش رو خواهد داشت.

هولولنز مایکروسافت سال آینده برای توسعه دهندگان عرضه می شود

اخبار فناوری

ساخت میانبرها در صفحه HomeScreen موبایل 
کم��ی آم��وزش ببینی��د  

در دنیای وب هر کاربری به طور روزانه به چند وب سایت خاص سر می زند و گاها این مراجعه ها به چندین بار در روز نیز می رسد که هر چه تعداد دفعات سر زدن به یک وب سایت بیشتر باشد، زمانی که برای وارد کردن آدرس سایت صرف می شود نیز بیشتر خواهد 
شد. به همین منظور سال ها پیش ابزاری با نام Bookmark به مرورگر ها اضافه شد که قادر بود با ذخیره  آدرس سایت های مورد نظر شما و نمایش آنها در یک بخش جداگانه، تنها با یک کلیک شما را به سایت کلیک شده منتقل کند بدون آن که نیازی به وارد کردن 
آدرس داشته باشید. سال ها با این شیوه گذشت، اما از آنجایی که بشر همواره به دنبال راه های سریع تر و خلاصه تری است بخش جدیدی به بوک مارک ها اضافه ش�د با عنوان Add To HomeScreen که میانبری از سایت بوک مارک شده را در صفحه  خانگی 
گوشی های موبایل اضافه می کرد. اگر می پرس�ید مزیت این کار در چیست باید بگویم تنها در یک کلیک کمتر! چرا که شما به کمک این ویژگی می توانید میانبری از وب س�ایت های مورد نظرتان را در صفحه خانگی گوشی خود قرار دهید تا زمانی که قصد ورود به 
سایتی را داشتید، به جای باز کردن مرورگر و سپس کلیک روی بوک مارک مذکور، مانند یک اپلیکیشن، تنها با کلیک روی آیکون وب س�ایت، به آن منتقل شوید. البته بحث زیبایی ظاهری نیز می تواند یکی از نقاط قوت این روش باشد که با قرار دادن میانبری با 

آیکون سایت ها، زیبایی خاصی به صفحه نمایش و وب گردی شما می بخشد. در ادامه به آموزش  این موضوع در گوشی های اندروید، آی او اس و ویندوزفون خواهیم پرداخت.

Android
1( مرورگر پیش فرض

از نسخه  4.2 به بعد در پلت فرم اندروید، گزینه Add To HomeScreen به مرورگر 
پیش فرض اضافه شد تا کاربران بدون نیاز به مرورگر های دیگر نیز بتوانند از وب سایت های 
مورد علاقه  خود در صفحه  خانگی میانبر بسازند. در صورتی که اندروید شما 4.2 یا بالاتر 
از آن است می توانید با مراجعه به مرورگر پیش فرض گوشی و باز کردن سایت مورد نظر، 
در منوی این برنامه گزینه ای تحت عنوان AddToHomeScreen را مشاهده کنید.

)Chrome,Firefox,Dolphin,...( مرورگرهای دیگر )2
بخش دیگر مربوط به مرورگر های دیگر اندروید است که نام های بزرگی همچون کروم و 
فایرفاکس را شامل می شود. شیوه  کاری در این مرورگر ها نیز همانند بخش اول است و باید 
با مراجعه به آیکون ستاره یا بخش ثبت بوکمارک، میانبر وب سایت مورد نظر را روی صفحه  
خانگی خود به وجود آورید. در صورتی که چنین گزینه ای مشاهده نمی کنید مرورگر شما 

.)Opera از این امکان بهره مند نیست )مانند مرورگر

IOS
برای ثبت میانبر یک وب سایت در پلت فرم آی او اس، باید مرورگر Safari را 
 Shareاجرا کرده و بعد از مراجعه به وب سایت مورد نظر، با کلیک روی گزینه
حالت های مختلفی برای اشتراک گذاری این آدرس اینترنتی مشاهده کنید. 
 Add To Home Screen در بین امکانات موجود، گزینه ای نیز با عنوان
وجود دارد که با کلیک روی آن، میانبر آدرس مذکور برای شما ساخته خواهد 
ش��د. متاس��فانه مرورگرهای دیگر همچون کروم در این پلت ف��رم، به علت 
محدودیت های موجود، از چنین امکانی پشتیبانی نمی کنند و کاربران برای 
ساخت میانبر وب سایت ها به ناچار باید از Safari استفاده کنند. نکته جالبی 
هم که در ساخت میانبر در پلت فرم آی او اس وجود دارد اضافه شدن آیکون 
ساخته ش��ده به لیس��ت برنامه هاس��ت. در حالی که در پلت فرم اندروید این 
 میانبر تنها قادر به قرارگیری در صفحه  اصلی بوده و امکان اضافه کردن آن به 

App Drawer وجود ندارد.

Windowsphone
روال کار در ویندوزفون نیز همانند دو پلت فرم قبلی است با این تفاوت که در ویندوزفون، 
به جای گزینه  Add To HomeScreen عنوان Pin To Start را مشاهده خواهید 
 کرد. برای این امر بعد از مراجعه به وب سایت مورد نظر، با کلیک روی گزینه  More یا » ...«
  به منوی کاربری منتقل شوید و با انتخاب گزینه  Pin To Start، به راحتی هر چه تمام تر

میانبر وب سایت را به کاشی های ویندوزفون اضافه کنید. نکته  زیبایی که در بخش اضافه 
کردن بوکمارک های ویندوزفون وجود دارد، Live بودن کاشی میانبرهاست که به لطف 

آن، همواره تصویری به روز با ویژگی های مختلف را از وب سایت مشاهده خواهید کرد.
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سامسونگ از مدت ها قبل وارد بازار چاپگرها شد و طی سال های اخیر موفق به کسب سهم بازار قابل توجه  در بخش های 
مختلف چاپگرها و دستگاه های چاپ چندکاره شد. سامسونگ اخیرا سری جدید چاپگرهای خود را وارد بازار کشور کرده 
و یکی از این محصولات، فتوکپی چندکاره  است . سامسونگ برای اولین بار، دستگاه های فتوکپی چندکاره سایز A3 را از 
طریق نماینده  جدید خود، شرکت نماد اندیش آرین وارد بازار ایران کرده است. خدمات دستگاه های فتوکپی چند کاره 
سامسونگ نیز برعهده نماد اندیش آرین خواهد بود. دستگاه های فتوکپی چندکاره برای بخش های مختلف بازار ارائه 
می شوند. K۲۲00 یک دستگاه چندکاره است که بازار میانی را هدف قرار داده و با قیمت حدود ۲.۲ میلیون تومان برای 
شرکت ها و سازمان هایی با مصرف متوسط طراحی شده است. این دستگاه در دونسخه روانه  بازار می شود نسخه پایه با نام 
مدل K۲۲00 و نسخه  قوی تر با نام مدل K۲۲00ND عرضه می شوند. مدل ND امکان چاپ دو رو و اتصال به شبکه را دار 
است، اما مدل پایه تنها  از طریق درگاه USB به کامپیوتر متصل می شود. مدل های بالاتر دستگاه های فتوکپی سامسونگ 
دارای مانیتور رنگی لمسی هستند تا دستورات را ساده تر دریافت کنند برخی از مدل ها نیز دارای تبلت اندرویدی هستند.

پس از شش سال نس��ل کاملا جدیدی از بازی Angry Birds یا پرندگان خش��مگین به بازار معرفی شد. شرکت 
فنلاندی Rovio در س��ال ۲009 این بازی را وارد بازار کرد و پس از معرفی چندین نسخه از آن به رکورد فوق العاده 
3 میلیارد دانلود دست یافت. اما این شرکت سال گذشته و پس موفقیت های فراوان، کاهشی 73 درصدی را در سود 
خود اعلام کرد تا امیدها برای عرضه زودهنگام نسل کاملا جدیدی از آن بیشتر شود. امروز بالاخره از راه رسید. به گفته 
»پاتریک لو« مدیر خلاقیت پرندگان خشمگین ۲، نسل جدید به لطف پیشرفت های صورت گرفته در حوزه تکنولوژی 
موبایل دارای انیمیشن ها، افکت ها و نورپردازی های کاملا بدیع است.گرافیک در این نسخه بهبود یافته و در حالی که 
بازی های قبل با نرم افزار دو بعدی ساخته می شوند، نسخه جدید با یک نرم افزار سه بعدی ساخته شده  است؛ اتفاقی 
که شاید به افزایش کیفیت بازی انجامیده باشد، اما قطعا نیازمند گوشی قدرتمندتری برای اجرای آن خواهید بود. 
ویژگی های جدیدی نیز در هسته مرکزی بازی گنجانده شده است. مراحل هم پیچیده تر شده اند. حالا هر مرحله دارای 

مراحل مختلف بیشتری است و مشخص نیست که گیمر در این مسیر با چه چیزهایی مواجه خواهد شد.

 Angry Birds 2 
عرضه شد!

  فتوکپی چندکاره
 K2200 سامسونگ

اخبار شرکت ها

فیس بوک برای مناطق محروم 
اینترنت می فرستد

مارک زاکربرگ، مدیر عامل شرکت بزرگ فیس بوک، از پیشرفت پروژه 
اینترنت رسانی شان به مناطق مختلف خبر داد. زاکربرگ گفته است که 
پهپادهای آنها )Drones( که توس��ط نور خورشید فعالیت می کنند، 
می توانند توسط لیزرها و سیگنال های رادیویی، مناطق محروم را مجهز 
به اینترنت کند. زاکربرگ در این باره نوشته است: خوشحالم که از پایان 
 Internet.org  که برای پروژه )Aquila( »ساخت هواپیمای »آکیلا
از آن استفاده خواهیم کرد خبر دهم. آکیلا هواپیمایی بدون سرنشین 
 )Wingspan( است که از آسمان اینترنت پخش می کند. پهنای بال آن
به اندازه  یک »بویینگ 737« است، اما وزنی به اندازه  یک ماشین دارد و 
می تواند برای ماه ها در آسمان بماند. مدیر فیس بوک درباره  تکنولوژی 
ارسال داده شان می نویسد: پیشرفت بزرگی هم در زمینه  ارتباطات لیزری 
داش��ته ایم. با موفقیت لیزر جدیدی را آزمایش کرده ایم که می تواند با 
سرعت 10 گیگابیت در ثانیه اطلاعات را انتقال دهد که 10 برابر سریع تر 
از سیستم های قبلی است. این لیزر هم چنین می تواند به نقطه ای به اندازه 

یک سکه از 10 مایلی متصل شود.
کاملا واضح است که قرار نیس��ت س��رعت 10 گیگابیت در ثانیه برای 
یک کامپیوتر اس��تفاده ش��ود و این هواپیماها می خواهن��د اینترنت را 
بین افراد زیادی تقس��یم کنند. این ش��بکه مثل پرژوه  Loon شرکت 
گوگل کار می کند. تفاوت ش��بکه فیس بوک و گوگل هم در وسیله های 
نقلیه  آنهاس��ت. گوگل از بالن های بزرگ برای پخش سیگنال استفاده 
می کند، اما فیس بوک هواپیماهای بدون سرنش��ین دارد.لیزرهایی که 
در هواپیماهای فیس بوک قرار می گیرند، برای ارتباط با یکدیگر استفاده 
می شوند. سیگنالی هم که اینترنت را پخش خواهد کرد، سیگنال های 
رادیویی خواهد بود. زاکربرگ در این باره توضیح داده است: ایستگاه های 
زمینی س��یگنال های رادیویی را به یک هواپیمای مادر می فرس��تند و 
س��پس آن توس��ط لیزر داده ها را به هواپیماهای دیگر منتقل می کند.

پروژه Internet.org شرکت فیس بوک قصد دارد استفاده از خدمات 
اینترنتی را برای افرادی که دسترس��ی به اینترنت ندارند را ممکن کند. 
فیس بوک در ح��ال حاضر در بخش های مختلفی از دنی��ا با اپراتورهای 
مختلف موبایل ب��رای ارائه  اینترن��ت مجانی هم��کاری می کند. مدیر 
فیس بوک معتقد است که باید تمام افراد دنیا به اینترنت متصل باشند:  
تلاش های ما مهم اس��ت؛ چون 10 درصد از جمعی��ت دنیا در مناطقی 
زندگی می کنند که دسترسی به اینترنت در آن محدود است یا به طور 
کلی وجود ندارد. برای اینکه بتوانیم هزینه های چنین پروژه ای را کمتر 

کنیم، نیاز داریم تکنولوژی های جدیدی بسازیم.

اولین پرتو لیزر سفیدرنگ ایجاد شد

کانن دوربین چندکاره ME۲0F-SH را معرفی کرده که بیش��ینه حساس��یت ISO آن ۴ میلیون است. با 
وجود چنین حساسیتی می توان به جرات گفت که این دوربین قادر است در تاریک ترین محیط ها نیز به ثبت 
تصویر بپردازد. کانن دوربین چند کاره ای معرفی کرده که حساسیت سنسور آن در حالت حداکثری به بیش از 
۴/000/000 میلیون می رسد. براساس اطلاعات ارائه شده توسط کانن ای دوربین قادر است در محیط هایی با نور 
کمتر از 0.000۵ شمع بر متر مربع )lux( به ثبت ویدئوی فول اچ دی بپردازد. برای درک بهتر قدرت این دوربین 
بهتر است بدانید که روشنایی محیط در زمان شب با آسمان صاف و نور کامل مهتاب بین 0.۲7 تا 1.0 شمع بر متر 
مربع است. در شب های ابری که ماه نقش کمرنگی در روشنایی هوا دارد، میزان روشنایی به 0.0001 شمع بر متر 
مربع می رسد. این دوربین قادر است در چنین محیط هایی تصاویری را ثبت کند که چشم انسان قادر به دیدن 
آنها نیست. کانن به این موضوع اشاره کرده که می توان این دوربین را در کابردهایی نظیر ثبت فیلم های سینمایی، 

مستندهای حیات وحش و کاربردهای امنیتی مورداستفاده قرار داد. 

بسیاری انتظار دارند سامسونگ در آینده نزدیک نسل جدید ساعت هوشمندش را با عنوان Gear A که پیش تر 
با نام اربیس شناخته می ش��د، معرفی کرده و روانه بازار کند. سامس��ونگ امروز تایید کرد که ساعت هوشمند 
جدیدش که مبتنی بر سیستم عامل تایزن خواهد بود از وجود حلقه   حاشیه  ای چرخان بهره می برد. در چند ماه 
 گذشته شایعات بسیاری در این خصوص منتشر شده بود. سامسونگ این موضوع را در جریان برگزاری کنفرانس 
توسعه دهندگان تایزن ۲01۵ که در شهر بنگلور هندوستان برگزار می ش��ود، اعلام کرد. از جمله  مشخصات 
 فنی منتسب به گیر A سامسونگ می توان به تراشه  دو هسته ای اکسینوس 3۴7۲ِ 7۶۸ مگابایت حافظه   رم، 
۴ گیگابایت حافظه  داخلی و باتری ۲۵0 میلی آمپر ساعتی اشاره کرد. از نظر قابلیت های ارتباطی این محصول از 
وجود بلوتوث ۴.1، ارتباط بی سیم، شتاب سنج، جی پی اس، فشارسنج و سنسور سنجش ضربان قلب بهره می برد. 
صفحه  نمایش پیش بینی شده برای این ساعت هوشمند رزولوشن 3۶0 در 3۶0 دارد و برای سهولت استفاده از آن 

یک حلقه  حاشیه ای چرخان تعبیه شده است. 

براساس نتیجه  تحقیقاتی که در مجله  نیچر منتشر شده، محققان در دانشگاه آریزونا موفق شده اند تا پرتو لیزر 
با رنگ سفید را ایجاد کنند. البته باید به این موضوع اشاره کرد که هنوز باید برای کامل شدن این پروژه اقدامات 
بیشتری صورت پذیرد. با توجه به اینکه انرژی مورد نیاز برای تاباندن لیزر بسیار کمتر از لامپ های ال ای دی است، 
دانشمندان امیدوارند بتوانند با توسعه  هرچه بیشتر لیزر سفید از آن در تلویزیون های LED و همچنین روشنایی 
منازل استفاده کنند. به گفته  محققان پرتو سفید لیزر قادر است 70 درصد بیشتر از نمایشگرهای کنونی رنگ تولید 
کند. براساس اطلاعات ارائه شده علاوه بر استفاده از لیزر سفید در گجت های الکترونیک و روشنایی می توان از آن 
در Li-Fi نیز استفاده کرد. در طول ۵0 سال اخیر دانشمندان موفق شده اند تا با استفاده از لیزر تمام طول موج های 
نور را غیر از نور سفید ساطع کنند. مشکل اصلی بر سر تولید نور لیزر سفید، امکان انتشار یک طول موج در آن واحد 
است. محققان در دانشگاه آریزونا برای تولید نور سفید، سه پرتو لیزر بسیار باریک را که ضخامت آن یک هزارم تار 
موی انسان است در راستای یک خط تابانده اند که نتیجه  ترکیب سه رنگ اصلی انتشار پرتو سفید نور شده است. 

IT ی
اخبار دنیا

با همه گیر شدن گوشی های هوشمند از یک طرف و پیشرفت قابلیت ها و امکانات این گوشی ها در 
پخش موسیقی و فیلم از طرف دیگر، در سال های اخیر شاهد افزایش محبوبیت اسپیکر های 
پرتابل یا قابل حمل ش��ده ایم. اندرومدیا یکی از تولیدکنندگان این ابزارهاست که به تازگی 

مدل های جدیدی را وارد بازار ایران کرده است. 
موسیقی بازهایی که می خواهند همیشه و همه جا امکان گوش دادن 
به موسیقی با کیفیت خوب را داشته باشند، از مشتریان اصلی 
اسپیکرهای بلوتوث قابل حمل هستند؛ اسپیکرهایی که 

با قابلیت شارژ ش��دن می توان آنها را از طریق بلوتوث یا جک 3/۵ میلیمتری به گوشی، تبلت یا ام پی تری 
پلیر وصل کرد و به کمک آنها از موسیقی لذت برد. اندرومدیا یکی از کمپانی هایی است که در همین حوزه 
اسپیکرهای پرتابل فعالیت می کند که در بازار ایران هم شناخته شده است. البته محبوبیت و جایگاه ویژه  

کاربران ایرانی دلایل محصولات این برند در بین 
دارد. دلایلی مانند خ��اص خ��ودش را 

و مدرن، اندازه  طراح��ی زیبا 

کوچک، کیفیت بالای صدای خروجی و ویژگی خاصی به نام »ویبره«. قابلیت ویبره در برخی از مدل های 
اسپیکرهای قابل حمل اندرومدیا، به اس��پیکر اجازه می دهد روی س��طوح مختلف، مانند شیشه و چوب، 

بچسبد و با منتقل کردن ارتعاش صدای خروجی، این سطوح را بلرزاند و در عمل آنها را 
به یک اسپیکر بزرگ تبدیل کند.

به این ترتیب نه تنها کیفیت صدای تولید ش��ده بهتر می شود، بلکه حجم صدا نیز تا 
چند برابر افزایش می یابد.

 

یاندرومدیا؛  مجموعه جدیدی از  اسپیکرهای قابل حمل
خبر گجت

حلقه  حاشیه  ای چرخان در ساعت هوشمند Gear A با کانن در تاریکی تصویربرداری کنید

 خانواده
 اسپیکرهای ضد آب و سوپرسونیک

 ضد گرد و غبار

اسپیکرهای پایین رده

آموزش و ترفندهای کامپیوتری را یاد بگیرید

چگونه بدون صف
 ویندوز 10  را  دانلود  کنید؟  

آپدیت رای�گان ویندوز 10 ب�رای سیس�تم های مختلف عرضه ش�ده 
است. تا این لحظه بیش از 14 میلیون نفر از این سیستم عامل استفاده 
می کنند. ای�ن در حالی اس�ت که همچنان اف�راد زیادی وج�ود دارند 
که منتظ�ر دریافت این آپدیت هس�تند. ب�ه همین دلی�ل روش هایی 
وج�ود دارد ک�ه بتوانی�د ای�ن آپدی�ت را س�ریع تر دریاف�ت کنی�د.

   درمرحله اول باید از فایل های خود یک نسخه پشتیبان تهیه کنید. کاربران 
ویندوز 7 یا 8.1 قبل از هرکاری بد نیست به این لینک مراجعه کنند.    

    https://www.microsoft.com/en-us/software-download/windows10 

     اگر از نسخه 32 بیتی ویندوز 7 و 8.1 استفاده می کنید، باید به این لینک بروید و فایل 
۶1۶93۵=http://go.microsoft.com/fwlink/?LinkId                       .مورد نظررا دانلود کنید

    اگر از نسخه 64 بیتی ویندوز 7 و 8.1 استفاده می کنید، می توانید وارد این لینک شوید و 
۶1۶93۶=http://go.microsoft.com/fwlink/?LinkId               .فایل مورد نظر را دانلود کنید

ب�رای اینکه متوجه ش�وید از چه نس�خه ای 
 از وین�دوز اس�تفاده می کنی�د، بای�د روی
 My Computer یا This PC کلیک راست 
کنید و به قسمت Properties بروید. در این 
قسمت مشخص شده که شما از کدام نسخه 
ویندوز اس�تفاده می کنید.ابزارهای�ی که با 
کلیک روی لینک های بالا دریافت کرده اید را 

 Upgrade اجرا کنید. در این لحظه باید روی
Your PC کلیک کنید. ویندوز 10 به ش�کل 
خودکار دانلود می شود و زمانی که این کار به 
پایان رسید، س�ه روش مختلف را برای نصب 

پیش روی شما قرار می دهد. در روش اول تمام 
فایل های شخصی و برنامه ها حفظ می شوند. 
در روش دوم تنها فایل های شخصی شما باقی 
می مانند و در روش سوم هیچ کدام از فایل ها 

حفظ نمی ش�وند. بهترین کار این اس�ت که 
گزینه اول را انتخاب کنید. ویندوز 10 به شکل 
خودکار روی سیستم ش�ما نصب می شود و 
پس از چندبار خاموش و روشن شدن دستگاه 

و انج�ام تنظیمات مختل�ف، می توانید از آن 
استفاده کنید. اگر ویندوز 10 را نصب کردید و 
تصمیم گرفتید که از ویندوز 7 یا 8.1 استفاده 
کنید، می توانید به قسمت Settings بروید 
و روی Update & Security کلی�ک کنید. 
 Go Back to در این قس�مت بای�د گزین�ه

Windows 7 یا 8.1 را انتخاب کنید.

یک ترفند مناسب 

معاون شرکت پست ایران از راه اندازی پست هوشمند مبتنی بر فناوری اطلاعات 
برای افزایش کیفیت خدمات پس��تی خبر داد. مجتبی نصیری گفت: توسعه پست 
کشورها ارتباط مستقیمی با پیشرفتگی آنها دارد و براین اساس پیشنهاد داده ایم که 
در برنامه ششم توسعه به مقوله پست و استفاده از فناوری های نو در این بخش، توجه 
 ویژه ای شود. نصیری با بیان اینکه هم اکنون پست ایران وابسته به زیرساخت های

ارتباطی و حمل و نقل کشور است، اضافه کرد: 1۶ هزار و 700 نقطه پستی در کشور 
مشغول فعالیت هس��تند. وی از برنامه ها برای راه اندازی پست هوشمند در کشور 
مبتنی بر داده کاوی خبر داد و گفت: با اجرای این طرح با تجمیع داده های پستی و با 
استفاده از فناوری های نو، می توان خدمات فیزیکی پست را با کیفیت بهتری ارسال 
کرد. معاون شرکت پست با تاکید بر اینکه ایران در توزیع مرسولات پستی براساس 
سامانه شناسایی بی سیمی RFID بالغ بر 9۲ درصد استاندارد بین المللی را کسب 
کرده است، خاطرنشان کرد: از این جهت توزیع بسته های پستی براساس استانداردها 
صورت می گیرد. وی گفت: میزان خطا در ارسال مرسولات و بسته های پستی به صفر 
رسیده و میزان آسیب دیدگی این مرسولات نیز زیر یک درصد است. نصیری با بیان 

اینکه مرسولات و بسته های پستی که از خارج از کشور وارد ایران می شود و بالعکس، 
در سیستم پستی ارزش گذاری شده و براساس آن عوارض به آن تعلق می گیرد، ادامه 
داد: مرسولات متعارف و در حد سوغاتی، معاف از حقوق و عوارض هستند. وی با بیان 
اینکه قبل از دریافت و قبول بسته های پستی محتویات آن از سوی مشتری اعلام و 
مسوولیت آن را می پذیرد، اضافه کرد: با توجه به شرایط و ضوابط کشور مبدا، عوارض 
گمرکی به بسته های پستی تعلق می گیرد. معاون شرکت پست گفت: بسته های پستی 
که در سیستم ارزش گذاری بیش از ۵0 تا 70 دلار قیمت گذاشته شود باید حقوق 
گمرکی پرداخت کنند و مرس��ولات خارجی با ارزش کمتر از 70 دلار برای ورود به 

ایران از حقوق گمرکی معاف هستند.

 راه اندازی پست هوشمند 
در کشور
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استاندار اصفهان با اشاره به اینکه تنها ۲۰ درصد 
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از خودروهای شهر اصفهان معاینه فنی می شوند، 
اظهار داشت: ۵۰ درصد از خودروهایی که معاینه 
فنی می شوند آلاینده هستند و دود غیراستاندارد 
دارند. رس��ول زرگرپور پیش از ظهر دوشنبه در 
جمع خبرنگاران و پس از برگ��زاری کارگروه مبارزه با 
آلودگی هوا که در استانداری اصفهان برگزار شد، با اشاره 
به اینکه طرح کاهش آلودگی هوا در کلانشهرهای کشور 
از سال ۹۲ آغار شده است، اظهار داشت: از این رو برنامه 
 جامع کاهش آلودگی ه��وای منطقه اصفهان با حضور 
هشت فرمانداری استان در اواخر سال ۹۲ تدوین و در 
حال حاضر در مرحله اجرا قرار دارد. وی با اشاره به اینکه 
بیش از ۲۸ دستگاه مختلف در این طرح درگیر هستند، 
افزود: بر این اس��اس هر ماه یک ب��ار کارگروه کاهش 
آلودگی هوای اصفهان تشکیل و اقدامات صورت گرفته 
مورد ارزیابی قرار می گیرد. استاندار اصفهان با بیان اینکه 
این جلسه از کارگروه مبارزه با آلودگی هوای اصفهان در 

خصوص حمل و نقل شهری بوده است، ادامه داد: ۷۰ درصد 
آلودگی های شهر اصفهان و دیگر کلانشهرهای اصفهان 
به آلودگی های حمل و نقلی بر می گردد که در این راستا 
اقدامات قابل توجهی را برای شهرداری اصفهان تا پایان 

سال جاری پیش بینی کرده ایم.

  ورود ۳۸۰ اتوبوس جدید تا پایان سال جاری
وی در ادامه با اش��اره به اینکه قرار اس��ت بن��ا بر اعلام 
شهرداری اصفهان تا پایان س��ال جاری۳۸۰ دستگاه 
اتوبوس جدید وارد سیس��تم اتوبوسرانی شهر اصفهان 
ش��ود، افزود: همچنین نیم��ی از اتوبوس های موجود 
ش��هر اصفهان هم بازس��ازی و بهس��ازی خواهد شد. 
زرگرپور با اش��اره به افزایش۱۴۰ عدد دوربین کنترل 
نامحسوس در شهر اصفهان نیز گفت: تعداد دوربین های 
ش��هر اصفهان برای کنترل ترافی��ک و کنترل جرایم 
 به ۲۸۰ مورد می رس��د که تاثی��ر بس��زایی دارد. وی 
راه ان��دازی خط جدید ب��ی آر تی در ش��هر اصفهان را 

از دیگ��ر اقدامات در دس��ت اجرا تا پایان س��ال جاری 
عنوان ک��رد و گف��ت: همچنین در هفته دولت س��ال 
جاری سیس��تم جامع  پایش تصویری ترافیک ش��هر 
اصفهان را نیز به بهره برداری می رس��انیم که در بحث 
کنترل ترافی��ک و امنیتی بس��یار تاثیرگ��ذار خواهد 
 بود. اس��تاندار اصفهان با بیان اینکه در اصفهان روزانه 
می توان پنج هزار خودرو را معاینه فنی کرد و سیستم 
نظارتی خوبی هم برای این بخش طراحی شده است، 
افزود: این در حالی است که در حال حاضر سالانه تنها 
۱۰۰ هزار خودرو معاینه فنی می شوند و این امر بیانگر 
انجام معاینه بر روی تنها ۲۰ درصد از خودروها در استان 
اصفهان است. وی با اشاره به اینکه بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته باید سالانه ۵۰۰ هزار خودرو معاینه فنی 
باشند، ادامه داد: همچنین باید توجه داشت که بر اساس 
آمار به دست آمده طی س��ال های گذشته برآورد شده 
اس��ت که بیش از ۵۰ درصد خودروهای��ی که معاینه 
فنی می شوند خروجی خارج از استاندارد دارند و منبع 

تولیدکننده آلودگی بوده اند.

  خارج کردن توقفگاه های خودروهای سنگین 
از شهر اصفهان 

زرگرپور ادامه داد: از این رو قرار ش��د در جلس��ه آینده 
راهکارهایی برای افزایش تع��داد خودروهای نیازمند 
به معاینه فنی تا ۲۰۰ هزار دس��تگاه اندیش��یده شود. 
وی با اش��اره به اینکه خارج کردن توقفگاه های شهری 
خودروهای سنگین از شهر اصفهان نیز در دستور کار 
قرار گرفت، افزود: برای این اقدام در حال حاضر زمینی 
۱۰۰ هکتاری پیش بینی ش��ده و ظرف یک سال تمام 
توقفگاه ماشین های س��نگین را از شهر اصفهان خارج 
می کنیم. استاندار اصفهان تعداد روزهای ناسالم چهار 
ماه اول س��ال جاری را ش��ش روز عنوان کرد و گفت: 
این در حالی است که در چهار ماه اول سال ۹۲، تعداد 

این روزها ۱۸ روز بوده اس��ت؛ ضمن آنکه در سال ۹۲ 
مش��کل ریزگردها و گرد و غبار در شهر اصفهان وجود 

نداشته است.

  کاهش توزیع بنزین یورو 4 در  اصفهان
همچنین در این کارگروه مدی��ر کل حفاظت محیط 
زیست اس��تان اصفهان از کاهش توزیع بنزین یورو۴ 
در کلانش��هر اصفهان در س��ال جاری خبر داد. حمید 
ظهرابی رقم کاهش توزیع بنزین ی��ورو ۴ در اصفهان 
را بین ۱۰ تا ۱۵ درصد برآورد ک��رد و گفت: درصورت 
جبران نشدن این کاهش، پالایشگاه باید پاسخ گو باشد.  
وی تاکید کرد: جلس��ات کارشناسی در کنترل کیفی 
هوای اس��تان در این اداره ادام��ه دارد و کارگروه های 
مربوطه همچنان فعالند. ظهرابی از تش��کیل کارگروه 
فرهنگی و اجتماعی زیرگ��روه کارگروه کنترل کیفی 
اصفهان خبرداد و از جمله عملک��رد های این کارگروه 
 را آموزش های عمل��ی در رابطه با محیط زیس��ت به 
دانش آم��وزان عنوان کرد. مدی��ر کل حفاظت محیط 
زیست استان اصفهان با اشاره به تشکیل کمیته معاینه 
فنی خودرو ها گفت: در زمینه نظارت بر مراکز معاینه 
فنی خودرو ها در س��ال گذش��ته ۵۳ واحد و در سال 
جاری ۱۱ واح��د مورد ارزیابی قرار گرفتن��د. وی ادامه 
داد: در مجموع به ۱۵واحد اخطار داده شد که دو مورد 
اخطار تعطیل��ی ۱۵ روزه و یک م��ورد اخطار تعطیلی 
کامل داشتند. ظهرابی با اشاره به تامین،توزیع و نظارت 
بر کیفیت سوخت یورو ۴ در س��طح شهرهای موجود 
در ش��عاع ۵۰ کیلومتری تحت پوش��ش برنامه جامع 
کنترل کیفی هوا تصریح کرد: کیفیت بنزین و گازوئیل 
 در سه ماهه اول س��ال ۹۴ خوب بوده و استانداردهای

 یورو ۴ را داراست. اس��تاندار اصفهان نیز در این جلسه 
گفت: یکی از اصلی ترین مطالبات مردم در کلانش��هر 

اصفهان و شهرهای بزرگ کاهش آلودگی هواست.

مدیرکل اتباع و مهاجرین خارجی استانداری 
اصفهان مطرح کرد؛

 امکان تحصیل دانش آموزان 
فاقد مدرک اقامتی در مدارس اصفهان

 مدیرکل امور اتب��اع و مهاجران خارجی اس��تانداری اصفهان 
گفت: در راس��تای اجرای فرمان مقام معظ��م رهبری، زمینه 
 تحصیل دانش آموزان فاقد م��درک اقامتی در مدارس اصفهان

 فراهم شد.  
مهدی سلیمانی اظهار داشت: در راس��تای اجرای فرمان مقام 
معظم رهبری مبنی بر اینکه هیچ دانش آموز افغانستانی نباید 
از تحصیل بازبماند و پیرو مصوبات کمیت��ه دائمی پناهندگان 
وزارت کشور و کمیته کفالت، اقامت و اش��تغال اتباع خارجی 
زمینه تحصی��ل دانش آموزان فاقد م��درک اقامتی در مدارس 

استان اصفهان فراهم شده است.
وی افزود: ب��رای پیش ثبت ن��ام این دانش آموزان و بر اس��اس 
 هماهنگی با سایر دستگاه ها مقرر اس��ت از روز دوشنبه مورخ 
۱۲ مرداد تا روز جمعه ۱6 مرداد نوبت دهی دانش آموزان صورت 
گیرد و در این راستا ۸ آموزشگاه در اس��تان اصفهان به عنوان 

محل نوبت دهی پیش بینی شده است.
مدیرکل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری اصفهان بیان 
کرد: در مرکز استان اصفهان، مدرسه شهید سقا دولتی، مدرسه 
افضل، مدرسه ش��هدای هس��ته ای ناحیه ۵ اصفهان و مدرسه 

جمیل تعیین شد.
وی تصریح کرد: در شهرس��تان کاشان مدرس��ه حضرت امام 
محمد باقر)ع( و مدرس��ه علامه قطب راوندی، در شهرس��تان 
نجف آباد هنرستان ش��هید احمدی و در شهرستان فلاورجان 
مدرسه ش��هید کاظمی برای نوبت دهی مش��خص شده است.

س��لیمانی گفت: س��اعت نوبت دهی در این مراکز از ساعت ۸ 
صبح تا ساعت ۱۴ اس��ت و نیازی به حضور دانش آموز نبوده و 
تنها حضور سرپرس��ت خانوار و همراه داشتن سه قطعه عکس 
از دانش آموز و دو قطعه عکس از سرپرست الزامی است و برای 

نوبت دهی هزینه ای دریافت نمی شود.
مدیرکل امور اتباع و مهاجران خارجی استانداری اصفهان اظهار 
داشت: درهنگام مراجعه سرپرست خانوار برای نوبت دهی برگه 
معرفی نامه سنجش سلامت و ایمن س��ازی در اختیار آنان قرار 
گرفته و ض��رورت دارد دانش آموز با مراجعه ب��ه یکی از مراکز 
بهداشتی در سطح استان اصفهان نسبت به انجام واکسیناسیون 

اقدام کند.

معاون کمیته امداد استان اصفهان خبر داد؛
رشد 21درصدی حامیان »طرح 
محسنین« در ماه مبارک رمضان

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی 
اس��تان اصفهان از رش��د ۲۱ درصدی ج��ذب حامیان »طرح 
 محس��نین« در ماه مبارک رمضان امس��ال خب��ر داد و گفت:

دو هزار و ۲۵ نفر حامی »طرح محسنین« حمایت از دو هزار و 
۱۳۲ خانواده را تقبل کردند. 

بهرام س��وادکوهی ظهر دی��روز در جمع خبرن��گاران به ارائه 
گزارشی از عملکرد ماه مبارک رمضان پرداخت و اظهار کرد: در 
ماه مبارک رمضان امسال شش هزار و 6۹۵ حامی جذب کمیته 
امداد شدند. وی به رش��د ۲۱ درصدی حامی جذب شده طرح 
محسنین اش��اره کرد و افزود: چهار هزار و 6۷۰ نفر از حامیان 
جذب طرح اکرام ش��دند که از پن��ج ه��زار و۹۱یتیم حمایت 
می کنند و دو هزار و ۲۵ حامی نیز جذب طرح محسنین شدند 

که حمایت دو هزار و ۱۳۲ خانواده را تقبل کردند.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان اصفهان 
با اشاره به طرح های اجرا شده در ماه مبارک رمضان تصریح کرد: 
طرح اکرام، محسنین، همیان مولا، اطعام، جمع آوری فطریه و 
کفاره، جمع آوری کمک برای مردم مظلوم فلس��طین و یمن و 
آزادی زندانیان جرایم غیر عمد از جمله طرح های اجرا شده در 
ماه مبارک رمضان اس��ت که جمعا ۳۲ میلیارد و ۹۰۸ میلیون 
ریال جم��ع  کل کمک های دریافت ش��ده در این س��رفصل ها 

بوده است.

معاون امداد ونجات جمعیت هلال احمر استان اصفهان :
برگزاری 21 دوره تخصصی امداد ونجات 

در استان تا پایان تابستان 
معاون امداد و نج��ات جمعیت هلال احمر اس��تان اصفهان از 
برگزاری ۲۱ دوره تخصصی امداد و نجات تا پایان تابس��تان در 

استان اصفهان خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان اصفهان،  
داریوش کریمی گفت: این آموزش های تخصصی شامل دوره های 
پیش بیمارستانی، نجات در ارتفاع، جستجو و نجات در جاده، 
حمایت های روانی، اسکان اضطراری، پشتیبانی در عملیات و 

تغذیه در بحران هستند. 
 وی اظهار ک��رد: دوره های مذکور از س��وم مرداد م��اه لغایت

۳۰ شهریورماه در شعب جمعیت هلال احمر استان با محوریت 
مناطق امدادی برگزار می شوند.  

معاون امدادونجات جمعیت هلال احمر استان اصفهان با اشاره 
به آموزش6۳۰ نجاتگر در این دوره های تخصصی خاطرنشان 
کرد: با توجه به اینکه دوره آموزش��ی پیش بیمارستانی پیش 
نیاز همه دوره های تخصصی نج��ات خواهد بود، لذا۸۰ درصد 
 از دوره های نج��ات مذکور دوره تخصصی پیش بیمارس��تانی

 هستند.

اخبار کوتاه
در کارگروه مبارزه با آلودگی هوای اصفهان تاکید شد؛

 طی 4 ماه نخست امسال؛ سیستم جامع  پایش تصویری ترافیک شهر اصفهان به بهره برداری می رسد
اصفهانی ها بیش از 64۳ میلیون 

لیتر بنزین سوزاندند
 سرپرس��ت ش��رکت پخش فراورده های نفتی اصفهان 
گفت: اصفهانی ها در چهار ماه نخس��ت امسال بیش از 
6۴۳ میلیون لیتر بنزین مصرف کردند. حسین صادقیان 
با اشاره به اینکه اصفهانی ها در چهار ماهه نخست امسال 
6۴۳ میلیون و ۱۰۷ ه��زار و ۵۴۰ لیت��ر بنزین مصرف 
کردند، اظهار داش��ت: میزان مصرف بنزین در اس��تان 
اصفهان نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۴.۳۴ درصد 

رشد داشته است.
وی افزود: در چهار ماه نخست س��ال گذشته در استان 
اصفهان 6۱6 میلی��ون و ۳۴۷ ه��زار و ۴۴۸ لیتر بنزین 
مصرف شد. سرپرست شرکت پخش فرآورده های نفتی 
اصفهان با اش��اره به کاهش ۳۲.۷۷ درصدی نفت سفید 
در چهار ماهه نخست امسال، گفت: در چهار ماه نخست 
امس��ال ۵ میلیون و ۹6۵ هزار و ۸۰۰ لیتر نفت س��فید 
سوزانده شد که در مدت مشابه سال قبل، میزان مصرف 
۸ میلیون و ۸۷۴ هزار و ۱۰۰ لیتر بود. وی با بیان اینکه 
تا پایان تیر م��اه ۸۴۴ میلیون و ۸۰۲ ه��زار و ۳۹۳ لیتر 
گازوئیل در استان مصرف شد، تاکید کرد: سال گذشته 
یک میلیارد و 6۰ میلیون و ۲۱۳ هزار و ۱۷۰ لیتر گازوئیل 
در استان مصرف شد که نشان از کاهش ۲۰.۳۳ درصدی 

این فراورده نفتی در سال جاری است.
صادقیان با تاکید بر اینکه در چهار ماهه نخس��ت س��ال 
گذشته ۱۰۴ میلیون و ۲۳۰ هزار و ۲۱۷ لیتر نفت کوره 
در اصفهان مصرف ش��د، بیان داشت: میزان مصرف این 
فرآورده در چهار ماهه نخست امس��ال با ۷۱.6۱ درصد 
کاهش، ۲۹ میلیون و ۵۹6 هزار لیتر برآورد ش��ده است.

وی همچنین با اش��اره به اینکه در چهار ماهه نخس��ت 
امسال ۱۹۷ میلیون و ۵۲۲ هزار و ۹۰۰ لیتر بنزین یورو۴ 
در اصفهان سوزانده شده است، تاکید کرد: در این مدت 
۲6۴ میلیون و ۴۰۵ هزار و ۲۰۰ لیتر گازوئیل یورو ۴ در 

اصفهان توزیع شده است.

خبر 
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 مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان گفت: پیکر مطهر شهدای 
اس��تان اصفهان، ۱۵ مرداد در قالب یک کاروان وارد استان اصفهان شده و کاشان نخستین 
شهری است که میزبان شهدا خواهد بود. به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس استان اصفهان، سردار مجتبی شیروانیان در تشریح جزئیات تشییع 
شهدای غواص و خط شکن، اظهار داشت: ۴۸ شهید غواص و خط شکن در این استان تشییع 
می شوند که از این جمع پیکر مطهر ۱۸ تن از شهدا احراز هویت شده است. وی تصریح کرد: 
پیکر مطهر شهدای استان اصفهان، ۱۵مرداد در قالب یک کاروان وارد استان اصفهان شده و 

کاشان نخستین شهری است که میزبان شهدا خواهد بود. سردار شیروانیان افزود: در چهار 
روز، شهرهای مختلف استان اصفهان میزبان کاروان شهدا خواهد بود و بعدازظهر نوزدهم مرداد 
پیکر مطهر شهدا با استقبال مردم وارد شهر اصفهان خواهد شد. وی با بیان اینکه شب وداع 
با شهدا در شب شهادت حضرت امام صادق )ع( در گلستان شهدای اصفهان برگزار می شود، 
گفت: صبح بیستم مردادماه شهدا در شهر اصفهان تشییع و پس از آن تعدادی از پیکر شهدا 
برای خاکسپاری به شهرهای مختلف اعزام خواهد شد. سردار شیروانیان خاطرنشان کرد: 

شهدای گمنام در هشت نقطه از استان به خاک سپرده خواهند شد. 

رییس اداره بیمه گری و درآمد اداره کل بیمه سلامت استان اصفهان گفت: ۵۰۰ هزار نفر در 
اصفهان مشمول بیمه رایگان سلامت شدند که بین ۸۰ تا ۹۰درصد بیمه شدگان از حاشیه 
شهر و اقشار ضعیف جامعه هستند. عبد المجید نادری با بیان اینکه طرح بیمه سلامت برای 
افرادی که مشمول هیچ نوع بیمه ای نبودند از سال ۹۳ به صورت رایگان به اجرا درآمد، اظهار 
داشت: بیشتر افرادی که از سال گذشته تاکنون تحت پوشش این بیمه قرار گرفتند از افراد 
ضعیف جامعه هستند. وی در پاسخ به این سوال که خارج شدن طرح بیمه سلامت از حالت 
رایگان به پولی صحت دارد یا خیر، ادامه داد: در هیات دولت مطرح شده افرادی که توانایی مالی 

دارند و قادر به پرداخت هزینه هستند، در ازای دریافت پول تحت پوشش این بیمه قرار گیرند. 
وی خاطرنشان کرد: قرار نیست از همه افراد تحت پوشش این بیمه پول دریافت شود. وی 
گفت: ۹۰ درصد بیمه شدگان سلامت در اصفهان از اقشار ضعیف جامعه هستند که در صدد 
هستیم از همان ۱۰درصد بیمه شدگان که قادر به پرداخت هزینه هستند، به ازای دفترچه 
بیمه پول دریافت شود. نادری بیان داشت: هم اکنون مراجعه کنندگان بیمه سلامت، میزان 
درآمد و مشارکت خود را در پرداخت هزینه های بیمه سلامت در صورت غیررایگان شدن آن 

در فرمی اعلام می کنند که تاکنون ۵۰۰ نفر این فرم را پر کرده اند.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اصفهان:

کاروان شهدای غواص 1۵ مرداد وارد استان اصفهان می شود
رییس اداره بیمه گری و درآمد اداره کل بیمه سلامت استان:

۹۰ درصد بیمه شدگان سلامت در اصفهان از اقشار ضعیف هستند

شش��مین نشس��ت خب��ری  نماین��ده مردم 
شهرستان ش��اهین ش��هر و میمه در مجلس 
شورای اسلامی در حالی برگزار شد که مجلس 
در تعطیلی به سر می برد و این نماینده، تعطیلی 
مجلس در ای��ن برهه از زم��ان را خلاف قانون 
اعلام کرد. حاجی دلیگانی در این نشست در خصوص 
بررس��ی مجلس بر متن برجام گف��ت: بنده معتقدم 
تنها نهاد مسوول در تصویب یا رد توافقات هسته ای 
مجلس شورای اس��لامی بوده و هیچ کسی نمی تواند 
جلوی این مسوولیت را بگیرد و شورای عالی امنیت 
ملی می تواند ذیل این بحث قرار بگیرد و نقطه نظرات 
مش��ورتی خود را به مجلس ارائه ده��د. وی در ادامه 
افزود: براساس اصول ۷۷ و ۱۰۵ قانون اساسی، مجلس 
برای تصویب یا رد تعهدات بین المللی مکلف اس��ت 
که بررسی و تصمیم گیری کند، بنابراین هیچ کسی 
نمی تواند این اختیار را از مجلس بگیرد. حس��ینعلی 
حاجی دلیگانی با بیان اینکه متن ترجمه شده برجام 
توسط اندیش��کده ها، مرکز علمی و مجلس در حال 
مطالعه است، خاطرنشان کرد: آنچه مسلم است ما زیر 
بار هیچ محدودیت موشکی نمی رویم و اجاز مصاحبه 
با دانش��مندان را به هیچ وجه نمی دهی��م و پروتکل 
الحاقی به طور داوطلبانه پذیرفته نمی شود و موکول 
شدن همه مسائل به آژانس بین المللی قابل پذیرش 
نبوده و محدودیت در تحقیق و توسعه علمی نیز قابل 
پذیرفتن نیست ، همچنین همه فرایندها باید همزمان 
 باش��د. وی اضافه کرد: ضمن تش��کر از زحمات تیم 
مذاکره کننده، از ملت ایران درخواست می کنم بدون 
ایجاد اختلاف و دو دس��تگی صبوری و متانت داشته 
باش��ند تا مجلس با دقت نظر از موضع اقتدار تعیین 
تکلیف کند. نماینده مردم شاهین ش��هر و میمه در 

ادامه با بیان اینکه در حال حاض��ر دو متن برجام در 
مجلس ش��ورای اس��لامی وجود دارد، تصریح کرد: 
تنها مسائل مربوط به آژانس محرمانه اعلام شده که 
با توجه به اینکه به آژانس بی اعتماد هس��تیم بسیار 
نگران کننده  اس��ت، ولی به هرحال اجازه نخواهیم 
داد که مساله دانش��مندان عراقی در ایران نیز تکرار 
ش��ود. عضو فراکس��یون اصولگرایان مجلس شورای 
اس��لامی در خصوص تعطیلی مجلس در این برهه از 
زمان اظهار کرد: مجلس امید و تکیه گاه مردم اس��ت 
و متاسفانه رییس مجلس به جای اداره کردن، دوست 
دارد فرماندهی کند و این با دمکراسی و اصول اداره قوه 
مقننه سازگاری ندارد. تعطیلی مجلس در این برهه از 
زمان خلاف قانون عمل کردن است و بر همین اساس 
تنها نماینده ای که از رییس مجلس شکایت کرد بنده 
بودم. وی گرفتن مصوبه ایجاد اشتغال از وزارت نفت در 
کیمیاشهر برای اشتغال جوانان شهرستان را از جمله 
اقدامات خود برای جوانان بیان کرد و افزود: با این اقدام 
س��ه هزار نفر از جوانان شهرستان می توانند مشغول 
به کار شوند و  ایجاد دو آموزش��کده فنی و حرفه ای 
با تضمین اشتغال دانش��جویان این دو آموزشکده در 
واحد های صنعتی و همچنین بالغ بر ش��ش میلیارد 
تومان تسهیلات اشتغال برای جوانان در دو شهرستان 
شاهین شهر و میمه و برخوار در طی سه سال گذشته 
پرداخت شده است. حاجی دلیگانی به اخذ مصوبه ای 
از دولت مبنی بر ایجاد منطقه ویژه اقتصادی و هوایی 

در منطقه هسا شاهین شهر اشاره و اضافه کرد: با توجه 
به اهمیت ویژه این صنعت لازم است که منطقه ویژه 
اقتصادی با برند هوایی در کن��ار این صنعت احداث 
شود که بر همین اس��اس لایحه ایجاد این منطقه با 
مرکزیت شاهین شهر در مساحتی بالغ بر ۱۵۰۰ هکتار 
توسط مجلس برای دولت ارس��ال شده است. وی در 
ادامه شرکت هواپیماسازی هسا را از جمله مهم ترین 
صنایع هوایی کشور دانست و افزود: امروز این صنعت 
مورد مظلومیت و بی توجهی قرار گرفته، در حالی که 
هنوز کارشناسان علت وقوع حوادث پیش آمده را به 
 صورت مکتوب اعلام نکرده اند و از نظرات ش��فاهی

برمی آید که خط��ای برج مراقب��ت و خطای خلبان 
علت وقوع حادثه برای هواپیمای مس��افربری بوده، 
ولی متاسفانه کسانی که با تولید داخلی مشکل دارند، 
ایراد به هسا وارد کردند. نماینده مردم شاهین شهر و 
میمه مهم ترین محور فعالیت های خود را در بخش 
قانون گ��ذاری تصویب مصوبه  ای برای س��امان دهی 
واحدهای نمایشگاهی و تولیدی غیر آلاینده در اتوبان 
معلم شاهین شهر، تصویب مصوبه برای شهرک صنعتی 
گلستان در بخش میمه، مصوبه ایجاد مجتمع قلمکاری 
در شهرستان برخوار و اخذ مجوز از دولت برای مصوبه 
تجمیع صنایع چ��اپ عنوان ک��رد. وی با اش��اره به 
مشکلات واحدهای صنعتی این شهرستان بیان کرد: 
مشکلات مربوط به واحدهای صنعتی در مجلس در 
سه سطح شهرستانی، اس��تانی و ملی  مورد بررسی 

قرار گرفته و در تلاش هستیم که بتوانیم مشکلات این 
صنف مهم جامعه را رفع کنیم.

حاجی دلیگانی علت اصلی مشکلات پیش آمده برای 
گروه انتخاب که منجر به اخراج ش��دن ۱۲۰۰ کارگر 
در سه ماهه گذشته و ۵۰۰ کارگر در حال اخراج دیگر 
این واحد صنعتی شده است را ناشی از واردات بی رویه 
محصولات مشابهه عنوان کرد و افزود: با توجه به عشق 
و علاقه مدیر کل واردات و صادرات در وزارت صنعت 
و معدن به واردات، انبارهای بسیاری از صنایع مملو از 
کالاست و مشابه همان کالاها به صورت بی رویه وارد 
می شود. وی یکی از مهم ترین اقدامات خود را در مدت 
سه ساله گذشته پیگیری و تامین آب برای کشاورزان 
عنوان کرد و افزود: با تامین ۱۰ میلیون متر مکعب آب 
کشاورزی، برداشت محصول غله دو شهرستان امسال 

پنج برابر سنوات قبل افزایش داشته است.
این نماین��ده مجلس که محور فعالیت ه��ای خود را 
فرهنگی مذهبی می داند، اجرای طرح های هم نشینی 
با مردم، طرح آم��وزش ریحانه النبی در زمینه ترویج 
حجاب و کمک به واگ��ذاری زمین برای مس��اجد و 
حس��ینه ها را از جمله اقدامات فرهنگی مذهبی در 
شاهین ش��هر یاد کرد و افزود: اقدامات و پیشنهادات 
خوبی در محور فرهنگی از جمله امر به معرف و عفاف 
و حجاب در مجلس مطرح ش��ده که پیگیری تامین 
مکان برای احداث مساجد، حسینیه و مراکز فرهنگی 
در دو حوزه انتخابی شاهین شهر، گز و برخوار در دستور 

کار اس��ت. وی به کمک به ایجاد فضای ورزش��ی در 
شاهین شهر و میمه اشاره و تصریح کرد: در حال حاضر 
چهارسالن ورزشی در شاهین شهر به اتمام رسیده و از 
۵۰ میلیارد تومان اعتبارات اخذ شده برای تکمیل این 
پروژه ها ۲۴ میلیارد تومان آن صرف احداث ها در حوزه 
عمرانی شده اس��ت. حاجی دلیگانی به پروژه مسکن 
مهر در شاهین شهر اشاره و اظهار کرد: پروژه مسکن 
مهر با صرف سه میلیارد تومان یارانه در حال احداث 
بوده که در حال حاضر شش هزار واحد تحویل مردم 
شده و ۵۰۰ واحد دیگر به زودی آماده و واگذار خواهد 
شد. وی در ادامه افزود: با توجه به مشکلات عدیده ای 
که در بیمارستان گلدیس شاهین شهر وجود داشت 
در نوع ساختار و ارائه خدمات این بیمارستان انقلابی 

ایجاد شده است.
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه ضمن مخالفت با ایجاد آرامستان اصفهان در 
شاهین شهر، تصریح کرد: اعتقاد من بر این است که 
شهر باید شهر تذکر باشد و به جای احداث آرامستان 
در جایی دور از شهر، باید آرامستان ها در محله های 
مختلف شهر احداث و مشکلاتی در پی نداشته باشد.

وی افزود: در حال حاضر زمینی برای ایجاد آرامستان 
در نظر گرفته شده که با توجه به مساله کمبود آب و 
دولتی بودن زمین با مشکلاتی روبه رو هستیم اما برای 
ساخت آرامستان های دیگر اعلام آمادگی می کنیم. 
حاجی دلیگانی با بیان اینکه مصوبه ای با عنوان مترو 
شاهین ش��هر در نظر گرفته ش��ده، خاطرنشان کرد: 
طرح احداث خط قطار سریع السیر اصفهان – تهران، 
مصوبه ای است که منطقه استانی آن بررسی شده و 
حدود ۳۰ کیلومتر پایان خط خاکبرداری نشده و در 

انتهای خط مشکلی در طراحی وجود دارد.

نماینده شهرستان شاهین شهر و میمه در نشست خبری خبر داد؛

ایجاد منطقه ویژه اقتصادی و هوایی در شاهین شهر  ��ر
خب
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گ

معاون برنامه ریزی و هماهنگی دبیرخانه شورای عالی انقلاب 
فرهنگی گفت: اصفهان در کنار تهران، گیلان و سمنان دارای 
کمترین نرخ باروری است. محمد اسحاقی ظهر دوشنبه در 
همایش تبیین سیاست های کلی جمعیت مبتنی بر سلامت 
مادر و کودک اظهار داش��ت: کمترین نرخ باروری مربوط به 
چهار اس��تان تهران، گیلان، اصفهان و سمنان است  که بین 

۱.۲ تا ۱.6درصد است.
وی گفت: کاهش نرخ باروری کلی، امری فراگیر در کش��ور 
شده، به طوری که این موضوع خسارت های بزرگی به کشور 
وارد می کند. اسحاقی با بیان اینکه با کاهش باروری، کشور 
دچار چالش های جمعیت��ی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی، 

سیاس��ی و امنیتی می ش��ود، اف��زود: از جمل��ه چالش های 
جمعیتی می ت��وان به کاهش جمعیت مل��ی، کاهش نیروی 
 کار، بحران س��المندی جمعی��ت و افزای��ش مهاجرت های 

بین المللی اشاره کرد.
وی تصریح کرد: بر اساس پیش بینی ها اگر نرخ باروری کلی 
به همین روند پایین باش��د، جمعیت ایران در س��ال۱۴۸۰ 
شمس��ی به ۳۱ میلیون نفر کاهش می یاب��د. وی مهم ترین 
دلایل کاهش نرخ باروری را تاخی��ر در ازدواج و فرزندآوری 
و تقلی��ل در فرزندآوری خواند و گفت: ای��ن معضلات باید با 
فرهنگ سازی، اعمال قوانین مرتبط، اصلاح سبک زندگی و 

مدیریت صحیح حل شود.

معاون برنامه ریزی و هماهنگی دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی:

اصفهان جزو چهار استان با کمترین نرخ باروری
 در کشور است 

 مدیرکل تبلیغات اسلامی  اصفهان گفت: براساس هدف گذاری های 
جدید، ساماندهی هیات های مذهبی اولویت امور تبلیغات استان 
اصفهان است و طرح ساماندهی هیات های مذهبی سراسر استان 
اجرایی می شود. حجت الاسلام سید محمود فقیهی ظهر دیروز  در 
مراسم تودیع و معارفه رییس اداره تبلیغات اسلامی گلپایگان که 
در سالن همایش های کتابخانه آیت الله محمدی برگزار شد، اظهار 
داشت: امسال با سیاست گذاری و هدف گذاری جدید اولویت های 
سازمان تبلیغات استان را مشخص کردیم. وی افزود: سعی ما بر این 
است که از موازی کاری بپرهیزیم، در مسیر تعامل گام برداریم و 
تلاش کنیم کارهایی را که روزی زمین افتاده به سرانجام برسانیم.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان با بیان اینکه ساماندهی 

هیات های مذهبی اولویت امور تبلیغات استان اصفهان است، گفت: 
هیات های مذهبی و تشکل های مردمی فرصتی خوب در جامعه 
هستند. وی با اشاره به برگزاری دوره های آموزشی سازمان تبلیغات 
بیان کرد:  امسال دوره های آموزشی  برای مدیران هیات های مذهبی 
برگزار کردیم که مورد استقبال قرار گرفت و این افراد بسیار راضی 
بودند و امیدواریم که این روند همچنان ادامه یابد. حجت الاسلام 
محسن کوچکی، رییس سابق اداره تبلیغات اسلامی گلپایگان نیز 
در این مراسم با اشاره س��اماندهی هیات های مذهبی شهرستان 
تصریح کرد: در حال حاضر ۷۲ هیات ثبت شده در گلپایگان وجود 
دارد که از این تعداد تنها ۱6 هیات دائمی هستند و بقیه به صورت 

موردی فقط در محرم فعال می شوند.

مدیرکل تبلیغات اسلامی اصفهان:

طرح ساماندهی هیات های مذهبی  استان اصفهان 
اجرایی می شود 



سایت استرالیایی »فارم ویکلی«، در گزارشی با اشاره به دیدار کن باستون، وزیر مواد 
غذایی و کشاورزی استرالیا و س��فیر ایران در کانبرا، خبر داده است که تجارت بین 

ایران و استرالیا در زمینه صادرات گوسفند تقویت خواهد شد.
رییس اتحادیه توزیع و فروش گوشت گوس��فندی اظهار داشت: به دلیل مشکلاتی 
مانند خشکسالی در س��ال جاری و البته عرضه زودهنگام دام دامداران به بازار ما در 
نیمه دوم سال یعنی مهر و آبان به سمت گرانی و تورم بازار گوشت دام پیش خواهیم 

رفت.

علی اصغر ملکی تصریح کرد: از سوی دیگر این پیش بینی می شود که با توجه به رفع 
تحریم ها تغییراتی در قدرت خرید مردم هم ایجاد ش��ده و نیاز آنها به خرید گوشت 

دام افزایش یابد. 
رییس اتحادیه توزیع و فروش گوشت گوسفندی خاطرنشان کرد: در چنین شرایطی 
باید برای ورود گوشت به کشور تدابیری اندیشید که احتمالا رایزنی با استرالیا برای 
ورود گوشت دام به کشور نیز در این راستا انجام می گیرد که از نظر ما کار عاقلانه ای 

به نظر می رسد و بازار به آن نیازمند است.

مدیرعامل شرکت پتروشیمی بین الملل از نهایی شدن یک فاینانس کوتاه مدت خارجی 
برای صنعت پتروشیمی با احترام به توافق هسته ای ایران و کشورهای ١+٥ خبرداد.

عیسی مشایخی افزود: در مجموع بیش از ١٥ میلیارد یورو برای توسعه طرح های موجود 
شرکت هلدینگ خلیج فارس در فاز مهندسی و مطالعه و پروژه های در دست اجرا و آینده 
نیاز است. وی گفت: هم اکنون رتبه اعتباری کشور ما نزد موسسات اعتباری و بیمه ای 

متاسفانه ٦  است، در حالی که تا سال ٢٠٠٨ این رتبه ٤ بود.
مشایخی با اشاره به توافق هسته ای ژانویه سال ٢٠١٤ میان ایران و کشورهای ١+٥ در 

زمینه لغو تحریم فروش محصولات پتروشیمی منهای ال پی جی، گفت: وجود این توافق 
اثر روانی خوبی دربازار داخلی و خارجی صنعت پتروشیمی و درنتیجه قیمت ارز در ایران 
 داشت، از سوی دیگر با انجام توافق نهایی هسته ای میان دوطرف در ماه گذشته شرکت ها

 و س��رمایه گذاران خارج��ی بدون هیچ گون��ه ترس و استرس��ی با طرف ه��ای ایرانی 
مذاکره می کنند.

وی افزود: شرکت پتروشیمی بین الملل هم اکنون نزد بیشتر اعتباردهندگان بین المللی 
معتبراست.

با فرارسیدن پاییز؛

استرالیایی ها بازار گوشت ایران را تنظیم می کنند
با احترام به توافق هسته ای ایران و کشورهای ١+ ٥ محقق می شود؛

نخستین فاینانس خارجی در صنعت پتروشیمی ایران
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یکی از آش��فته ترین و پرتن��ش ترین بازارها 
در طی س��ال های تحریم بازار آهن کش��ور 
بوده اس��ت؛ بازاری که طی س��ال های اخیر 
با بیرحمی تم��ام ع��ده زی��ادی از فعالان و 
پیشکسوتان قدیمی خود را خانه نشین کرده 
و امروز به زعم همگان گمان می رود که لغو تحریم ها 
به مساعد شدن حال این بازار و فعالانش کمک کند.

افزایش نرخ تورم، افزایش نرخ منابع انرژی،کاهش 
صادرات و تحریم در سال های گذشته باعث شد تا 
بازار آهن این صنعت اس��تراتژیک کشور، در زمینه 

تولید و صادرات، رونق خود را از دست بدهد.

  وجود دوکارخانه عظیم تولید آهن و فولاد 
کشور در استان اصفهان

یکی از مهم ترین عواملی که به گفته فعالان صنف 

 آهن موج��ب کم رونق��ی تولید و ص��ادرات در این
سال ها شد، کاهش س��اخت و س��از در کشور بود؛ 
چرا که بخش اعظم��ی از تولیدات کارخانجات آهن 
کشور در س��اختمان س��ازی به کارگرفته می شد و 
 در س��ال های اخیر ساختمان س��ازی هم در کشور

 راکد بود.
از سویی دیگر، کارخانجات آهن کشور می بایستی 
حال که اوضاع مصرف داخلی نابس��امان و در رکود 
بود، تولیدات خود را صادر می کردند که متاس��فانه 
صادرات هم به علت وجود تحریم ه��ا و لغو ارتباط 
تجاری کش��ورمان با کش��ورهای بزرگ دنیا دچار 
مش��کل بود و در این میان تولیدکنن��دگان آهن و 
همه فعالان این صن��ف ضربه اقتص��ادی زیادی را 

تحمل کردند.
یکی از مهم ترین اس��تان های تولیدکننده آهن در 

کشور، به علت وجود دوکارخانه عظیم تولیدکننده  
 آه��ن و ف��ولاد در آن، اس��تان اصفهان محس��وب 
می شود که طی سال های تحریم شرایط دشواری 

را متحمل شد.
عده بی شماری از شاغلان بازارآهن کشور در استان 
اصفهان مستقر هستند که در سال های اخیر به امید 
فرا رس��یدن روزهای خوب ناکامی ها و مرارت های 

زیادی راتحمل کردند.
رییس اتحادی��ه دفاتر فروش آه��ن اصفهان در این 
خصوص به خبرنگار اصفهان زیبا گفت: س��ال های 
گذشته سال های بسیار رنج آوری برای فعالان صنف 

آهن و فولاد استان بود.

  مالیات بر ارزش افزوده؛ مهم ترین معضل 
پیش روی فعالان صنف آهن

اکبر شمش��یری اذعان داش��ت: مهم ترین مشکل 
فروش��ندگان آهن در این  س��ال ها، مشکل مالیات 
بر ارزش افزوده بود و بس��یاری از پیشکسوتان بازار 
آهن اصفهان به خاطر عدم توان مقابله با این موضوع 

کسب و کارخود را از دست دادند.
وی ادامه داد: هم��ان طور که همه م��ی دانند بازار 
ساخت و ساز کش��ور در س��ال های اخیر بدترین و 
راکدترین وضعیت خود را سپری کرد؛ به نحوی که 
آهن و فولاد تولیدی مصرف داخلی نداشت؛ چرا که 
در گذشته بخش اعظم تولیدات کارخانجات فولاد و 
آهن کشور به مصرف ساختمان سازی می رسید، ولی 
در این س��ال ها جز چند پروژه اندک عملا ساخت و 

ساز متوقف بود.
رییس اتحادیه دفاتر فروش آه��ن اصفهان تصریح 
کرد: از طرفی، ص��ادارت آهن و ف��ولاد تولید ایران 
هم در رکود به س��ر می برد و همه بازارهای فروش 
خارجی هم به روی ما بسته بودند و رابطه تجاری ما 

با کشورهای بزرگ دنیا قطع بود.
شمشیری بیان داشت: بیشتر تولیدات کارخانجات 
در انبارها ذخیره می ش��دند و خریداری نداشتند و 

معامله ای صورت نمی گرفت.
وی وضعیت کنونی بازارآهن را نیز تعریفی ندانست و 
خاطرنشان کرد: اکنون هم بازار آهن هنوز به روزهای 
شکوه و رونق خود بازنگشته اس��ت، اما امید فراوان 
داریم با لغو تحریم ها شاهد شکوفایی این بازار باشیم 
و باردیگر اقتدار کشورمان را در زمینه تولید آهن و 

فولاد به منصه ظهور برسانیم.
رییس اتحادی��ه دفاتر فروش آه��ن اصفهان گفت: 
 اگر در نیمه دوم س��ال جاری س��اخت و س��ازها و 
پروژه های عمرانی افزایش یابند و بیش از پیش فعال 
شوند، شاید بازار آهن فروشان در سال 9٥ از رکود و 

نابسامانی خارج شود.

خبر اول
صنعت آهن؛ صنعت استراتژیک کشور گروه اقتصاد

کس��انی که خمس بدهکارند و پرداخت نمی کنند، وظیفه زن و لغو تحریم ها به رونق و شکوفایی بازار آهن کمک می کند
فرزند آنها چیست؟

حضرت آی�ت الله خامن�ه ای: اگر بدانند عی�ن مال مورد 
ابتلای ایشان متعلق خمس اس�ت، تصرف در آن قبل از 
ادای خمس جایز نیست، ولی می توانند با اذن حاکم شرع 
خمس آن چه را مصرف کرده اند بر ذمه بگیرند و هر وقت 

توانستند پرداخت کنند. 

رویکردهای مستمر جهاد علمی
 در اقتصاد مقاومتی

 مهم تری��ن رویکردهای مس��تمر جه��اد علمی در عرص��ه اقتصاد 
 مقاومتی را می توان چنین بر شمرد: ١- تولید علم و توسعه نوآوری و 
نظریه پردازی در عرصه اقتصادی، 2- ارتقای جایگاه جهانی کشور 
در عرصه اقتصاد و تعاملات اقتصادی، 3- توسعه تحقیقات بنیادی 
در عرصه اقتصاد مقاومتی، 4- تحول وارتقای علوم انس��انی با هدف 
بهره وری های مطلب و بهینه اقتصادی با حمایت بنیادی از تأسیس 
و توسعه مراکز تحقیقات و پژوهش در این عرصه علمی، ٥- توزیع 
عادلانه فرصت ها و امکانات علمی در عرصه های اقتصادی، 6- حمایت 
مادی و معنوی از فرایند تبدیل ایده های اقتصادی به محصول و افزایش 
س��ه تولید محصولات و خدمات مبتنی بر دانش پیشرفته و فناوری 

داخلی در تولید ناخالص داخلی.

اصفهان زیبا بررسی می کند؛
علل کف شکنی در طلای جهانی

ریزش قیمت جهانی طلا که از نیمه دوم س��ال ٢٠١٥ شدت گرفته 
است، در طی هفته اخیر باز هم ادامه یافت تا طولانی ترین دوره ریزش 
این فلز گرانبها در ١٦ سال اخیر ثبت شود. شش هفته کاهش متوالی 
ارزش طلا از سال ١999 بی سابقه بوده و این در حالی است که تصویر 
بنیادین و فنی این کالای گرانبها ضعیف مانده است. در طی یک سال 
اخیر قیمت اونس جهانی تحت تاثیر بحران یورو، تقویت دلار در پی 
بهبود اوضاع اقتصادی آمریکا و کاهش تقاضا روندی نزولی را طی کرده 
و در پی ریزش های متوالی، کف ٥/٥ ساله خود در ١١٠٠ دلار را نیز 
شکسته است. در داخل نیز در پی این ریزش ها و تثبیت قیمت دلار، 
قیمت های بازار داخل رکوردهای جدیدی ثبت کرده و قیمت هر سکه 
تمام بهار آزادی تا محدوده ٨7٠ هزار تومان نیز پایین آمده که موجب 
به هم ریختگی جو بازار طلا و دست کشیدن خریداران از خرید و رکود 

معاملات شده است.

  دلایل بنیادی ادامه ریزش
 مهم تری��ن عاملی که آینده قیمت��ی طلا را در ای��ن هفته ها تهدید 
می کند احتمال افزایش نرخ بهره اوراق خزانه از سوی فدرال رزرو  است 
که باعث افت چشم انداز قیمتی طلا می شود. کمیته بازار آزاد فدرال 
رزرو چهارشنبه شب در پایان نشست دو روزه خود بیانیه ای منتشر 
کرد که داده های قابل توجهی نداشت، اما هضم آن در روز بعد احتمال 
افزایش نرخ های بهره در ماه سپتامبر را افزایش داد. ناظران معتقدند 
افزایش نرخ های بهره در نشست ماه سپتامبر رخ خواهد داد. در آخرین 
بیانیه پولی بانک مرکزی آمریکا گفته ش��ده که فعالیت اقتصادی از 
نشست ماه ژوئن، »نسبتا« رشد داشته است. این لحن در بیانیه قبلی 
نیز دیده شده بود. با این حال بانک مرکزی آمریکا اعلام کرده که در بازار 
کار شاهد بهبود بوده و گفته که به کار گرفتن کمتر از حد از ذخایر بازار 
کار »از بین رفته است«  در این مورد، لحن بیانیه دچار تغییر بوده است.

 
  وضعیت آتی بازار داخل

در بازار داخلی بیشتر نظرها به سمت قیمت جهانی اونس و در کنار آن 
نوسانات قیمت دلار داخلی است. بر خلاف آنچه برخی از توافق وین 
داشتند، قیمت دلار گارد نزولی به خود نگرفت و حتی صعود خفیفی را 
نیز تجربه کرد. با این حال تحلیلگران اقتصادی معتقدند دلار به دلایلی 
که در ادامه ذکر می شود روندی صعودی در پیش دارد: عقب ماندن 
از نرخ تورم کل، تفاوت حجم واقعی دلارهای بلوکه شده با انتظارات 
و اظهار نظرهای قبلی، افزایش تقاضای دلار تجاری به منظور انجام 
مبادلات و تقویت شاخص جهانی دلار همگی عواملی هستند که افق 
دلار در بازار داخل را مثبت می کنند، اما انتظار نمی رود بازدهی دلار 
چندان متفاوت از نرخ تورم باشد و متعاقبا تنها می تواند افتی به همین 
میزان در اونس جهانی را خنثی کن��د و در مجموع در بازار داخلی به 
 نظر می رسد تا پایان هفته جاری که آمارهای جدید اقتصادی منتشر 
می ش��ود وضعیت با ثباتی داش��ته باش��د، اما در می��ان مدت نظر 
کارشناس��ان داخلی و خارجی بر ریزش مج��دد قیمت جهانی این 

فلز گرانبهاست.

احکام
گروه اقتصاد

یک کارشناس اقتصاد بین الملل گفت: با گشوده 
 ش��دن افق های ت��ازه پ��س از تحریم ه��ا و ورود 
سرمایه گذاران خارجی، دولت باید مدیریت خود بر 
مناطق آزاد را افزایش دهد و ارائه تسهیلات و امتیاز 
نیز براساس آئین نامه و مقرراتی باشد که به رانت 
منجر نشود. میرقاسم مومنی افزود: باید بر عملکرد 
مناطق آزاد بازنگری جدی داشته باشیم تا بتوانیم 
براساس مصالح کشور، مناطقی را ایجاد، حفظ و یا 
تعطیل کنیم. وی با بیان آنکه باید کارکرد هر منطقه 
مورد بررسی کارشناسانه قرار گیرد، اظهار داشت: 
پس از بررس��ی ویژگی های این مناطق اگر برای 
کشور کارایی داشتند، فعالیت آنها تمدید شود و اگر 
ضرورتی برای ادامه کار ندارند، تعطیل شوند و نباید 
به خاطر حاشیه ها و برخی فشارها حفظ شوند، بلکه 
باید براساس مصالح کشور در این زمینه عمل کنیم.

مدیر سابق شرکت تاسیسات دریایی با بیان اینکه 
وزیر نفت در صحبت های اخیر خود اذعان کرده که 
دکلی گم نشده، بلکه باید پول آن برگردانده شود، 
گفت: افراد و مکان شرکت واسطه مشخص است و 
در صورت پیگیری جدی می توان دکل یا پول آن را 
برگرداند. علی طاهری مطلق درباره اظهارت اخیر 
وزیر نفت، گفت: به دلیل تحریم ش��رکت دارنده 
دکل مایل نبود به طور مس��تقیم با ش��رکت های 
ایرانی معامل��ه کند، به همین علت یک ش��رکت 
واس��طه قبول کرد که این معامل��ه را انجام دهد، 
به اینگونه که شرکت تاسیسات دریایی با شرکت 
واسطه و شرکت واس��طه به عنوان شرکت صوری 
خریدار با دارن��ده اصلی دکل ق��رارداد امضا کند. 
وی افزود: دکلی گم نشده، بلکه باید پول پرداخت 

شده برگردد.

خط لوله انتقال گاز ایران به ترکیه که شش روز 
پیش در ١٥ کیلومتری عمق خاک این کش��ور 
در شرق اس��تان اگری منفجر شده بود، تعمیر و 

صادرات گاز به این کشور از سر گرفته شد.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از شرکت ملی گاز 
ایران، منوچهر طاهری مدیر دیسپچینگ گفت: 
ص��ادرات گاز ایران به ترکیه با اع��لام آمادگی از 
سوی شرکت بوتاش از ساعت ٢٠ روز یکشنبه، 
١١ مردادماه و پس از رفع ایراد خط لوله صادراتی 
از سرگرفته شد. وی با اشاره به اینکه ازپنجم مرداد 
ماه در پی ایجاد مش��کل در خط لول��ه ٤٠ اینچ 
صادراتی در خاک ترکیه ارسال گاز به این کشور 
متوقف شد، گفت: پس از اعلام آمادگی از سوی 
ترکیه، ارسال گاز آغاز شده و هم اکنون ٢٠ میلیون 

مترمکعب گاز به این کشور صادر می شود.

مدیرعامل س��ازمان بنادر از پیش��نهاد خارجی ها 
برای سرمایه گذاری در بنادر شهید رجایی و چابهار 
خبر داد و گفت: تاکنون ١١ش��رکت کش��تیرانی 
بزرگ دنیا وارد بندر شهید رجایی شده اند و اولین 
شرکت کشتیرانی اروپایی هم ماه آینده وارد این بندر 
می شود. محمد س��عیدنژاد اظهار داشت: از حدود 
پنج ماه پیش و قبل از موافقت نامه ١+٥ شرکت های 
بزرگ کشتیرانی دنیا و شرکت های مدیریت بنادر یا 
پورت اپراتورها به سازمان بنادر و دریانوردی و مراجع 
مختلف داخلی ایران مراجعه کردن��د و مذاکراتی  
درباره راه اندازی مجدد خطوط کشتیرانی به صورت 
مس��تقیم به ایران و فعالیت در بنادر انجام شد. وی 
افزود: در شرایط تحریم، بار کشتی  هایی، ابتدا برای 
تخلیه  به دیگر بنادر خلیج فارس می رفت و بار خود را 
آنجا تخلیه می کردند و سپس به ایران ارسال می شد.

مبادلات تجاری ایران و اتحادی��ه اروپا در پنج ماه 
نخست سال جاری میلادی ٦ درصد افزایش یافت 

و به حدود سه میلیارد یورو رسید.
پایگاه خبری کمیسیون اروپا کل مبادلات تجاری 
ایران و ٢٨ عضو اتحادیه اروپا را در پنج ماه نخست 
سال جاری میلادی ٢.97٦ میلیارد یورو اعلام کرد.

مبادلات تجاری ایران و اتحادی��ه اروپا در پنج ماه 
نخست امسال با رش��د ٦ درصدی نسبت به مدت 
مشابه س��ال قبل از آن مواجه ش��ده است. ارزش 
تجارت دو طرف در پنج ماه نخس��ت سال ٢٠١٤ 

بالغ بر ٢.٨١ میلیارد یورو اعلام شده بود.
رش��د ٦ درصدی مبادلات ایران و اروپا در پنج ماه 
نخست سال جاری میلادی در حالی است که در ١٢ 
ماهه سال ٢٠١٤ نیز مبادلات دو طرف ٢٠ درصد 

رشد را تجربه کرد. 

بازنگری بر کارکرد مناطق 
آزاد در شرایط پساتحریم

 امکان بازگشت پول دکل
با لغو تحریم وجود دارد

 صادرات گاز ایران 
به ترکیه از سر گرفته شد

ورود ١١کشتیرانی بزرگ 
دنیا به بنادر ایران

تجارت 3 میلیارد یورویی 
ایران و اروپا در ٥ ماه

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
 اجازه نمی دهیم سامسونگ 

 یا اپل امنیت کشور را 
به خطر بیندازند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: سامسونگ یا اپل 
نمی توانند به شیوه ای که در کشور خود عمل می کنند بازار 

ایران را در دست گیرند.
ابراهیم نکو با بیان اینکه شرکت های خارجی دیگر بهانه ای 
برای عدم ارائه خدمات پس از فروش به ایران ندارند، اظهار 
کرد: بعد از برداش��ته ش��دن تحریم ها به صورت کامل، 
شرکت های سرمایه گذاری و بنگاه های اقتصادی که وارد 
خواهند شد باید استانداردهای جهانی چون خدمات پس 
از فروش و مسائلی از این دس��ت را رعایت کنند؛ چرا که 

دیگر بهانه ای برای عدم رعایت آنها نیست.
عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس در واکنش به ورود 
گوشی هایی که سیم کارت س��ر خود  دارند و می توانند 
زمینه شنود و جاسوس��ی را برای بیگانگان فراهم کنند، 
گفت: سامس��ونگ یا اپ��ل نمی توانند به ش��یوه ای که 
در کش��ور خود عمل می کنند ب��ازار ایران را در دس��ت 
گیرن��د. اینکه گفته می ش��ود قرار اس��ت سامس��ونگ 
و اپل گوش��ی هایی با س��یم کارت وارد کش��ور ما کنند، 
نمی تواند صحت داش��ته باش��د، مگر اینک��ه تغییراتی 
حاصل ش��ود که با ش��رایط و قوانین کش��ور ما سازگار 
باش��د، وگرنه این امکان وجود ندارد ک��ه آنها مطابق با 
کشور خودش��ان گوشی هایی با س��یم کارت در ایران به 
 فروش برس��انند؛ چرا که این مس��اله با امنیت کشور ما

 مغایرت دارد. او با تاکید بر اینکه وقتی پای امنیت کشور 
در میان باشد مجلس سکوت نمی کند، تصریح کرد: اینکه 
سیم کارت هایی داخل گوشی ها باشد امنیت کشور را به 
مخاطره می اندازد و مجلس هرگز برابر آن سکوت نخواهد 
کرد؛ مگر آنکه این شرکت ها تغییراتی در محصولات خود 
بدهند که امنیت کشور ما را به خطر نیندازد، وگرنه با آنها 

برخورد خواهد شد. 

مدیرعامل ایمیدرو وعده داد، با اقدامات انجام شده طی دو 
سال گذش��ته، تکمیل طرح های نیمه تمام در حوزه تولید 
کنس��انتره و گندله سازی آغاز ش��ده و با اتمام این طرح ها 
تا نیمه دوم س��ال آینده خام فروشی در سنگ آهن متوقف 

خواهد شد.
معاون وزیرصنعت، معدن و تجارت گفت: کاهش قابل توجه 
خام فروش��ی در کنار ارتقای فن آوری ماشین آلات صنایع 
معدنی و جذب سرمایه گذاری های داخلی و خارجی اولویت 

اصلی دولت در جهت توسعه معدن وصنایع معدنی است.

مهدی کرباس��یان افزود: ب��ا اقدامات انجام ش��ده طی دو 
سال گذش��ته، تکمیل طرح های نیمه تمام در حوزه تولید 
کنس��انتره و گندله سازی آغاز ش��ده و با اتمام این طرح ها 
 تا نیمه دوم س��ال آینده خام فروشی در سنگ آهن متوقف

 خواهد شد.
وی گفت: میزان صادرات س��نگ آهن از ٢3 میلیون تن در 
سال 9٢، به ١7میلیون تن در س��ال 93 کاهش یافته و این 
روند کاهشی با بهره برداری از طرح های تولید کنسانتره و 

گندله سازی به صادرات فولاد منتهی خواهد شد.

یک تحلیلگر غربی با اعلام اینکه پس از گش��ایش در بازار 
ایران، حدود ١٨ ماه طول خواهد کشید تا صنعت خودروی 
ایران شاهد رش��د بالا باش��د، گفت: خریداران برای خرید 

مدل های جدید باید همچنان منتظر بمانند.
در حالی که مش��تریان ایرانی منتظر ورود تولیدکنندگان 
خارجی به این کش��ور پس از لغو تحریم ها هس��تند، بازار 

خودروی ایران آماده یک رشد قابل توجه است.
ایساک آبراهام، تحلیلگر موسس��ه فراست اند سالیوان در 
این باره گفت: »فروش خودروهای شخصی شاهد کاهش 

خواهد بود؛ زیرا مش��تریان ترجیح م��ی دهند خرید خود 
را به تاخیر بیندازند و منتظر مدل ه��ای جدید و افزایش 
رقابت در بازار بمانند که موجب با ارزش تر شدن پول آنها 

خواهد شد.«
وی افزود: »این در حالی اس��ت ک��ه تولیدکنندگان فعلی 
در تلاش اند تا قبل از افزایش حضور شرکت های خارجی 
میزان فروش خود را بالا ببرند. برخی برندهای چینی حتی 
تا ٢٠ درصد قیمت محصولات خ��ود را کاهش داده اند تا 

مشتریان بیشتری را جذب کنند.«

وضعیت نمایش تمامی قیمت های اوراق شامل اوراق مشارکت، 
انواع صکوک و گواهی سپرده در نمادهای معاملاتی از امروز از 
حالت درصد- واحد به وضعیت نمایش کامل قیمتی)واحد ریال( 

تغییر می یابد.
مدیریت عملیات بازار مشتقه اعلام کرد که در راستای دقیق تر 
شدن فرآیند کشف قیمت اوراق درج شده در بازار بدهی بورس 
تهران، وضعیت نمایش تمامی قیمت های اوراق ش��امل اوراق 
مشارکت، انواع صکوک و گواهی سپرده در نمادهای معاملاتی از 
امروز از حالت درصد- واحد به وضعیت نمایش کامل قیمتی)واحد 

ریال( تغییر می یابد.
بدیهی است از تاریخ اعلامی، ورود هرگونه سفارش خرید و فروش 
در نمادهای این اوراق باید بر اساس قیمت کامل و دقیق اوراق و 

در دامنه نوسان مجاز قیمتی صورت پذیرد.
همچنین، از امروز حداقل تغییر مجاز قیمت واحد در هر سفارش 
در سامانه معاملاتی برای کلیه اوراق درج شده به میزان یک ریال 
بوده و سایر شرایط، اطلاعات و محدودیت های این اوراق براساس 
اطلاعیه های مندرج در سایت بورس و مطابق با پیام های قبلی 

این مدیریت به قوت خود باقی خواهد بود.

رییس هتل های زنجیره ای کریستال هتلز امارات گفت که 
معتقد است ایران یکی از جذاب ترین بازارهای توسعه هتل داری 
منطقه خواهد شد. پیتر بلکبرن، رییس و مدیر عامل کریستال 
هتلز، افزود که با توج��ه به هدف گ��ذاری بلندپروازانه ایران 
برای دستیابی به ٢٠ میلیون گردشگر در سال تا سال ٢٠٢٥، 
یعنی افزایش ٥ برابری تعداد گردشگر، این شرکت به دنبال 
شراکت با شرکت های داخلی خواهد بود تا حضور خود در بازار 

گردشگری ایران را توسعه دهد.
وی گفت: »صحبت هایی )از س��وی مقامات ایرانی( در مورد 

سرمایه گذاری ١٨٥ میلیارد دلاری در پروژه های نفت و گاز 
و همچنین توسعه بیشتر صنایع فلزات و خودروسازی کشور 
صورت گرفته، در حالی که حجم کلی مبادلات تجاری مطمئنا 
افزایش خواهد یافت و موجب رش��د قابل توجه در منطقه و 

دوبی به عنوان یک قطب مهم خواهد شد.«
ایران شاهد حضور پرتعداد هیات های تجاری در این کشور 
بوده و ای��ن موجب پررنگ ش��دن کمبود مراک��ز اقامتی در 
تهران شده که دارای ١٠٠ هتل است که بسیاری از آنها نیاز 

به بازسازی دارند.

نمایش و ورود قیمت کامل اوراق در بازار بدهی بورس تغییر می کند  خام فروشی سنگ آهن سال ۹٥ متوقف  می شود

ایران یکی از جذاب ترین بازارهای هتل داری منطقه خواهد شدورود مدل های جدید خودرو به ایران ١۸ ماه پس از لغو تحریم ها

از امروز؛ مدیرعامل ایمیدرو:

رییس هتل های زنجیره ای کریستال هتلز امارات :یک تحلیلگر غربی مطرح کرد؛
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خبر
گروه اقتصاد

قاچاق گسترده میوه نداریم
مشاور معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه به قاچاق گسترده میوه 
اعتقادی ندارم،گفت: واردکنندگان میوه یا در درون حاکمیت هستند و 
زور وزارت جهادکشاورزی به آنها نمی رسد و یا اینکه مجوز می گیرند و 
وارد می کنند. عیسی کلانتری درباره قاچاق میوه به کشور بابیان اینکه 
برخی اقلام میوه های گرمسیری از جمله  موز، آناناس، انبه و نارگیل در 
داخل تولید نمی شود و وزارت جهادکشاورزی از واردات آنها جلوگیری 
نمی کند، اظهارداشت: در مورد باقی میوه ها نیز بنده اعتقاد ندارم که به 
صورت قاچاق وارد می شوند؛ چون میوه کالایی نیست که افراد ریسک 

ورود قاچاق آن را برعهده بگیرند. 



مطابق آخرین آم��ار موجود  ک��ه رییس وقت 
 دادگس��تری اصفهان اعلام کرد، در س��ال ۹۱،  
۹هزار۴۴۱پرونده  طلاق توافقی وسه هزار و ۹۴۱ 
پرونده  صدور حکم طلاق به درخواست زوجه در 
دستگاه قضایی اس��تان اصفهان رسیدگی شد 
که هر یک از آنها در مقایس��ه با مدت مش��ابه س��ال 
 قبل از آن ب��ه ترتی��ب ب��ا ۱۱ و ۱۹ درص��د افزایش

 روبه رو بودند.
در سال گذشته نیز  27هزار و 320 مورد طلاق توافقي 
در کشور به ثبت رسیده و ش��واهد نشان می دهد که 
حدود82 درصد از زوج هایي که در دادگاه هاي خانواده 
از هم جدا مي ش��وند در یک چیز با هم توافق دارند و 

آن طلاق است. 
براي مدیری��ت بحران طلاق توافقي  ب��ه تازگی اعلام 
ش��ده اس��ت که بر اس��اس قانون حمایت از خانواده، 
امکان ثبت ط��لاق توافقي بدون مراجعه به مش��اوره 

وجود ندارد. 

   راه گریز
در قانون مدنی و سایر قوانین مرتبط با حقوق خانواده، 
ماده ای به صراحت درباره طلاق از نوع توافقی نیامده 

اما حقوقدانان این مساله را اینگونه تعریف کرده اند که 
طلاق توافقی، نوعی از طلاق اس��ت که در آن زوجین 
در تمام��ی زمینه های مرب��وط به زندگی مش��ترک 
از جمل��ه نفقه، جهیزی��ه و در صورت داش��تن فرزند 
مشترک، حضانت فرزند به توافق می رسند و در نتیجه 
دادخواس��ت صدور گواهی عدم س��ازش را به دادگاه 
تسلیم می کنند. در حقیقت می توان گفت که طلاق 
توافقی نوعی معامله اس��ت که زوجین بر سر مهریه، 
نفقه و حتی فرزندان خود انجام می دهند تا به سادگی 

به زندگی مشترک خود پایان دهند.
هر چند دلیل پیش بیني طلاق توافق در قوانین کشور 
براي کاهش مراحل طولاني طلاق در دادگاه ها و بروز 
تنش ها و اختلافاتي بود که در زمان دادخواست طلاق 
به وجود مي آمد، اما در س��ال های اخی��ر این بخش از 
قانون زمین��ه را براي بروز طلاق ه��اي بي پایه و بدون 
دلیل موجه، فراهم آورد تا آنجا که امروز طلاق توافقي 

به مرز بحران رسیده است.
به همین دلیل در قانون حمای��ت از خانواده تدابیری 
برای کاهش طلاق توافقی اندیشیده شد تا این شیوه 
جدایی، دس��تاویزی ب��رای طلاق های ش��تابزده که 
نمایانگر ازدواج های ش��تابزده و بدون مطالعه است، 

نباشد. تحقیق ها و سخنان مسوولان و مشاوران ازدواج 
نشان می دهد که بیش��ترین زمان طلاق در پنج ساله 

نخست ازدواج روی می دهد.
 این وضعی��ت در اصفه��ان بغزنج تر ب��وده و به گفته 
معاون اجتماعی بهزیستی اصفهان، بیشترسن میزان 
طلاق در این کلانشهر در دوران عقد رخ می دهد. این 
سخنان نش��ان می دهد که جوانان و خانواده های آن 
تدابیر ویژه ای برای ازدواج نداشته و شناخت کافی در 
زمان خواس��تگاری و نامزدی روی نمی دهد. در عین 
حال زوجین به علت نداش��تن مه��ارت های زندگی، 
پس از آغاز زندگی مشترک به اتکا، به طلاق توافقی از 
یکدیگر جدا می شوند که تبعات سنگینی برای جامعه 

خواهد داشت.
مطابق ماده ۱۶ قانون حمایت از خانواده، ظرف س��ه 
سال از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون مراکز مشاوره 
خانواده را در کنار دادگاه های خانواده ایجاد کند و در 
مناطقی که مراکز مشاوره خانواده وابسته به سازمان 
بهزیس��تی وجود دارد دادگاه ها می توانند از ظرفیت 
این مراکز نیز اس��تفاده کنند. در حقیقت در سال ۹۵ 
مشاوران واقعی بعد از برگزاری آزمون در دادگاه های 

خانواده مستقر می شوند.

  ارتباط ناسالم عامل طلاق توافقی
به گفته عضو کمیس��یون حقوق��ی و قضایی مجلس، 
ارتباطات ناس��الم و آش��نایی های اینترنتی و پیامکی 
در فضای مجازی عامل اصل��ی در افزایش آمار طلاق 

توافقی است. 
محمدعلی اس��فنانی معتقد اس��ت که ع��دم آگاهی 

زوجین از حق��وق و تکالی��ف خود در 
زندگی مش��ترک و همچنین نداشتن 
مهارت های لازم یکی از عواملی اس��ت 
که منجر به افزایش طلاق ش��ده است.

نماینده مردم فریدونش��هر در مجلس 
شورای اسلامی به نکته ظریفی اشاره 
می کند و معتقد است که ازدواج های 
خیابانی و ارتباطات ناس��الم جایگزین 
رسومات سنتی ش��ده و این در حالی 
اس��ت که در گذش��ته در زم��ان بروز 
برخ��ی اختلاف��ات در می��ان زوجین، 
خانواده ها نق��ش بی بدیل��ی در حل و 

فصل اختلافات داشتند. 

  وکلا حساس شدند
از آنجایی که تا فعال شدن این ابلاغیه  

حدود یک سال باقی مانده است، بنابراین وکلایی که 
از بازار داغ طلاق توافقی به شدت استفاده کرده بودند، 
این روزها بر فعالیتش��ان افزوده شده و بر حجم آگهی 
های طلاق توافقی در اسرع وقت و به صورت قسطی، 

در فضای مجازی افزوده شده است.
 آگهی های جذابی که زوج های مشکل دار را به طلاق 
تش��ویق می کند:» با دو میلیون،۱0 روزه جدا شوید! 
در کنار بازار داغ طلاق توافقی برخی وکلای س��ودجو 
فرصت را مغتنم دانسته و با تبلیغات خلاف قانون اقدام 
به تش��ویق و تبلیغ طلاق فوری و توافق��ی در جامعه 
می کنند. طلاق بدون حضور زوجین؛ طلاق توافقی در 
کوتاه ترین زمان تا۱0 شب! طلاق بدهیدحق الوکاله را 

اقساط پرداخت کنید و...«

  دردسری به نام مشاوره
در ابلاغیه جدید در حالی بر راه اندازی مراکز مشاوره 
در کن��ار دادگاه های خانواده تاکید ش��ده اس��ت که 
در س��ال های اخیر مراکز کاهش طلاق بهزیس��تی و 
مشاوران خانواده این وظیفه را برعهده داشته اند. علاوه 
برآن طرح های مشاوره متعددی برای کاهش طلاق در 
جریان است که بهزیستی با طرح بشیر و سازمان ملی 
 جوانان، پرچمدار این طرح ها هستند و این سازمان ها

بر امر مشاوره در ازدواج و طلاق تاکید داشته و دارند. 

این موازی کاری ها به ط��ور حتم بر کیفیت انجام کار 
موثر خواهد بود. این امر مش��کلاتی به وجود آورده که 
از دید قوه قضاییه نیز دور نمانده اس��ت. به گفته رییس 
اداره مددکاری و خدمات مش��اوره  ای معاونت فرهنگی 
قوه قضاییه، در گذشته مش��اورانی از بهزیستی و نظام 
روان شناس��ی در مجاور دادگاه ه��ای خان��واده و یا در 
مجتمع قضای��ی دادگاه خان��واده برای 
مشاوره حضور داشتند، اما بعد از آزمونی 
که برای جذب مشاوران در نظر گرفته ایم 
دیگر افراد به این ش��کل نمی توانند در 
دادگاه ها مشاوره دهند. مجتمع قضایی 
اکنون ب��ا س��ازمان بهزیس��تی و نظام 
روان شناس��ی قرارداد داشته و تعدادی 
مشاور را در دادگاه مس��تقر کرده است 
 که این خ��ود مش��کلاتی را ب��ه همراه 

خواهد داشت. 
بنابرای��ن موض��وع مش��اوره خانواده 
همچنان چالش اصلی دادگاه هاست. 
 سخنان تعدادی از س��ردفتران نشان

 می دهد که قضات دادگاه های خانواده 
به دلیل مش��غله زیاد و حج��م بالای 
پرونده ه��ا وقتی برای گ��پ و گفت با 
زوجین ندارند و کار را به دوش مشاوران می گذارند  که 

آنها هم تنها تایید می کنند!
با این وجود بهزیستی معتقد اس��ت که مراکز کاهش 
طلاق این نهاد به مدد مش��اوره توانسته اند نرخ طلاق 
را کاهش دهند. معاون اجتماعی بهزیس��تی اصفهان 
همچنی��ن افزود:۱3مرکز کاهش ط��لاق در اصفهان 
فعال است که در سال گذش��ته ۶8۹۶ هزار نفر به این 
مراک��ز مراجعه کرده ان��د که با حضور مش��اوران این 
مراکز، ۴8 درصد پیشگیری از طلاق حاصل شده است.

به گفته موسوی چلک، مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد 
س��ازمان بهزیستی کش��ور، مش��اوره بهترین راهکار 
کاهش طلاق ب��ه خصوص طلاق های توافقی اس��ت 
و در دادگاه های خان��واده این افراد م��ی توانند مانع 

طلاق شوند. 
او با اش��اره به افزایش طلاق های توافقی معتقد است 
که دلیل این رشد، طلاق آس��ان و بدون نزاع است که 
با توجه به جامعه دینی ایران باید با حربه قانون از آن 

جلوگیری کرد. 
چلک البته اعتقاد دارد که باید مشاوره به حین طلاق 
محدود نشده و باید قبل، حین و بعد از ازدواج باشد.او 
البته می پذیرد که فرهنگ مش��اوره در ایران کمرنگ 
است و توصیه می کند که خدمات مشاوره ای باید در 

دسترس باشد.

جانشین فرمانده انتظامي استان اصفهان گفت:  وقوع تخلفات و جرائم شهري در 
شهر اصفهان به عنوان یک کلانشهر به صورت الکترونیک تحت پوشش و کنترل 

نیروي انتظامي است.
س��رهنگ حس��ین حس��ین زاده ادام��ه داد: گس��ترش شهرنش��یني و افزایش 
جمعیت باعث ش��د تا در سیس��تم هاي مدیریت ش��هري طرح ه��اي جدیدي 
پدید بیاید که بتوان با کمک آنها با حداقل تری��ن هزینه و کمترین زحمات براي 
 شهرونداني که در این ش��هرها زندگي مي کنند نظم و امنیت و انضباط شهري را 

ایجاد کرد. 
جانش��ین فرمانده انتظامي اس��تان اصفهان با بیان اینکه هم اکن��ون ثبت ورود 
موتورس��یکلت به بزرگراه ها ب��راي اولین بار در کش��ور با دوربی��ن پلاک خوان 

انجام مي ش��ود، اظهار داش��ت: از این پس هیچ برخوردي بی��ن نیروهاي پلیس 
و موتورس��یکلت س��واران براي ع��دم ورود به بزرگراه ب��ه وجود نم��ي آید و هر 
 موتورس��واري که وارد بزرگراه ش��ود به صورت سیس��تمي کارت س��وخت وي

 باطل خواهد شد.
وي به افزای��ش نظارت پلی��س بر اصفهان اش��اره ک��رد و گفت: ما ب��راي اینکه 
بتوانی��م در اصفه��ان تخلف��ات را کنت��رل ک��رده و از جرائم پیش��گیری کنیم، 

نیازمندیم تا از طرح هاي نوین و جدیدي در سیس��تم کنترل و نظارت ش��هري 
 اس��تفاده کنیم که یکي از این طرح ها نصب دوربین هاي مداربس��ته در مناطق

 شهري است. 
جانش��ین فرمانده انتظامي اس��تان اصفهانادامه داد: خوش��بختانه ای��ن اتفاق با 
مطالعات خاصي که انجام ش��د با همکاري مدیران ش��هرداري در شهر اصفهان 
رخ داد و از حدود س��ه ماه پیش تا کنون اکثر نقاط شهري و تعدادي از محورهاي 

اصلي اصفهان مجهز به دوربین هاي پایش الکترونیک ش��دند و در آینده نزدیک 
 تمامي محورهاي شهري و برون شهري استان نیز به این سیستم مجهز خواهند

 شد.
س��رهنگ حس��ین زاده، با بیان اینکه با سیستمي ش��دن ثبت تخلفات رانندگي 
هیچ گونه اش��تباه و اغماض��ي در برخورد ب��ا متخلفان به وجود نم��ي آید گفت: 
کنترل ورود به محدوده زوج و فرد، ثبت تخلف نبس��تن کمربن��د ایمني، تجاوز 
از سرعت مجاز، عبور از چراغ قرمز، س��بقت غیر مجاز  از جمله تخلفاتي هستند 
که از این پس در هس��ته مرکزي ش��هر به صورت الکترونیک انجام و نوع تخلف 
 به صورت پیامک ب��ه مالکان اع��لام و برگ جریمه ب��ه درب منازل آنها ارس��ال

 خواهد شد. 

انسان های امروز با انبوه وسایل 
ارتباطی باز هم تنها هستند

بر خلاف نظر شاعر که در گذشته های دور گفته است: تنهایی و 
تاریکی آغاز کدورت هاست خیلی ها امروزه تنهایی را خوشایند 
می پندارند و برخلاف آن داشتن روابط و ارتباطات زیاد را آغاز 

کدورت ها می دانند. 
آنچه امروزه می بینیم متاس��فانه کاس��ته ش��دن محسوس از 
حجم ارتباطات زنده و واقعی انسان ها و افزوده شدن ارتباطات 
مجازی است که تنها عامل این رشد ارتباط مجازی را رسانه های 
مجازی می دانند. حال آنکه رسانه یا وسیله ارتباطی به خودی 
خود بد نیست متاسفانه این نحوه استفاده انسان هاست که آن 
را خوب یا بد جلوه می دهد. آنچه امروز دیده می شود این است 
که در نبود ارتباطات واقعی و زنده، اف��راد به ارتباطات مجازی 
و ش��بکه ها و فضاهای مجازی روی آورده اند. حال آنکه فقدان 
ارتباط واقعی با چنین ارتباطات غیر واقعی هرگز پر نمی شود. 

امروزه با وجود سرخوردگی های اقتصادی، فرهنگی یا اجتماعی 
افراد فکر می کنند از حجم ارتباطات زنده و گسترده که هر کدام 
آسیب ها یا مشکلات خاص خود را دارد بکاهند؛ چرا که هر نوع 
ارتباط زنده با افراد مس��ائل خاص خود را دارد و شخص برای 
مصون ماندن از گزند روابط اجتماعی س��عی در کناره گیری از 
دیگران دارد و ترجیح می دهد با کس��ی ارتباط نداشته باشد تا 

آسیبی هم به وجود نیاید!
 از طرف دیگر رشد فزاینده ارتباطات تصنعی و مجازی با حجم 
بالای وسایل ارتباطی، انس��ان ها و به خصوص جوانان امروز را 
به خود مش��غول س��اخته، حال آنکه اگر در مورد تنهایی از هر 
کدام از این ها بپرسید پاس��خ آنها لمس و درک تنهایی است! 
 حتی با داش��تن تمام این وس��ایل ارتباطی آنها خ��ود را تنها

 می دانند. 
به گفته جامعه شناسان برخی تنگناهای اجتماعی که باعث عدم 
حضور فعالانه در عرصه اجتماعی و در قالب نهادهای مدنی است 
باعث می ش��ود افراد راه های جایگزین ارتباطی را دنبال کنند 
کمبود فعالیت های حرفه ای، شغلی، کمبود انجمن های مردم 
نهاد و برخی نارسایی های عرصه عمومی که مردم در آن نتوانند 
به خوبی با هم ارتباط برقرار کنند؛ علت اصلی کمرنگ ش��دن 
روابط خانوادگی و بین فردی است و بی شک در نبود عرصه های 
واقعی اس��ت که شبکه های مجازی ش��کل می گیرد حال آنکه 
تکنولوژی جهانی به موازات عصر ارتباطات وارد همه کشورها 
شده است و هر دولتی به تناسب شرایط و ظرفیت های اجتماعی 

خود از آن بهره برده است. 
در هر حال پویایی نهادهای مدن��ی و عرصه های عمومی باعث 
می ش��ود مردم و جوانان به راه های غیرواقعی و پنهانی ارتباط 
اجتماعی روی نیاورند و بی تردید خانواده ها نیز خود باید با تاملی 
دوباره به کارنامه تنهایی گزینی خود روندی تازه در پیش گیرند 
و حضور در عرصه های واقعی و ارتباطات زنده را به اس��تفاده از 

انبوه وسایل ارتباطی امروز ترجیح دهند.

یادداشت
شهین اصلانی

راهروهای دادگاه خانواده
  در معرض انفجار

طلاق تـوافقی
 با ارتباطات ناسالم

 اوج گرفت
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کنترل جرائم و تخلفات در اصفهان الکترونیکی است
جانشين فرمانده انتظامي استان اصفهان:

بیمه های تکمیلی دبه کردند و بدین ترتیب   
رشد ۴00 درصدی هزینه پاراکلینیکی روی 

جیب مردم افتاد.
 سال گذشته پس از رشد چند برابری تعرفه های 
درم��ان در بخش بس��تری و س��رپایی و به  

خصوص حوزه درمان خصوصی، بیمه های تکمیلی 
جا خالی کردند و اینچنین شد که بخش خصوصی با 
ریزش بیمار مواجه شد. پس از گذشت چند ماه و به 
علت کمبود تخت و امکانات سرپایی و پاراکلینیکی 
در بخ��ش دولتی، بیم��اران به ناچ��ار روانه بخش 
خصوصی شدند و بدین ترتیب کابوس هزینه درمان 

با وحشت مضاعف بازگشت.
هرچند قرار بود که در ابتدای سال جاری با افزایش 
قیمت تعرف��ه بیمه های تکمیلی ب��ار طرح تحول 
سلامت از دوش مردم برداشته شود، اما بیمه های 

تکمیلی دبه کردند.

  جیب سوراخ مردم
آمارها نشان می دهد که حدود 70 درصد هزینه های 
آزمایش��گاهی از جیب مردم پرداخت می ش��ود. 
همچنین طبق آمارهای موجود، سالانه بیش از یک 
میلیارد آزمایش طبی و تشخیصی برای مراجعان 

آزمایشگاهی در کشور صورت می گیرد.
در کن��ار آزمایش ها، خدم��ات تصویرب��رداری و 
پاراکلینیکی مانند سونوگرافی نیز یکی از مهم ترین 
روش های تشخیصی بیماری به ش��مار می روند. 
تعرفه های خدمات پاراکلینیکی امس��ال افزایش 
چشمگیری داشته تا آنجا که برخی آمارها بیانگر آن 
است که به طور مثال تعرفه سونوگرافی۴00 درصد 

رشد داشته است. 
با این وجود فعالان بخش خصوصی معتقدند که این 
افرایش مقرون به صرفه نب��وده و احتمال تعطیلی 

پاراکلینیک ها دور از انتظار نیست.
سال گذش��ته هیات دولت، ارزش نسبی خدمات 
آزمایشگاهی در بخش دولتی و خصوصی را تعیین 
کرد و به بخش دولتی اجازه داد این ارزش گذاری 
را لحاظ کند، اما اجرای آن در بخش خصوصی را به 
سال ۹۴ موکول کرد، اما در سال ۹۴، ۱۵ درصد از 
ارزش تعیین ش��ده برای خدمات آزمایشگاهی در 
 مصوبه سال ۹3 هیات دولت کم شد و آزمایشگاه ها 
شوکه شدند؛ زیرا از یک س��و حقوق پرسنل از 20 
تا 22 درصد افزایش یافته و از س��وی دیگر قیمت 

کیت ها )دس��تگاه های تش��خیصی ( بسیار گران 
شده است و این کسری ها برای آزمایشگاه ها قابل 

توجیه نیست. 
با این وجود پرداخت چنین قیمت هایی برای مردم 
امکان پذیر نیست و به همین دلیل به بخش دولتی 
هجوم آورده ان��د. نتیجه این امر تش��کیل صفوف 
طولانی نوبت اس��ت که تش��خیص های فوری را 
زیر سوال می برد.  این در حالی است که مسوولان 
وزارت بهداش��ت پیش از این اعلام کرده بودند که 
چون بخش عمده پرداخت ه��ا در بخش خدمات 
پاراکلینیکی)آزمایش��گاه ها و رادیول��وژی ها( در 
حوزه خصوصی است با اجرای طرح تحول سلامت 
و افزایش پوش��ش بیمه ای، 2۵ درصد از پرداختی 
مردم کاهش خواه��د یافت. با این وج��ود بیمه ها 
برای پوشش خدمات پاراکلینیکی و بستری بخش 
خصوصی، ت��وان مالی خود را ثابت نگهداش��تند و 
اعتباری ندادند، بنابراین  افزای��ش تعرفه ها که به 
زعم بخش خصوصی کم است برای مردم زیاد بوده؛ 

چون از جیب آنان پرداخت می شود.
نتیجه تاس��ف باری که حاصل ش��ده، صرف نظر 

از انجام آزمایش ها و س��ایر دس��تورات تشخیصی 
پزشکی توسط بسیاری از بیمارانی است که شرایط 

اقتصادی خوبی ندارند.
بی تردید هرگونه ب��ه تاخیر انداخت��ن آزمایش یا 
تصویرب��رداری، موج��ب تش��خیص دیرهنگام و 
پیشرفت بیماری و افزایش بار هزینه های درمانی 
خواهد شد؛ چرا که آزمایش های تشخیصی، پایه 
درمان اس��ت و گران شدن آن و فش��ار به بیماران، 
نتیجه ای جز تشخیص های دیرهنگام و پیشرفت 
بیماری نخواهد داشت که در آن صورت استفاده از 

هزار دارو و روش درمانی دیگر کارگر نیست. 

  دبه تکمیلی ها
سال گذشته بیمه های تکمیلی با این بهانه که سقف 
قراردادها با افزایش های جدید تعرفه ها همخوانی 
ندارد، از پوشش هزینه ای درمان بخش خصوصی 
شانه خالی کردند تا سال جاری با تغییر قراردادها 
و افزایش حق بیمه ها بتوانند پوش��ش لازم را الزام 

کنند.
قراردادهای جدید در اوایل خردادماه منعقد ش��د 

و قیمت ها به قدری گ��ران و سرس��ام آور تعیین 
ش��ده بود که بخش��ی از بیمه ش��ده ها از پوشش 
بیمه تکمیلی صرف نظر کردند. با این وجود شیوه 
پوشش هزینه ها نه تنها به سبک سال گذشته است 
که در مواردی وضعیت بدتر ش��ده است. به عنوان 
مثال سال گذش��ته یکی از بیمه های تکمیلی که 
بازنشسته های کشوری را تحت پوشش دارد، برای 
انجام خدمات پاراکلینیکی معرفی نامه صادر می کرد 
و بدین ترتیب این خدمات برای بازنشس��تگان تا 
سقف معینی رایگان محسوب می شد، اما در سال 
جاری از معرفی نامه خبری نیست و در طول هفته 
به صورت محدود و س��اعتی برای انگشت شماری 
 از بیماران و به صورت تصادف��ی معرفی نامه صادر 
می ش��ود. عملکرد بیم��ه های تکمیل��ی بالاخره 
اعتراض وزیربهداشت را در پی داشته است. به گفته 
هاشمی، بیمه های تکمیلی هنوز با بیمارستان های 
خصوصی قرارداد منعقد نکرده  و با نرخ سال گذشته 
 قرارداد می بندند و بیمه مرکزی فقط نظاره گر شده،

در نتیجه طرح تحول س��لامت که رضایت مردم را 
هدف قرار داده به ش��دت ضربه می خورد. مش��اور 

وزیر بهداش��ت در امور بیمارستان های خصوصی  
نیز ب��ه عملکرد بیمه ه��ای تکمیلی انتق��اد کرده 
 که با گذش��ت۱0 ماه از ابلاغ کتاب جدید ارزش های

نس��بی خدمات س��لامت هنوز تعرفه های جدید 
 را قب��ول نک��رده اند.گوی��ا نماین��دگان بیمه های

 تکمیلی اعلام کردند که دولت مطالبات معوقه آنها را 
نمی دهد و نقدینگی موسسات بیمه تجاری و تکمیلی 
پایین اس��ت، به همین علت توان اج��رای تعرفه های 
مصوب دولت در کتاب جدید ارزش های نسبی خدمات 

سلامت را ندارند.
علی رغم ای��ن وضعیت، بخش خصوص��ی با ابلاغ 
وزارت بهداشت موظف به اجرای تعرفه های جدید 
هس��تند به همین علت مجبورند برای اینکه دچار 
کمبود نقدینگی نشوند، هزینه خدمات را مستقیم 
از بیمار بگیرند و بیماران را برای تس��ویه حساب و 
دریافت سهم بیمه به ش��رکت ها و موسسات بیمه 

تجاری هدایت کنند.

  تعرفه دولتی و خصوصی یکسان شود
معاون نظارت و برنامه ریزي نظام پزشکي اصفهان، 
تایید مي کند که پرداخت تعرفه هاي بخش سرپایي 
براي مردم به خصوص آنها که درآمد اندکي دارند، 
مش��کل اس��ت. به گفته دکتر جوانبخت، شوراي 
عالي نظام پزشکي پیشنهاد پرداخت 70درصدي 
تعرفه درمان در بخش خصوصي را داده بود که اگر 
این اتفاق می افت��اد، پرداختي بیمار براي ویزیت و 
س��رپایي نیز کاهش مي یافت. عضو هیات مدیره 
نظام پزشکی اصفهان، با تاکید بر این نکته که باید 
 فکری برای منابع بیمه های تکمیلی شود، توضیح 
 می دهد که کسری منابع باعث ورشکستگی بیمه ها

می ش��ود که برای جلوگی��ری از این پیش��امد به 
ناچار س��رانه بیمه گ��ذاران را افزای��ش می دهند. 
او معتقد اس��ت که در صورت اجرا شدن نظام ارجاع 
 نیاز به بیمه تکمیلی نیس��ت و این بیم��ه تنها برای

 هتلینگ های ش��یک و درمان ه��ای فانتزی کاربرد 
خواهد داش��ت. معاون نظارت و برنامه ریزي نظام 
پزش��کي اصفهان تاکید م��ی کند ک��ه در صورت 
 تقویت بیمه ای پای��ه، اجرای نظام ارجاع و نوس��ازی

 بیمارستان های دولتی، نیازی به بیمه تکمیلی درمان 
نخواهد بود. او تنها راه حل این مشکل را یکسان سازی 
تعرفه بخ��ش دولتی و خصوصی و اجب��ار به فعالیت 

پزشکان در یک بخش دولتی یا خصوصی می داند.

بيمه های تکميلی دبه کردند

سنگینی درمان سرپایی روی جیب مردم
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فصل سرقت از منازل رسید
با توجه به فرارسیدن فصل سفرهای تابستانی و خالی مانده منزل 
های مسکونی، احتمال سرقت از منازل افزایش می یابد که برای 

پیشگیری از  سرقت می توان اقدامات زیر را انجام داد:
 تا حد امکان از خالي گذاشتن منزل خودداري و براي اطمینان 
بیش��تر، بر روي دیوارها، همه پنجره ها و نقاط قابل نفوذ مانند 

نورگیر، پاسیو و ... حفاظ محکم و مقاوم نصب کنید. 
 درب پش��ت بام منزل خود را در اسرع وقت به حفاظ نرده اي 
و قفل آویز مطمئن مجهز و هنگام خ��روج ازمنزل تنها به قفل 
کردن درخروجي اکتفا نکرده، همه درهاي داخلي س��اختمان 
اعم از درپشت بام، هال، اتاق ها، آشپزخانه، حمام، حیاط خلوت 

و ... را قفل کنید. 
 در صورت تغییر محل س��کونت یا مفقود ش��دن کلید یدک 
منزل، توپي قفل درهاي ورودي را تعویض و کلید منزل خود را 

در دسترس افراد غیرمطمئن قرار ندهید. 
 کنترل ورود و خروج در مجتمع هاي مس��کوني را به سرایدار 
یا نگهبان مطمئن بس��پارید ب��ا این حال از بازگذاش��تن درب 
ورودي من��زل )حتي براي مدت کوتاهي( در طول ش��بانه روز 

خودداري کنید. 
 از قرار دادن کلید در زیر جاکفشي، داخل کفش و سایر نقاط 
قابل دسترسي خودداري و همواره دقت کنید تا کلید خود را بر 

روي قفل در جاي نگذارید. 
 براي جلوگیري از سرقت منزل خود به روش توپي زني، توپي 
قفل را با بدنه در همسطح در صورت عدم امکان لوله اي فلزي 

به دور آن جوش دهید. 
 براي امنیت محل خود در شب، از شبگردها و نگهبانان محلي 

و مورد تایید نیروي انتظامي استفاده کنید. 
 از قرار دادن چهارپای��ه، نردبان و نظای��ر آن در حیاط منزل 
مخصوصا در کنار دیوار خودداري و حتي الامکان درهاي ورودي 

و داخلي منزل خود را به سیستم هشدار دهنده مجهز کنید. 
 از نگهداري وجوه نقد و طلا و جواهر ب��ه مقدار زیاد در منزل 
بپرهیزید و در مواقعي که مجبور به نگهداري موقت وجوه نقد 
و اش��یای قیمتي در داخل منزل هستید، از پنهان کردن آن به 
صورت یکجا خودداري کرده و حتي الامکان از گاوصندوق سالم 

و مطمئن استفاده کنید. 
 نزد افراد ناشناس و کس��اني که اعتماد کافي به آنها ندارید از 
میزان اموال و دارایي موجود خ��ود در منزل صحبت نکرده و از 
نوشتن نام و مشخصات خود بر روي زنگ منزل خودداري کنید.
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 تمرين تيم فوتبال سپاهان
 بدون هوادار

کادرفنی تیم فوتبال سپاهان تصمیم گرفت تمرینات روزهای 
آینده خود پیش از دربی اصفهان را بدون حضور تماشاگران و 

رسانه ها برگزار کند.
تمرینات آماده س��ازی تیم فوتبال س��پاهان پی��ش از دیدار با 
ذوب آهن اصفهان در هفت��ه دوم پانزدهمین دوره رقابت های 
لیگ برتر باشگاه های کشور، در روزهای سه شنبه و چهارشنبه 

بدون حضور تماشاگران برگزار می شود. 
طبق اعلام سایت باش��گاه س��پاهان اصفهان، بنا به صلاحدید 
کادرفنی تمرینات ش��اگردان فرکی در این روزها بدون حضور 
تماشاگران و در مجموعه فرهنگی ورزشی فردوس فولاد مبارکه 

انجام خواهد شد.

 عدم استقبال مديران 
از سمينار مدرسان ايتاليايی

مدیران باشگاه های لیگ برتری از س��مینار مدرسان ایتالیایی 
استقبال نکردند.

در حالی که سمینار مدرس��ان ایتالیایی با مدیران لیگ برتری 
از س��اعت9:30 دیروز در هتل آکادمی فوتبال آغاز ش��ده بود، 
اما اس��تقبال مدیران فوتبال کشورمان از این س��مینار بسیار 
اندک بوده اس��ت. در این س��مینار فقط مدیران باش��گاه های 
تراکتورس��ازی، ذوب آهن، گسترش فولاد، س��ایپا و صبای قم 
حضور دارند. در کل با احتس��اب مدیران لیگ حدود 30 نفر از 

این سمینار استقبال کرده اند.
نکته جالب اینجاس��ت که هیچ مدیر و مس��وولی از فدراسیون 
فوتبال در این سمینار حضور ندارد و از سازمان لیگ هم تاج و 

بهروان در مراسم حاضر هستند.

 سپاهان با 7 برد متوالی
 رکورددار است

بعد از باخت دو برصفر برابر صبا در هفته 24 لیگ برتر سپاهان همه 
بازی های خود را در لیگ برتر با پیروزی پشت سر گذاشته است.

سپاهان شش بازی پایانی خود در لیگ پارسال را برد و با پیروزی برابر 
استقلال خوزستان در هفته اول لیگ برترصاحب هفتمین برد متوالی 
در مسابقات فوتبال لیگ شده است. به عبارتی باید گفت که سپاهان، 
لیگ پارسال را با برد تمام کرد و امسال را هم با برد شروع کرده، به جز 
بازی منجر به باخت برابر صبا در سال 94بازی این دو تیم برای سپاهان 

با100درصد برد توام شده است.

 گردانی: با حاج صفی 
جناح چپ سپاهان را بيمه می کنيم

مدافع تیم فوتبال س��پاهان گفت: گل محم��دی در ذوب آهن 
زحمات زیادی کشیده است و کار س��ختی در بازی روز جمعه 

خواهیم داشت.
حبیب گردانی درب��اره دیدار تیمش مقابل اس��تقلال صنعتی 
خوزستان اظهار داشت: بازی خوبی انجام دادیم. با اینکه بازی 
اول بود و شناختی از تیم استقلال صنعتی نداشتیم، توانستیم 
تاکتیک خودمان را ب��ه حریف دیکته کنیم و س��ه امتیاز را به 

دست آوریم.
وی ادامه داد:من تمرینات خوبی انجام داده بودم و خوش��حالم 
که توانس��تم نظر فرکی را جلب کرده و به زمین بروم. امیدوارم 
همین رون��د را ادامه دهم و برای تیمم مثمرثمر باش��م. مدافع 
سپاهان درباره زوجی که با احس��ان حاج صفی در جناح چپ 
تشکیل داده بیان داشت: احسان بازیکن بزرگی است و سابقه 

ملی زیادی دارد.
 شک نکنید ما دو نفر جناح چپ سپاهان را بیمه می کنیم و از 
این سمت به تیم های حریف ضربه می زنیم. البته به طور کلی 
تیممان خوب است و می خواهیم روزهای خوبی را تجربه کنیم.

 يک تيم ليگ برتری 
هنوز تست می گيرد

تیم فوتبال اس��تقلال اهوازهمچنان مش��غول تست گیری از 
بازیکنانی اس��ت که تصور می کند، ش��رایط حضور در فوتبال 

ایران را دارند.
استقلال اهواز که در هفته آخر منجر به شروع لیگ تشکیل شده 
اس��ت، دیروز با ازدحامی از بازیکنان تستی و جوان روبه رو بود 
که می خواستند شانس خود را محک بزنند که البته این مساله 

صحنه های جالبی را آفرید.
موضوع تس��ت گیری مس��اله ای بود که س��ال ها در ایران به 
فراموشی سپرده شده بود و تیم های لیگ برتری با روش های 
دیگری اقدام به جذب بازیکن می کردند. درنهایت مش��خص 
نیست استقلال اهواز که باید تیم خود را آماده حضور در بازی های 
دش��وار آتی کند تا کی بخش��ی از تمرکز خود را روی موضوع 

بازیکن تستی از دست خواهد داد.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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با پایان یافتن مرحله گروهی، مس��ابقات فوتسال  
جام باشگاه  های آسیا چهره تیم های راه یافته به 
مرحله یک چهارم نهایی مشخص شد و هشت تیم 
حاضر در این مرحله از دیروز رقابتش��ان را برای 

صعود به مرحله نیمه نهایی آغاز کردند.
در این رقابت ها که به میزبانی اصفهان در جریان 
است، در مرحله گروهی، تیم های آسیایی در چهار 
گروه به رقابت پرداختن��د که در پایان این مرحله 
هشت تیم جواز صعود به مرحله یک چهارم نهایی 

را به دست آوردند.
این مسابقات در س��الن 25 آبان اصفهان برگزار 
می شود که مراحل آماده سازی آن از یک ماه قبل 
آغاز شده بود و خوشبختانه تا قبل از شروع رسمی 
این رقابت ها به انجام رسید تا افتتاح رسمی این 
س��الن ورزش��ی با یک رویداد بین المللی همراه 
باشد و جای امیدواری است که پس از این رویداد 
یک سالن ورزشی اس��تاندارد به امکانات ورزش 
شهر اضافه شود، آن هم س��النی که کاربری چند 

منظوره دارد.

   معرفی چهره8 تي�م راه يافته به مرحله 
يک چهارم نهايی

 A در مسابقات جام باش��گاه های آسیا و در گروه
تیم های تاسیس��ات دریایی و القادسیه و نماینده 
امارات رقابت داشتند که نماینده اصفهان به عنوان 
تیم اول و نماینده کویت به عنوان تیم دوم راهی 

مرحله بعدی شدند.

در گ��روه B نی��ز تیم ه��ای ام .اف .س��ی امجک  
قزاقس��تان و ناگویا ژاپن،  در گ��روه C تیم الریان 
قطر و نفت الوسط عراق و در گروه D بانک بیروت 
لبنان و تایس��ان نام ویتنام جواز صعود به مرحله 

بعدی را به دست آوردند.
 بر اس��اس برنامه اعلامی در مرحل��ه یک چهارم 
نهایی تیم تایس��ون نام ویتنام با الریان قطر، نفت 
الوس��ط عراق با بانک بیروت لبنان و ام .اف .س��ی 
امجک قرقیزس��تان با القادس��یه کوی��ت رقابت 
می کنن��د، اما مهم تری��ن رقابت ای��ن مرحله به 
 مصاف تی��م ه��ای تاسیس��ات و ناگوی��ای ژاپن

 باز می گردد.
تیم تاسیس��ات دریایی تهران که در مس��ابقات 
فصل گذش��ته لی��گ برتر باش��گاه های کش��ور 
به عن��وان قهرمانی دس��ت پیدا کرد، ب��ه عنوان 
نماینده کش��ورمان در این رقابت ها حضور دارد 
اما برخ��وردش با تیم ناگویای ژاپ��ن اتفاق خوبی 
برای این تیم محسوب نمی ش��ود؛ زیرا باخت در 
برابر این حریف ژاپنی، به منزله خروج رس��می از 

جام خواهد بود.

   سرمربيان تاسيس�ات و ناگويا از فينال 
زودهنگام می گويند

 با پایان یافتن مرحله گروهی مسابقات جام باشگاه های
آسیا در مرحله گروهی، روز گذشته نشست خبری 
کادر فنی تیم های حاض��ر در مرحله یک چهارم 

برگزارشد.

در غیاب وحید شمسایی، سرمربی تیم تاسیسات، 
برادرش امیر که مدیریت فنی این تیم را بر عهده 
دارد، در نشست حاضر شد و به بیان توضیحات و 

پاسخگویی به سوالات خبرنگاران پرداخت.
وی با اشاره به دیدار تیمش با ناگویای ژاپن تاکید 
کرد که برای تیم تاسیسات حذف در مرحله یک 
چهارم با نایب قهرمان��ی تفاوتی ندارد و تنها برای 

بردن مقابل حریف ژاپنی به میدان می روند.
شمسایی با بیان اینکه تصور ما بر این بود که دیدار 
ما با تیم ناگویا ژاپن در دیدار فینال رقم می خورد 
اما حالا باید یکی از دو تیم، از دور مس��ابقات کنار 
برود، تصریح کرد: با احترام به س��ایر تیم ها، تیم 
ژاپنی یک س��ر و گردن از بقیه بالاتر اس��ت و به 
همین دلیل حریف بسیار دش��واری برای تیم ما 

محسوب می شود.
به گفته شمسایی تیم تاسیسات برای رسیدن به 
مراحل بعدی و قهرمانی در این مسابقات، چاره ای 

به جز شکست این تیم ندارد.
وی با تاکید بر استفاده از امتیاز میزبانی گفت که 
تیم ما از بازیکنان با تجربه و ملی پوش خوبی بهره 
می برد و ما نهایت تلاشمان را به کار می  گیریم تا 

بتوانیم برنده این مسابقه باشیم.
با توجه به دوم ش��دن تیم ناگویا در گروهش، تیم 
تاسیس��ات باید به مصاف این تیم برود از این رو 
خبرن��گار اصفهان زیبا از شمس��ایی پرس��ید که 
بهتر نبود تیم ش��ما نیز با رتبه دومی از گروهش 
صعود می کرد که وی اینگوه ج��واب داد: کویت 

می دانس��تیم که در صورت س��رگروهی در گروه 
خودمان، با تیم ناگویا برخ��ورد می کنیم و تلاش 
کردیم با نمای��ش خوب، این حریف را شکس��ت 
بدهیم و به عنوان س��رگروه راه��ی مرحله بعدی 

ش��ویم، زیرا برای تیم ما که به دنبال کس��ب 
عنوان قهرمانی اس��ت، حذف ش��دن در 

مرحله ی��ک چهارم با نای��ب قهرمانی 
تفاوتی ندارد.

شمسایی در پایان از هواداران اصفهانی 
درخواست کرد با حضور در سالن 25 
آبان مش��وق تی��م تاسیس��ات دریایی 

باشند و این تیم را در برابر حریف ژاپنی 
تنها نگذارند.

   شکس�ت برابر تاسيسات عجيب 
نيست

سرمربی تیم فوتسال ناگویا ژاپن نیز در این 
نشس��ت خبری تاکید کرد که از هم اکنون 
می دانیم ک��ه ب��ازی س��ختی را مقابل تیم 
تاسیس��ات تهران پیش رو خواهیم داشت 

و برنامه ریزی های ما بر همین مبناست.
ویکتور آکاستا در مورد رویارویی با تیم 
تاسیسات تهران گفت: تیم تاسیسات 
از بازیکنان ملی پ��وش و با تجربه ای 
بهره  می برد و ب��دون تردید هر دو 
تیم تاسیس��ات و ناگویا، بهترین 

بازی خود را در جام باش��گاه های آسیا در همین 
مس��ابقه به نمایش خواهند گذاشت، تیم ما تمام 
تلاشش را برای غلبه بر تیم تاسیسات 
به کار می گیرد، ام��ا می دانیم تیم 
تاسیسات ش��انس بیشتری برای 

کسب پیروزی دارد.
وی افزود: انتظار نداش��تیم 
در مرحله یک چهارم نهایی 
با تیم تاسیسات روبه رو شویم 
و بهترین حال��ت رویارویی در 
دی��دار فینال بود ک��ه البته این 

اتفاق رخ نداد.
س��رمربی تیم ناگویای ژاپن نیز در 
جواب س��وال خبرنگار اصفهان زیبا 
مبنی ب��ر برآیند ح��ذف احتمالی از 
مسابقات جام باش��گاه های آسیا در 
صورت شکس��ت مقابل تاسیسات در 
کشور ژاپن و هواداران تیمش گفت: 
در صورتی که مقابل تیم تاسیسات 
شکس��ت بخوریم، اتف��اق عجیبی 
نیست؛ زیرا می  دانیم که در برابر 
کش��وری مغلوب ش��ده ایم که 
قدرت برتر فوتسال آسیا است 
و هم��ه ه��واداران و مردم 
 ژاپن نی��ز به خوب��ی این 

مساله را می دانند.

همراه با میزبانی اصفهان در مسابقات فوتسال جام باشگاه های آسیا

عبور از سد ناگويای ژاپن؛ تنها راه حل نماينده ايران برای دستيابی به قهرمانی

نگاهی به تیم های لیگ برتر در هفته اول

نه برد قاطع داشتیم، نه شکست تلخ!

رقابت های لیگ برتر در فص��ل پانزدهم اولین هفته 
خود را پشت سر گذاشت و بار دیگر 16 تیم برتر ایران 

میهمانی فوتبال ایران را آغاز کردند.
هفته اول کمی تا قس��متی وضعیت تیم های فوتبال 
 لی��گ برت��ری را نش��ان داد و در این مطلب س��عی 
می کنیم به طور گذرا وضعیت تیم های و کیفیت هایی 
که نشان دادند را مرور کنیم. نکته جالب اینکه در هفته 
اول هیچ تیمی به برد قاطع دست نیافت و تنها سه بازی 

از هشت بازی برنده داشت.
استقلال تهران: استقلال به لحاظ مهره و بدنی تیم 
خوبی نشان داد و این موضوع به حتم برای تیمی که 
می خواهد در مسیر قهرمانی حرکت کند خوشحال 
کننده خواهد بود. استقلال تیمی نش��ان داد که می 

تواند حداقل در جمع چهار تیم باشد.
سپاهان: انتظار از س��پاهانی ها بیشتر بود ولی شاید 

برای شروع همان سه امتیاز هم بد نبود. سپاهان این 
هفته دیدار سختی مقابل ذوب آهن پیش رو دارد و این 
دیدار به حتم عیار زرده��ای اصفهانی را بیش از پیش 

مشخص خواهد کرد.
ملوان: تیمی که با چند سرباز آماده تیم پیروز اولین 
هفته لقب گرفت توانست کار بزرگی انجام دهد. شاید 
اگر این تیم مسیرش را پیدا کند و به مرز آمادگی برسد 

تیمی قابل توجه باشد، به خصوص با مربی که دارد!
پديده: بدون مرزب��ان، بدون نژاد مه��دی و صادقی 
انتظار می رفت پدیده نتواند تیم موفقی نش��ان دهد 
ولی آنها یقه پرسپولیس را در آزادی گرفتند و با نتیجه 
 دو  بر دو مساوی شدند تا ش��اهد پدیده ای برای ادامه 

ماجراجویی هایش باشیم.
پرس�پوليس: برانکو تیمش را جوان کرده است. این 
اقدام خوبی است برای تیمی که آسیایی نیست و باید 

خودش را برای آینده آماده کند. تیم جوان پرسپولیس 
می تواند بهتر شود به شرط آنکه فرصت کافی به برانکو 

داده شود.
راه آهن: تیمی که مربی آن فرهاد کاظمی باشد می 
تواند برای هر اتفاقی خ��ودش را آماده کند. کار بزرگ 
شاگردان دایی فرهاد در اهواز از اذهان پاک نشد آن هم 
نزدیک به 10 روز از ثبت ماندگاری راه آهن در لیگ برتر.

فولاد: بدون چندین و چند مهره ارزش��مند و بر روی 
چمن نامناسب اهواز شاگردان اسکوچیچ نتوانستند 
یقه تیم نه چندان کامل راه آهن را بگیرد. فولاد دیگر 

نمی تواند امسال بهانه ای برای موفق نبودن بیاورد.
استقلال اهواز: کسی نمی داند عیار واقعی این تیم 
چیست؟ تیم اهوازی را نمی توان خوب آنالیز کرد؛ چرا 
که وضعیت رقیبش نیز با ثبات نیست. صبای قم که 
خودش نیاز به ارزیابی دقیق تر دارد نمی تواند سنگ 

محک مناسبی برای اهوازی ها باشد.
تراکتورس�ازی: تیم پرمهره ای که ب��رای قهرمانی 
چیزی کم ندارد در اولین بازی به دفاع مستحکم نفت 
تهران متشکل از سید جلال و کارلوس خورد. تراکتور 

راه خواهد افتاد دیر یا زود.
س�ايپا: آقا مجید با هافبک های پا به س��ن گذاشته 
خودش؛ یعنی صادقی و نکونام م��ی خواهد تلفیقی 
از تجربه و جوانی را داش��ته باشد. س��ایپا تیمی است 
که در بهترین حالت می تواند در نیمه اول جدول جا 

خوش کند.
صبای قم: دهنوی بازیگردان این تیم در قم بود. تیم 
قمی به رهبری علی دایی می تواند یک چالش جالب 
در لیگ برتر باشد. باید منتظر ماند و دید دایی با صبا چه 

سرنوشتی خواهد داشت.
گسترش: به شرط آنکه کمالوند بتواند حاشیه های 
تیمش را کنترل کند می توان امی��دوار بود آبی های 
تبریزی سرنوشتی بهتر از فصل گذشته داشته باشند. 
 آنها با تارتار فرصت س��وزی کردند و ح��الا با کمالوند

 می توانند حتما فصل بهتری را تجربه کنند.
نفت تهران: تیمی که به نظر بهترین و پرمهره ترین 
تیم لیگ می آید م��ی تواند در این فص��ل، حرفه ای 
به مراتب زیادی برای گفتن داش��ته باش��د. نفت در 
تبریز نتوانست به خواسته هایش برسد ولی تیمی که 

منصوریان جمع کرده، تیم رویایی است.
سياه جامگان: اینطوری نمی شود. تیمی که نتواند در 
مشهد از خودش دفاع کند نخواهد توانست مشهدی ها 
را با دو سهمیه در لیگ داشته باشد. سیاه جامگان باید 

بداند اینجا لیگ برتر است.
استقلال خوزستان: ویسی تیم خوبی درست کرده 
است ولی این س��وال را باید از خودش بپرسد که چه 
بازیکن با تجربه ای در خط حمل��ه دارد تا برایش گل 

بزند. گلزنی ویسی را اذیت خواهد کرد.
ذوب آهن: این جای واقعی ذوب آهن نیست. به یحیی 
و شاگردانش اعتماد داریم و مطمئنیم به زودی سبزها 
راه خواهند افتاد. آنها  بی تمرکز هستند و باید خیلی زود 
به خود آیند.  شکست مقابل ملوان می تواند تا آخر فصل 

دیگر تکرار نشود.

خبر

مرگ کارمند شعبه 6 تامين اجتماعی 
اصفهان در زمين مسابقه!

 یکشنبه شب پیامی در شبکه های اجتماعی و گروه های 
خبری اصفهان منتشر شد.

برای پیگیری صحت و س��قم این اتف��اق ناگوار با دکتر 
پویا دانشور، دبیر هیات پزشکی ورزشی استان اصفهان 

تماس گرفتیم.
دانشور با تایید این حادثه تلخ به ایمنا گفت: متاسفانه 
مسوولان برگزاری این مسابقات هیچ گونه درخواستی 
برای اعزام تیم پزش��کی ب��ه محل برگ��زاری رقابت ها 
از هیات پزش��کی ورزشی اس��تان نداش��ته اند و طبق 
اطلاعاتی که من به دست آوردم، اگر هم کادر پزشکی 
در سالن حضور داشته است، متاس��فانه این فرد واجد 
 صلاحیت نبوده و تجهیزات لازم را در اختیار نداش��ته 

است.
 وی افزود: متاس��فم ک��ه بگویم این دس��ت اتفاقات به 
صورت روزانه در ش��هر درحال رخ دادن است و با کمال 
تاس��ف، این بار قرعه به نام این فرد 40 و چند ساله که 
کارمند شعبه 6 اداره کل تامین اجتماعی اصفهان بوده 
است، افتاده و شاید همین الان، امروز و یا فردا این حادثه 

برای هر شخص دیگری به وقوع بپیوندد.
دانشور ادامه داد: این مس��ابقات به مناسبت روز تامین 
اجتماعی و در بی��ن کارمندان این نهاد در س��الن امام 
علی)ع( اصفهان در جریان بوده اس��ت. این فرد پس از 
وقوع حمله قلبی تا مدتی هم در قید حیات بوده اس��ت 
که متاسفانه به دلیل نبود تجهیزات پزشکی، در سالن 

مسابقه فوت می کند.
وی گفت: هر نهادی که بخواهد مسابقات ورزشی برگزار 
کند و به خصوص هیات های ورزش��ی که متولی اصلی 
ورزش استان هستند، فقط باید یک درخواست به هیات 
پزشکی ورزشی بفرستند تا ما کادر پزشکی دوره  دیده 
و با تجهیزات کامل را به محل مس��ابقات اعزام کنیم و 
این پزشکان برای هر اتفاقی از یک زخم ساده گرفته تا 

ناراحتی قلبی، آمادگی، دانش و ابزار لازم را دارند.

دروازه بان اصفهاني الریان قطر گفت: چون ما ایراني ها به تیمي که در آن بازي مي کنیم 
تعهد داریم، بنابراین با وج��ود مصدومیت به میدان رفتم تا ب��رادري ام را به قطري ها 

ثابت کنم.
 سپهر محمدي، دروازه بان تیم فوتسال گیتي پسند که الریان قطر را به صورت قرضي 
در جام باش��گاه هاي آس��یا همراهي کرد در ارتباط با حضورش با تیم قطري در این 
مسابقات اظهار کرد: در دیدار برابر نفت الوس��ط عراق از ناحیه کتف دچار مصدومیت 
شدم و پزشک تیم تشخیص داد که بازي نکنم. اما چون ما ایراني ها به تیمي که در آن 

بازي مي کنیم تعهد داریم، بنابراین با وج��ود مصدومیت به میدان رفتم تا برادري ام را 
به قطري ها ثابت کنم. محمدي ادامه داد: الریان فقط پنج بازیکن فیکس دارد و سایر 
بازیکنان این تیم در سطح بالایي نیستند براي همین س��رمربي بیشتر از همین پنج 
بازیکن استفاده مي کند که باعث خستگي و مصدومیت آنها مي شود. وي در مورد کیفي 
فني مسابقات بیان کرد: سطح فوتسال ایران از دیگر تیم هاي آسیایي بالاتر است با این 
حال تاکنون سطح مسابقات چندان بد نبود، اما معتقدم این مسابقات براي بازیکنان 

دیگر تیم ها میداني خوبي براي کسب تجربه و بالابردن کیفیت فوتسالشان است.

بنابر اعلام رییس س��ازمان لیگ فوتبال زمان برگزاري داربي فوتبال اصفهان تغییر 
خواهد کرد.

همزماني در روز و ساعت برگزاري دیدار سپاهان و ذوب آهن و فینال جام باشگاه هاي 
فوتسال آسیا در اصفهان، مشکلاتي را ایجاد کرده است. با توجه به اینکه هر دو دیدار 
در یک روز و یک ساعت و در اصفهان برگزار خواهد شد هیات فوتبال استان اصفهان 
با اعلام اینکه نیروي کافي از س��وي این هیات، یگان ویژه و واحد س��یار صداوسیما 
براي برگزاري همزمان دو رویداد وجود ندارد خواستار تغییر در زمان برگزاري داربي 

اصفهان شد. امروز مهدي تاج، رییس س��ازمان لیگ فوتبال از تغییر در زمان دیدار 
سپاهان و ذوب آهن خبر داد. به گفته تاج زمان برگزاري داربي تغییر مي کند اما تاریخ 

و ساعت جدید این مسابقه هنوز اعلام نشده است. 
گفتني اس��ت؛ دیدار س��پاهان و ذوب آهن از هفته دوم لیگ برتر فوتبال از س��اعت 
19:30 روز جمعه در ورزش��گاه فولادشهر برگزار خواهد ش��د. همچنین فینال جام 
 باشگاه هاي فوتسال آسیا در همین ساعت در س��الن 25 آبان ورزشگاه نقش جهان

 برگزار مي شود.

زمان برگزاري داربي فوتبال اصفهان تغيير مي کندسپهر محمدي: برادري ام را به قطري ها ثابت کردم

و ز نه بر د ار  المپیک��ی ایران گفت: س��رمربی تیم  ملی 
می خواهد با حضور در مس��ابقات قهرمانی آسیا پس 
از دو س��ال محک بخورم تا قبل از مسابقات جهانی از 
لحاظ ذهنی آماده شوم. سهراب مرادی درباره شرکت 

در مسابقات قهرمانی آسیا و تغییر وزن در این ر قا بت ها، 
بیا ن  کرد: س��رمربی تیم  ملی گفت که ب��ا حضور در 
مسابقات قهرمانی آسیا آمادگی ام 100 درصد می شود 
و با آمادگی ذهنی قبلی به جهان��ی می روم. در مورد 

تغییر وزن در مس��ابقات قهرمانی آسیا با وجود اینکه 
آنقدر وزنم بالا نیست، اما صلاحدید سرمربی بود که 
در 105 کیلوگ��رم وزنه بزنم و برای��م فرقی ندارد 94 
وزنه بزنم یا 105 کیلوگرم. هدف من این است که روز 
به روز پیشرفت کنم و مقام های بهتری به دست آورم 
که ان شا ء الله استارت آن با قهرمانی آسیا زده می شود.

وی ا دا مه  داد: در اردوی ش��هرکرد بیش��تر تمرینات 
قدرتی و آماده سازی را انجام دادیم که برای من خوب 
بود، در اردوی چالوس نیز از لحاظ بدنی و فکری روند 
روبه رشدی دارم و در حال رسیدن به آمادگی خوبی 
هس��تم که این برایم خیلی اهمیت دارد. رکوردهایم 
نیز خوب اس��ت و یک هفته  دیگر رکوردگیری داریم 

که آنجا رکوردهایم مش��خص می ش��ود. م��رادی در 
پاس��خ به این پرس��ش که آمادگی خوبی که در حال  
حاضر دارد باع��ث نمی ش��ود زودتر از موع��د به اوج 
برس��د؟ تصریح کرد: تمام اردوها بر نامه ریزی ش��ده 
اس��ت. اینکه یک اردو در ارتفاع و یکی دیگر در سطح 
دریاست و اردو در شهرهای مختلف برگزار می شود، 
نش��ان می دهد مربی فکر می کند و بر نامه ریزی دارد. 
در مسابقات قهرمانی آس��یا نیز این طور نیست که تا 
رفتم مدال بگیرم. در آن مسابقات رقیب دارم. در کل 
فکر می کنم بعد از دو سال و پیش از مسابقات جهانی 
محک بخ��ورم خوب اس��ت و مربی��ان تصمیم خوبی 
گرفتند که به مسابقات قهرمانی آسیا بروم. و ز نه بر د ار  

المپیکی ایران در پاسخ به پرس��ش دیگری مبنی بر 
اینکه با توجه به دیر اضافه ش��دن به اردوی تیم  ملی 
چقدر زمان برد تا با سایر ملی پوشان هماهنگ شود؟ 
تصریح کرد: مربیان از همان اردوی ش��هرکرد فضا را 
ایجاد کردند تا با ملی پوشان هماهنگ شوم و توانستم 
زود با ش��رایط تمرینی جوش بخ��ورم. تمرینات تیم 
نیز بر روی برنامه انجام می ش��ود. نمی خواهم تعریف 
کنم، اما شرایط اردو از همه لحاظ )تغذیه، محل اردو، 
ش��رایط مالی( خوب اس��ت و کادر فنی ما را همیشه 
حمایت می کند. وی با اش��اره به انجام تست دوپینگ 
 گفت: حدود 10 روز پیش تس��ت دوپینگ گرفتند و

 ان شا ء الله مشکلی نیست.

سهراب مرادی:

 استارت کسب مدال را از قهرمانی آسيا می زنم



ستاد فرهنگ سلامت شهرداری اصفهان به مناسبت هفته جهانی 
تغذیه با شیر مادر از 11تا 17 مرداد از مادران شیرده و  باردار برای 
شرکت در همایش های ماهیانه این ستاد با عنوان » امروز، فردا« 

که جمعه اول هر ماه برگزار می شود، دعوت به عمل می آورد. 
امروزه اهمیت شیر مادر بر هیچکس پوشیده نیست،  چنانچه در 
قدیم نیز مادری که قادر به تغذیه فرزندش با شیر خود نبوده از 
دایه برای تغذیه نوزاد  استفاده می کرده و لذا این امر بین  طبقه 
ثروتمندان به وفور رایج بوده است.  متخصصان بر این باورند که 
بعد از تولد، س��ریع ترین مرحله رشد، دوران  شیرخواری است و 
ترکیب شیر مادر کاملًا منطبق با  نیازهای شیرخوار است و بدین 
لحاظ مناسب ترین رشد را در کودک تامین می کند. پس از جنگ 

جهانی دوم استفاده از شیر خش��ک و غذاهای کودک به صورت 
گسترده جایگزین شیر مادر شد و این امر در  کشورهای توسعه 
یافته  رشد بیشتری یافت که باعث نگرانی جوامع جهانی نیز شد.  
ترویج تغذیه با شیر مادر و افزایش آگاهی عموم از خواص منحصر 
به فرد این ش��یر در  س��لامتی کودک و حفظ و تداوم شیردهی 
 مادران؛ نیاز به برداشتن گامی بزرگ و اساسی داشت که بر این 
اساس در اول اوت 1۹۹۰ س��ازمان بهداشت جهانی  با همکاری 
 یونیسف طی اجلاسی در ش��هر فلورانس ایتالیا؛ بیانیه ای را در 
تداوم، ترویج و حمایت از تغذیه با شیر مادر به امضا رساند.  در این 
 بیانیه بر اهمیت تغذیه نوزاد با شیر مادر در شش ماه اول زندگی 
و تاثیر آن برتندرستی کودک و مادر تاکید شده و هفته  اول ماه 

آگوست  مصادف با 11 تا 17 مردادماه نیز هر سال به عنوان هفته 
جهانی»تغذیه با شیر مادر« نام گرفته است. 

در همین راستا ستاد فرهنگ سلامت شهرداری اصفهان ضمن 
گرامیداش��ت هفته جهانی »تغذیه با شیر مادر«، از تمام مادران 
 شیرده و باردار دعوت کرد جمعه اول هر ماه شمسی در همایش 
» امروز، فردا«که در کتابخانه مرکزی شهرداری واقع در خیابان 

 باغ گلدسته برگزار می شود، حضور یابند. 
همایش این ماه در دوم مرداد س��ال جاری برگزار شد و همایش 
بعدی در تاریخ ششم ش��هریورماه همزمان با نخستین جمعه از 
ششمین ماه شمسی برگزار می شود. حضور در این همایش برای 

تمام بانوان و مادران باردار و شیرده آزاد است.

رض�ا ب�رادران اصفهان�ی، ریی�س 
کمیسیون حقوقی مجمع گردشگری 
اصفهان: وقتی توری وارد اصفهان می شود 
هدایت ت��ور باید ب��ه گونه ای باش��د که به 
شهرهای دیگر ایران نیز برود و این در حالی 
اس��ت که اکنون تورهای گردشگری تنها 
یکی، دو ش��هر را در برنامه دارن��د. باید به 
گونه ای عمل کنیم که شهرهای ضعیف تر 
نیز از مزیت های گردشگری برخوردار شوند 
تا گ��ردش اقتصادی خوب��ی در این زمینه 
برای استان ایجاد شود و این مساله با توجه 
به تمایل گردشگران خارجی به گردش در 

روستاهای ایران بسیار مهم است. 

محسن هاشمی، معاون عمرانی دانشگاه 
آزاد اس�امی: در س��اختار س��ازمانی یک 
تشکیلات بالا بودن تعداد معاونان باعث می شود 
بر تعداد کارکنان آن س��ازمان افزوده ش��ود. 
دانشگاه آزاد اسلامی از تعداد زیاد پرسنل در 
رنج است که بخش عمده ای از درآمد دانشگاه 
صرف هزینه های کارکنان می شود، همچنین 
تعداد زیاد مدیران و کارکنان باعث پایین آمدن 
کارآیی سازمان می ش��ود، در دانشگاه ها باید 
بیشتر هزینه ها صرف امور پژوهشی، تحقیقاتی 
و عمرانی شود، هرچه سازمان مرکزی دانشگاه 
آزاد اسلامی به عنوان س��تاد کوچک تر شود 

کارایی آن بالاتر خواهد رفت. 

حس�ن کریم�ی قدوس�ی، مدیرعام�ل 
بنیادمل�ی بازی ه�ای رایان�ه ای: بیش��تر 
تولیدکننده ه��ای ما ب��ازار را نمی شناس��ند. 
بازی های رایانه ای تولید می ش��ود، اما فروش 
چندانی ندارد در واقع زمینه های لازم را فراهم 
نمی آوریم ت��ا تولیداتمان به دس��ت مخاطب 
برس��د. از طرف کپی رایت نداریم و بازی های 
خارجی را دانلود می کنیم و به قیمت بس��یار 
اندک در اختیار مخاطب می گذاریم و زمینه های 
رقابت سالم میان بازی های داخلی و خارجی را 
از بین می بریم. وقتی قیمت یک بلزی باکیفیت 
خارجی با قیمت یک دی وی دی خام برابر است، 

کسی سراغ خرید بازی ایرانی نمی رود.

شهیندخت مولاوردی، معاون امور زنان 
و خان�واده نهاد ریاس�ت جمهوری: 7۸ 
درصد زنان ایران از نظر اقتصادی غیر فعال 
هس��تند،۲۰ میلیون زن خانه دار در کشور 
وجود دارند که در سرشماری ها خود را بیکار 
معرفی می کنند و همچنین زنان کش��اورز 
که بیشترین فعالیت را انجام می دهند خود 
را بیکار معرفی می کنند. بر این اس��اس نرخ 
اشتغال زنان در جامعه 1۲,۶ درصد است که 
امیدواریم با مشارکت دستگاه های اجرایی، 
مراکز علمی و پژوهشی شرایطی فراهم شود 
که بتوان جایگاه درستی برای زنان و خانواده 

جامعه ایجاد کرد.

 کتاب 365 غذای سالم گیاهی 
منتشر شد

چاپ دوازدهم از کتاب »3۶5 غذای سالم گیاهی« در بهار ۹4 
منتشر شد. این کتاب ارزشمند توس��ط دکتر رسول حیدری، 
محقق و م��درس تغذیه و ریی��س انجمن خانواده س��لامت و 
نیز دکتر موسی صالحی، استاد دانش��گاه علوم پزشکی شیراز 
تدوین و به چاپ رس��ید. همان ط��ور که از نام آن پیداس��ت 
به معرف��ی 3۶5 غذای س��الم گیاه��ی و طرز تهیه آن اش��اره 
دارد. همچنین خوانندگان را با چندین نوع دم نوش، ش��ربت، 
شیرینی و س��س های طبیعی و س��الم آش��نا می کند. کتاب 
حاضر که در راس��تای هدف ارتقا و گس��ترش فرهنگ تغذیه 
پاک و س��الم گیاه��ی و بهره من��دی از مواه��ب طبیعت بیان 
شده اس��ت، ش��ما را با ترکیب صحیح و متناسب غلات کامل، 
 حبوبات، صیفی جات، س��بزی ه��ا و برخی ادوی��ه  های مفید 

آشنا می کند. 
در واقع آشپزی گیاهی شما را به سلامت بیشتر و پیشگیری از 
بیماری ها دعوت می کند. لازم به ذکر است؛ دکتر حیدری، این 
کتاب را  با حمایت دکتر صالحی، با هدف سلامت و شادی آحاد 
جامعه و افراد خانواده این مجموع��ه مفید و بی نظیر را به همه 
مشتاقان سلامت تقدیم می کند. در ادامه به یکی از شربت های 

بسیار مغذی اشاره می شود:
شربت س�رکه انگبین: 
عسل س��ه پیمانه، سرکه 
انگ��ور یک پیمان��ه، عرق 

نعناع یک پیمانه.
روش تهیه: تمام مواد را 
با هم در ظرفی ریخته و به 
هم می زنیم تا با هم ترکیب 
شوند و با حرارت بسیار کم 
و ملایم حدود ۲تا3 ساعت 
می پزیم تا قوام بیاید و کمی 
غلیظ ش��ود. وقتی ش��ربت 
 آماده ش��د، اجازه می دهیم 

خنک شود.

 مشاهده شکل گیری کهکشان
 در آغاز دنیا

دانش��مندان با اس��تفاده از آرایه میلی  متری/ زیر میلی متری بزرگ 
آتاکاما )ALMA( یک ابر دور دست و متشکل از گاز شکل  دهنده 
ستاره را در۸۰۰ میلیون سال پس از بیگ  بنگ مشاهده کردند. این 
برای نخستین بار است که اجسام مشاهده  شده از این دست، کم  نور 
نیس��تند و داده های جدید در این مطالعه اثر مهمی بر درک جامعه 
علمی از جهان آغازین خواهد داشت. به دلیل فاصله زیاد تلسکوپ و 
سوژه مورد بررسی آن، کهکشان هایی که ALMA در حال مشاهده 
آنهاست، در واقع در کمتر از یک میلیارد سال پیش از انفجار بزرگ و 
در بازه زمانی به نام » بازیونیده  ش��دن« متولد شده اند. در طول این 
مدت جهان با مهی از گاز هیدروژن پوش��یده ش��ده بود و از این گاز 
نخستین کهکشان ها زاده شدند. هدف دانش��مندان حاضر در این 
تحقیق بررسی رابطه بین ستارگان جوان و خوشه های عظیم گازی 
است که این ستارگان از آنها ظاهر شده اند. در ضمن محققان جرقه کم  
نوری را بررسی کردند که نشان  دهنده کربن یونیزه  شده ای است که 
از ابرهای تشکیل  دهنده ستاره ساطع می شود.آنها بر روی کهکشان 
BDF 3۲۹۹ متمرکز شده بودند و از آلما برای شکار سیگنال کم  نور 
کربن درخشان استفاده کردند. این جرقه از مرکز این کهکشان ساطع 
نمی شد بلکه از اطراف آن منتشر می شد. تیم علمی معتقد است مکان 
غیر مرکزی این جرقه می تواند به دلیل محیط خشن ایجاد شده توسط 
ستارگان تازه  متولد شده باشد و این س��تارگان دارای سطوح بالای 
 تشعشع و انفجارات ابر نواختری هستند که ابرهای مرکزی را پراکنده

 می کنند. چنین مشاهداتی دیدگاه بی سابقه ای درباره ماهیت جهان 
آغازین ارائه می دهد و به دانشمندان امکان آزمودن فرضیه هایشان در 

مورد این بازه زمانی را برای نخستین بارمی دهد.

 عینک جدید گوگل 
مخصوص شاغان

گوگل از عرضه نسل جدیدی از عینک های خود با نام »عینکی 
برای محیط کار« خبر داده که می تواند در محیط های اداری و 

کاری بسیار سودمند باشد.
پروژه س��اخت عینک گوگل با فراز و فرودهای بسیاری همراه 

بوده است.
 س��اخت عینک های گ��وگل به دلایل��ی مانند نق��ض حریم 

خصوصی افراد مدتی پس از زمان عرضه متوقف شدند. 
 اکنون خبرهایی از ساخت و عرضه نس��ل جدیدی از عینک های
 گوگل ت��ا پای��ان س��ال ۲۰15 میلادی منتش��ر ش��ده ک��ه قابل

 توجه است.
 ای��ن کمپان��ی فعالی��ت جدی��دی را ب��ر روی پ��روژه ای ب��ا ن��ام

 Glass at Work یا عینکی مخصوص برای محیط های کاری 
آغاز کرده است.

عینک جدید از قابلیت های ظاهری متفاوتی برخوردار اس��ت 
که از میان آنها می توان به مواردی مانند ضد آب بودن، تا شدن 
و همین طور محکم تر بودن نسبت به مدل پیشین اشاره کرد 
که نسخه جدید را تبدیل به عینکی متفاوت برای محیط های 

کاری می کند. 
این عینک با وجود داش��تن صفحه نمایش��ی بزرگ تر، از عمر 
باطری کمتری برخوردار ش��ده تا بتواند تجرب��ه متفاوتی را در 

اختیار کاربرانش قرار دهد.
مشخصات اعلام ش��ده در حالی است که عینک گوگل به جای 
فریم با یک لولا جایگزین شده تا از قابلیت اتصال به عینک های 

دیگر نیز برخوردار باشد. 
عینک کاری گوگل گلس به یک بس��ته بات��ری و لنز متفاوت 
تجهیز ش��ده تا کاربران بتوانن��د دیدی بالات��ر از حالت عادی 

داشته باشند.
گزارش��ات اولیه، قیمت ای��ن عینک را در ح��دود 15۰۰ دلار 

اعلام کرده اند. 

 راهکارهایی
 برای رفع  بی حوصلگی

برای غلبه بر  بی حوصلگی در زندگی از این راهکارها بهره ببرید:
    اگ��ر اف��کار منف��ی و احس��اس ضع��ف و خودکم بین��ی باعث 
کم حوصلگی تان ش��ده، با به خاطر آوردن توانایی ها و استعدادها و 
موفقیت های گذشته خویش و توجه به نقاط قوت زندگی، نا امیدی به 

آینده را به امیدواری و خوش بینی تبدیل کنید.
   با توجه به توانایی ها و استعدادهای خویش هدفی معقول و قابل 
دسترسی و مطابق با شرایط و امکانات موجود برای خود ترسیم کنید.

   به منظور رسیدن به هدف موردنظر از یک برنامه مدون و جدول 
زمان بندی شده ای استفاده کنید و خود را مقید به انجام آن کنید.
   یاد و توجه و توکل به خداوند را در انجام کارها فراموش نکنید.

   باید علل و عوامل ضعف اراده خویش را بشناسید. توجه کنید ضعف 
اراده غالبا در عدم اعتماد به نفس، عدم شناخت خویش، با ارزش تلقی 
نکردن خود، عدم امنیت روانی، عدم تدبیر عقلانی در تشخیص امور 
و تمیز دادن امور از هم، شکست های گذشته و عوامل بازدارنده رشد 
و قوت نفس مانند محرومیت، سرزنش و رنج های مستمر ریشه دارد.  
   باورکنید مانند دیگر انسان ها از توانمندی های بسیار برخوردارید. 

فراموش نکنید نقاط قوت انسان از نقاط ضعفش بیشتر است. 
   بکوشید برای هر رفتاری انگیزه ای قوی داشته باشید و به ویژه از آثار 
مثبت تصمیم گیری ها و رفتارهای خاص خود به طور کامل آگاه شوید.

   در موقعیتی که به سرزنش و متهم ش��دن به ناتوانی و ناپختگی 
می انجامد، ق��رار نگیرید. برای تصمیم گیری ه��ا و اقدامات خویش 
امنیت روانی فراهم آورید تا بتوانید به آرامی در برابر دیگران یا همراه 
آنان ابراز وجود کنید و برجس��تگی فکری و فعالیت به جا را از طریق 

تصمیم آشکار سازید.
   در برابر اراده پولادین انس��ان همه س��ختی ها آسان می شود. به 
استقبال کارهای به ظاهر دشوار بروید و به خود تلقین کنید می  توانید 
در این امور درست تصمیم بگیرید و افتخار موفقیت در انجام آنها را 

به دست آورید.
   از خواب زیاد، پرخوری و دیگر اسباب تنبلی و سستی اراده بپرهیزید.

چشم اندازکافه کتاب
ستاد فرهنگ سامت، همزمان با هفته جهانی تغذیه با شیر مادر برگزار می کند؛

همایش » امروز، فردا« ویژه مادران شیرده و باردار

 لزوم ترویج بوم گردی 
در گردشگری

دانشگاه آزاد از پرسنل 
زیاد رنج می برد

بیشتر تولیدکننده ها 
بازار را نمی شناسند

 وضعیت زنان شاغل
 از لحاظ اقتصادی 

 جشنواره ابر  بازی های فکری با اجرای برنامه های
شاد و متنوع س��عی در جایگزینی بازی های 
فکری و آموزن��ده با ب��ازی های رایان��ه ای و 
فضای مج��ازی دارد. افراد جامع��ه اکثر زمان 
خود را مش��غول فضای مج��ازی و بازی های 
رایان��ه ای هس��تند و کمت��ردر کن��ار اعضای 
خان��واده به تفریح م��ی گذرانند. ب��ازی های 
فکری با توج��ه به آموزن��ده ب��ودن و تنوع و 

هیج��ان هایی ک��ه دارد می توان��د جایگزین 
فضای مج��ازی و تفریحی مناس��ب و س��الم 
باش��د. بازی های فک��ری بر تقوی��ت حافظه 
 اف��راد موث��ر اس��ت و باع��ث رش��د خلاقیت 
می ش��وند. همچنین انجام بازی های فکری، 
ذهن را برای تغییر حال��ت های ذهنی ممکن 
پرورش م��ی دهد و برای دنی��ای واقعی آماده 
می کند. فرهنگسرای سبحان با همکاری خانه 
خلاقیت شماره یک، با ارائه نزدیک به ۲۰ بازی 
فکری ابعاد یک الی دو متر و همچنین اجرای 
برنامه های شاد و متنوع و همچنین مسابقات 
روز پنجش��نبه 15مرداد ماه از ساعت1۹:3۰ 
جشنواره ابر بازی های فکری را برگزار می کند.

علاقه مندان می توانند ب��ه صورت خانوادگی 
روز پنجش��نبه 15 مرداد ماه از ساعت 1۹ به 

پارک مرکزی سپاهان شهر مراجعه کنند.

ویژه برنامه»درکوی صداقت« به مناس��بت 
س��الروز ش��هادت امام جعفر صادق )ع( روز 
دوش��نبه 1۹مرداد م��اه س��اعت 1۸ برگزار 

می شود.
حضرت ام��ام جعف��ر صادق)ع( شش��مین 
پیشوای مسلمانان، به دست خلیفه عباسی، 
منص��ور دوانیق��ی مس��موم و در مدینه به 
شهادت رسید، امام صادق)ع( به شیخ الائمه 
نیز معروف اس��ت؛ زیرا عمر ایشان از تمامی 
ائمه اطهار)ع(طولانی تر است. حضرت را در 
قبرستان بقیع در کنار پدر، جدّ و امام حسن 

مجتبی)ع( دفن کردند.
آن امام به هنگام ش��هادت ۶5س��ال داشته 
 و م��دت س��ی و چه��ار س��ال از امامت��ش 

می گذشت.
فرهنگسرای آیه روز دوشنبه 1۹ مرداد ماه به 

مناسبت سالروز شهادت امام جعفر صادق )ع( 
ویژه برنامه » در کوی صداقت« را برای بانوان 

برگزار می کند.
 علاقه مندان برای ش��رکت در این مراس��م 
می توانند روز دوشنبه 1۹ مرداد ماه از ساعت 
1۸ به مس��جد امام علی )ع( واقع در خیابان 
آتش��گاه، خیابان بهش��ت، کوی آسیا جنب 

فرهنگسرای آیه مراجعه کنند.

به همت فرهنگسرای سبحان برگزار می شود؛
جشنواره  ابر  بازی های فکری در پارک مرکزی سپاهان شهر

به همت فرهنگسرای آیه؛
ویژه برنامه»  در کوی صداقت«  در   محله آتشگاه برگزار  می شود  

فناوریمهارت

گروه اطلاع رسانی

ویژه برنامه» حریم کوثر« با هدف فرهنگ سازی 
حجاب و عف��اف در جامعه همراه با نمایش��گاه، 
فروش��گاه و کارگاه های آموزش��ی 15 مرداد ماه 
در فرهنگسرای آیه برگزار می ش��ود. حجاب به 
معنا ی پوشش بیرونی و عفاف به معنای پوشش 
درونی، این دو عامل باعث سلامت جامعه است و 
در صورت نبود این دو، مش��کلات و اثرات مخرب 
 زی��ادی در جامعه ب��ه وجود خواهد آم��د. مقوله 

بی حجابی ام��روز به صورت ی��ک معضل کاملا 
مشهود در جامعه در آمده است، معضلی که فقط 
برای افراد بی حجاب مش��کل ایجاد نمی کند؛ در 
واقع آسیب  هایی که از بی حجابی ناشی می شود، 
تمام اعضای جامعه را در ب��ر می گیرد. در همین 
راستا فرهنگسرای آیه ویژه برنامه »حریم کوثر« 

را روز پنجش��نبه 15 مرداد ماه در دو نوبت صبح 
و بعدازظه��ر برگزار می کند. در ای��ن ویژه برنامه 
در نوبت صبح ویژه خانواده ه��ا و کودکان پاتوق 
حجاب،کارگاه دوخت چادر، بس��تن انواع شال و 
روسری، نمایشگاه حجاب و عفاف و غرفه کودکان 
با موضوع حجاب برگزار می ش��ود. وی��ژه برنامه 

»حریم کوثر« در نوبت صبح از ساعت ۹ الی 1۲:3۰ 
و در نوبت بعدازظهر از ساعت 17 الی ۲۰ همراه با 
جشن، اجرای مس��ابقات متنوع و اهدای جوایز و 
برنامه های هنری برگزار می شود. علاقه مندان می 
توانند تا پایان روز 14 مردادماه به آدرس خیابان 
آتشگاه، خیابان بهشت، کوی آسیا جنب مسجد 
جنیران مراجعه و برای کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره های 37353۲75 تماس حاصل کنند.

ویژه برنامه »حریم کوثر« در فرهنگسرای آیه برگزار می شود 
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مردم چی میگن؟ /  شبکه  3 ،  16:00
سریال ایرانی زن  بابا  / شبکه  3 ، 17:40 
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شب های تابستان / شبکه  3 ، 22:50  

قدس /نهنگ عنبر/گینس
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خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتش بس 2
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 کتاب 365 غذای سالم گیاهی 
منتشر شد

چاپ دوازهم از کتاب »365 غذای س��الم گیاهی« در بهار 94 
منتشر شد. این کتاب ارزشمند که توسط دکتر رسول حیدری، 
محقق و م��درس تغذیه و ریی��س انجمن خانواده س��امت و 
نیز دکتر موسی صالحی، استاد دانش��گاه علوم پزشکی شیراز 
تدوین و به چاپ رس��ید، همانط��ور که از نام آن پیداس��ت به 
معرفی 365 غذای س��الم گیاهی و طرز تهیه آن اش��اره دارد.. 
همچنین خوانندگان را با چندین نوع دم نوش، شربت، شیرینی 

و سس های طبیعی و سالم آشنا می کند. 
کتاب حاضر که در راستای هدف ارتقا و گسترش فرهنگ تغذیه 
پاک و س��الم گیاهی و بهره مندی از مواهب طبیعت بیان شده 
است، شما را با ترکیب صحیح و متناسب غات کامل، حبوبات، 
صیفی جات، سبزیجات و برخی ادویه جات مفید آشنا می کند. 
در واقع آشپزی گیاهی شما را به سامت بیشتر و پیشگیری از 

بیماری ها دعوت می کند. 
لازم به ذکر اس��ت دکتر حیدری، این کتاب را  با حمایت دکتر 
صالحی، با هدف سامت و ش��ادی آحاد جامعه و افراد خانواده 
این مجموعه مفید و بی نظیر را به همه مشتاقان سامت تقدیم 
می کند. در ادامه به یکی از ش��ربت های بس��یار مغذی اش��اره 

می شود:
شربت سرکه انگبین: عسل3پیمانه، سرکه انگور1پیمانه، عرق 

نعناع1پیمانه.
روش تهیه: تمام مواد را با هم در ظرف��ی ریخته و بهم می زنیم 
تا با هم ترکیب شوند و با حرارت بسیار کم و مایم حدود 2تا3 
س��اعت می پزیم تا قوام بیاید و کمی غلیظ شود. وقتی شربت 

آماده شد، اجازه می دهیم خنک شود.

 مشاهده شکل گیری کهکشان
 در آغاز دنیا

دانش��مندان با اس��تفاده از آرایه میلی  متری/ زیر میلی متری 
بزرگ آتاکاما )ALMA( یک ابر دور دس��ت و متشکل از گاز 
شکل  دهنده س��تاره را در 800 میلیون سال پس از بیگ  بنگ 

مشاهده کردند.
این برای نخستین بار است که اجسام مشاهده  شده از این دست، 
کم  نور نیس��تند و داده های جدید در این مطالعه اثر مهمی بر 

درک جامعه علمی از جهان آغازین خواهد داشت.
به دلی��ل فاصله زی��اد تلس��کوپ و س��وژه مورد بررس��ی آن، 
کهکشان هایی که ALMA در حال مش��اهده آن ها است، در 
واقع در کمتر از یک میلیارد سال پیش از انفجار بزرگ و در بازه 

زمانی به نام »بازیونیده  شدن« متولد شده اند. 
در طول این مدت جهان با مهی از گاز هیدروژن پوشیده شده 

بود و از این گاز نخستین کهکشان ها زاده شدند.
هدف دانش��مندان حاضر در ای��ن تحقیق بررس��ی رابطه بین 
ستارگان جوان و خوشه های عظیم گازی است که این ستارگان 

از آن ها ظاهر شده اند. 
در ضمن محققان جرقه کم  نوری را بررس��ی کردند که نش��ان  
دهنده کربن یونیزه  شده ای است که از ابرهای تشکیل  دهنده 

ستاره ساطع می شود.
آن ها بر روی کهکش��ان BDF 3299 متمرکز شده بودند و از 
آلما برای شکار سیگنال کم  نور کربن درخشان استفاده کردند. 
این جرقه از مرکز این کهکشان س��اطع نمی شد بلکه از اطراف 

آن منتشر می شد. 
تیم علمی معتقد اس��ت مکان غیر مرکزی این جرقه می تواند 
به دلیل محیط خشن ایجاد شده توسط س��تارگان تازه  متولد 
ش��ده باش��د و این س��تارگان دارای س��طوح بالای تشعشع و 
 انفجارات ابر نواختری هس��تند که ابره��ای مرکزی را پراکنده

 می کنند.
چنی��ن مش��اهداتی دی��دگاه بی س��ابقه ای درب��اره ماهی��ت 
جهان آغازین ارائه می ده��د و به دانش��مندان امکان آزمودن 
فرضیه هایش��ان در مورد این بازه زمانی را برای نخس��تین بار 

می دهد.
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1436 ش���ع���ب���ان   6   1394 خ���������رداد   4 دوش����ن����ب����ه   12ص����ف����ح����ه      2376 ش�����م�����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630

i s f a h a n z i b a . i r

گروه اطلاع رسانی

???

???

 ???

قدس /  ایران برگر/قصه ها 31
ساحل / رخ دیوانه
سپاهان  / ایران برگر
خانواده   / طعم شیرین خیال
فرهنگیان  / جنگ بهارانه

اذان صبح/  04:24  
طلوع آفتاب/ 05:59  
اذان ظهر/ 13:00  
اذان مغرب/ 20:20  
نیمه شب شرعی/ 00:12

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا

17 + 33

فیلم سینمایی/  شبکه اصفهان،  14:00
سریال جواهری در قصر / شبکه اصفهان، 17:45 
سریال شمس العماره/ شبکه اصفهان ، 21:00

جنگ شبانه چهارباغ / شبکه اصفهان ، 22:00  
سریال باغ شیشه ایی/ شبکه اصفهان ، 23:15  
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